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Oorlogstaferelen in 
Vietnam. De ene 
veteraan kan ze van 
zich af zetten, de 
andere krijgt de 
gruwelen niet meer 
uit zijn hoofd. Hoe 
kan dat? Een 
Maastrichtse 
psychologe sprak met 
Vietnam-veteranen 
over hun 
posttraumatische 
stress-stoornissen, en 
schreef er een 
proefschrift over. 
Zie ook pagina 8 en 9 
Foto: Hollandse Hoogte
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Faculteiten klagen over 

dure dienstverlening
Geneeskunde, rechten en 

psychologie in het rood
Eerstejaars rechten Michiel Volle bak bij afscheid 

Janssen wil naar de Machteid Roede
tafeltennistop

Onderzoek Elsevier naar de beste universiteiten van 2002

Maastricht herovert 
eerste plaats

Interim-bestuurder 
geneeskunde kritisch 
ontvangen

De Universiteit Maastricht heeft haar 
koppositie terug. Drie van de zes 
onderzochte studies staan volgens de 
onderzoekers van weekblad Elsevier op 
één. Vorig jaar stootte Tilburg de 
Maastrichtenaren nog van de troon.

Bij de klassieke universiteiten - zes in totaal - 
staat Groningen aan kop (vijf eerste plaatsen 
van de zestien beoordeelde studies). Maas
tricht scoort van de drie kleine universiteiten 
het hoogst, Twente bij de technische.
Evenals vorig jaar komen de eerste plaatsen 
voor Maastricht op conto van geneeskunde, 
psychologie en bedrijfswetenschappen. Eco
nomie eindigde als tweede, Nederlands recht 
in de middenmoot en fiscaal recht is één na 
laatste.
Geneeskunde krijgt een 7.3 van de studenten, 
maar de verschillen met de andere geneeskun- 
deopleidingen worden steeds kleiner. Ook de 
Maastrichtse psychologen en bedrijfsweten- 
schappers mogen tevreden zijn met hun cijfer: 
respectievelijk een 7.2. en 7.
In vergelijking met hun collega's zijn de Maas
trichtse studenten heel tevreden over de com
puterfaciliteiten en de studeerbaarheid van 
hun opleiding. Geneeskunde haalde zelfs een 
9.3 voor de haalbaarheid van de propedeuse. 
Bij psychologie en bedrijfswetenschappen zijn 
de studenten bovendien zeer te spreken over 

de aandacht voor onderzoeksvaardigheden en 
het schriftelijk en mondeling presenteren van 
de stof.
Een enkel minpuntje is er wel. Zo vinden de 
psychologen en bedrijfswetenschappers dat ze 
te lang op de uitslag van een tentamen moe
ten wachten en zijn bij de medici de hoorcol
leges onder de maat.
Ook de Nederlandse hoogleraren is naar hun 
mening gevraagd. In hun ogen doet Maas
tricht het een stuk slechter: geen eerste 
plaats, maar een tweede plek voor genees
kunde en economie. Econometrie, vorig jaar 
nog op het erepodium, valt dit jaar buiten de 
prijzen. De drie winnaars zijn volgens de pro
fessoren Utrecht (acht eerste plaatsen), Til
burg (vier) en Eindhoven (drie).
Een goede score in Elsevier is volgens de Maas
trichtse studiekiezercoördinator Tom Mulder 
van belang. "Er wordt door scholieren en 
ouders vaak aan gerefereerd, al kun je niet 
zeggen dat hele volksstammen daardoor naar 
Maastricht komen."
Studenten haken volgens hem niet af als de 
universiteit het op punten minder goed doet. 
"De UM heeft een sterk profiel. Meestal heb
ben studenten al een idee of ze iets in pgo 
zien. Ze vergelijken ons niet zomaar met bij
voorbeeld Tilburg."

M Tons van den Bosch

Een bomvolle zaal, en vragen die 
varieerden van uiterst kritisch, 
argwanend zelfs, tot welwillend. Het 
college van bestuur had het vorige week 
niet gemakkelijk tijdens een discussie 
over MUCH met de verzamelde staf van 
twee Randwijckfaculteiten.

"De kosten zullen enorm zijn, de hele organi
satie wordt zeker een jaar lang lamgeslagen, en 
dat voor een overbodig project". Gezondheids- 
econoom Wim Groot gaf onverbloemd de aftrap 
zodra de discussie eenmaal geopend was. Het 
onderwerp van deze plenaire informatiebijeen
komst, ("Er zullen er nog wel meer volgen", zei 
Anne Flierman, fungerend voorzitter van het 
college van bestuur, bezwerend), was MUCH, 
het Maastricht University Center for Health. 
Een plan voor een groot conglomeraat van de 
faculteiten geneeskunde en gezondheidsweten
schappen samen met het academisch zieken
huis. In een Uns-40 zaal, en voor een deel zelfs 
daarbuiten, had zich vorige week woensdag
middag het personeel van de twee betrokken 

71
fWW tens of oneens?

"De studiebeurs moet achteraf via 
de belasting worden terugbetaald" 
Reageren? Zie pagina 2 van deze Observant

faculteiten verzameld. Om meer over het pro
ject te horen, maar niet alléén daarover.
Achter de tafel zaten drie heren: de decaan 
van gezondheidswetenschappen, Cor Spreeu- 
wenberg, de nieuwe decaan van geneeskunde, 
Harry Hillen, die de gelegenheid te baat nam 
om zich voor te stellen, en in het midden 
een onbekende: Dick van Buren, psychiater en 
interim-manager. Het is die laatste hoedanig
heid die hem in Maastricht heeft gebracht. Van 
Buren gaat de faculteit geneeskunde financieel 
doorlichten in een zogeheten quick scan, om 
vervolgens nog eens ruim een half jaar door 
te gaan als faculteitsbestuurder met speciale 
aandacht voor de financiën en de relatie met 
het AZM.
De combinatie van de twee onderwerpen (MUCH 
en de interim) deed, zacht gezegd, de sfeer 
geen goed. MUCH, zo bleek nu al, kent zijn 
voor- en tegenstanders, maar dat er een exter
ne bestuurder bij geneeskunde nodig zou zijn, 
wil er bij de faculteit nauwelijks in.

► Lees verder op pagina 4
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Geheime pr-stunt van Ikea
Komende vrijdag geeft Ikea gratis meubels weg 
in Maastricht, zo meldde Dagblad De Limburger 
afgelopen zaterdag: een parkeerplaats op de Bos- 
chstraat wordt 's ochtends om 7.00 uur ingericht 
als kamer en alle items worden na afloop voor nop 
verdeeld onder voorbijgangers.
Leuk voor studenten, dacht Observant: meteen na 
het stappen door naar de Boschstraat en je slaapt 
een gat in de dag in je gratis nieuwe bed. Het 
Zweedse woonwarenhuis blijkt echter schaars met

soort Big Brotherachtig spel, Planetrace, omdat hij dan naar eigen zeggen 
eindelijk een gegronde reden heeft voor zijn studievertraging.
Maar dat excuus valt Pickee niet zo maar in de schoot. Om aan de race mee 
te mogen doen, moet hij zoveel mogelijk fans achter zich scharen. Deze 
kunnen zich inschrijven op de site www.planetrace.nl. De acht populairste 
voorrondespelers mogen meedoen aan het echte spel en zullen de hele 
wereld gaan rondreizen alwaar ze nog onbekende opdrachten moeten uit
voeren. De winnaar mag uiteindelijk een kluis openen, met daarin een 
geheime hoofdprijs.
Studenten lijken Pickees spijbelgedrag in ieder geval en masse te onder
steunen. Op dit moment staat hij nummer twee op de ranglijst met een
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gegevens: het bericht uit De Limburger kan door niemand worden bevestigd. 
De vestiging in Heerlen "heeft ervan gehoord", maar verwijst voor meer

schare van zo'n driehonderd fans achter zich, natuurlijk bijna allemaal 
studenten. Het ziet er dus naar uit dat hij het schrijven van zijn scriptie

informatie door naar de afdeling marketing in Amsterdam. Daar zegt een 
medewerker - hoogst geïrriteerd - van niets te weten. "In Heerlen moet u 
zijn." Enfin, na nog wat vruchteloos heen en weer gebel, kan de conclusie 
niet anders zijn, dan dat het hier een geheime pr-stunt betreft.
Wat nu? Op de valreep komt de aap uit de mouw: de actie bestaat, mailt 
een medewerker - eindelijk iemand die iets weet - maar is uitgesteld. We 
houden u op de hoogte.

Navelpluisjes
Wetenschap nuttig? Nou, dat valt nog te bezien. Neem de volgende onder
werpen: vijfduizend stukjes navelpluis onderzoeken op hun samenstelling, 
de verhouding tussen de linker en de rechterzaadbal bij echte mannen en 
beelden uit de Griekse oudheid vergelijken, en achterhalen hoe snel de 
schuimkraag op een biertje verdwijnt. De betreffende wetenschappers 
werden 'beloond' met de Ig Nobelprijs.
Deze tegenhanger van de echte Nobelprijs wordt jaarlijks door het weten
schappelijke humor magazine Annals of Improbable Research uitgereikt. 
De prijs is bedoeld voor onderzoek dat beter niet herhaald kan worden. 
Niettemin laat niet iedereen zich ontmoedigen. Psychologie professor Chris

kan opschorten.

Klagen over lichtvervuiling
Zo'n donkere, verlaten weg waar studenten 's nachts over naar huis moe
ten fietsen, dat kon zo niet langer. Begin dit jaar plaatste de gemeente 
Maastricht daarom daadkrachtig om de dertig meter een lantaarnpaal op 
de Mergelweg, richting het Belgische grensplaatsje Kanne. Met witte, lek
ker felle lampen. Omwonenden mopperden over "lichtvervuiling", maar de 
gemeente toonde zich onvermurwbaar: veiligheid boven alles.
Vorige week kregen de klagers alsnog hun zin, zo lijkt het: de helft van 
de lampen gaat uit. Was de gemeente het gezeur van de bewoners zat, ten 
koste van het nachtelijk fietsverkeer? "Nee hoor", meldt een woordvoerder. 
"Het licht was gewoon té fel. De omwonenden hebben nu minder last en 
het is toch niet onveilig." Voortschrijdend inzicht dus. Hm. Studenten die 
daar anders over denken, weten wat hen te doen staat: klagen helpt.

■ Bijdragen van Josje Weusten en Marieke de Wit
■ Illustratie Simone Golob

McManus van het University College in London 
breidde zijn onderzoek naar asymmetrische scro
tums al uit: "There are a lot of odd balls out 
there.”

Spijbel
Studenten bedenken van alles om onder hun stu
die uit te komen, maar Stefan Pickee (24) maakt 
het nu wel heel bont. De laatstejaars gezond
heidswetenschappen wil meedoen met een nieuw

Staatssecretaris Nijs wil de studietaks invoeren; een systeem waarbij studenten hun beurs na afloop 
van de studie via de belasting moeten terugbetalen. Een goed idee?
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Een bindend studieadvies is ongeveer net 
zoveel een studieadvies als ontslag een 
carrièreadvies is. Het gaat niet over wat 
je allemaal kan doen, maar over wat je 
niet meer mag doen. BSA staat dus meer 
voor Bevel tot Subiet Aftakken, en ik ben 
helemaal voor zo'n BSA.

QJ

U moet weten dat ik nog niet zo lang 
geleden, na twee jaar HBO en acht jaar universiteit, 
afgestudeerd ben; al die tijd was ik lid van de stu
dentenvakbond en heb ik aan een flink aantal acties
meegedaan tegen mindere maatregelen dan het BSA. 
Zes jaar geleden was ik tegen het BSA en had ik een 
intense hekel aan mensen zoals ik nu ben. Dat is een 
vervelende constatering. Standvastigheid in je overtui
gingen zien we nu eenmaal als een positieve karakterei
genschap en argumenten als 'wijsheid komt met dejaren' 
zijn meer weggelegd voor nare middenstanders.
Maar waar praten we nou helemaal over? Een eerstejaars 
student moet, afhankelijk van de opleiding, tussen de
helft en tweederde van het totaal aantal studiepunten

halen. Als je dat ieder jaar doet, kun je zes tot acht jaar doen 
over een opleiding van vier jaar. Lijkt me redelijk soepel. Het 
bestaan van een BSA had mijn studieloopbaan in ieder geval 
niet beïnvloed.
Lukt het je niet om aan de BSA-eis te voldoen, dan kan dat 
twee redenen hebben: je hebt voor de verkeerde opleiding 
gekozen, of je bent nog niet klaar voor de universiteit. Ziet 
de student dat zelf niet, dan moet je hem zowel in zijn eigen 
belang als dat van zijn collega-studenten wegsturen.
Die laatsten worden nogal eens vergeten. Bij een meer klassieke 
universiteit maakt het niet zoveel uit als een collegezaal halfvol 
zit met mensen die er geen zak van begrijpen, of half leeg is 
omdat ze bij voorbaat al wegblijven. In een onderwijsgroep heb 
je daar aanzienlijk meer last van. Een pgo-universiteit heeft 
daarom een extra verantwoordelijkheid om studenten die niet 
willen of niet kunnen weg te sturen.

Toen ik in Observant over het BSA bij University College las, 
werd ik een beetje droevig. Wetenschappelijk medewerkers in 
een U-Raad die vei Kondigen dat een BSA meer iets is voor 
hun eigen "grote stoffige 'faculteiten, waar "begeleiding van

studenten onmogelijk is" verdienen een bindend carrièreadvies. 
Als er in onze U-raad mensen zitten die denken dat het bij 
een aantal faculteiten zo slecht gesteld is, waarom heb ik ze 
dan nog niet vechtend met de bestuurders van de berg af zien 
rollen?
En dan een Nsem-fractie die tegen is omdat de LSVb tegen 
is. Die lijn van argumenteren is in Den Haag tegenwoordig 
gebruikelijk, maar laten we daar in de universiteit alsjeblieft 
niet aan beginnen.

Het enige goede argument kwam ook van de Nsem-fractie: 
de studenten van het University College zijn niet over de 
regelingen geïnformeerd voordat ze begonnen. Dat kon ook 
niet, omdat er nog geen regelingen waren. Maar de studenten 
van het college zijn wel degelijk voorbereid op een toetsingsme- 
thode waarbij verwijdering mogelijk is. De logische oplossing 
zou nu dus zijn om in overleg met de studenten te bekijken hoe 
ze die methode ingericht willen zien. Het zou op zijn minst een 
aantal bijzonder interessante discussies opleveren.

I Tom Mulder, 
coördinator communicatie aankomende studenten

http://www.planetrace.nl
mailto:redactie@obs.unimaas.nl
http://www.observant.unimaas.nl
http://www.unimaas.observant.nl
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Geklaag over dure dienstverlening
De faculteiten klagen al maanden steen 
en been nu blijkt dat de reorganisatie 
van de universitaire dienstverlening -de 
modi- niet tot bezuinigingen heeft geleid, 
maar tot prijsverhogingen. Toch mag de 
zwarte piet niet naar de servicecentra 
geschoven worden, vindt het college van 
bestuur.

"Een kostenexplosie", concludeert een bezorgde rechtenfaculteit in haar conceptbegroting. "De grens is bereikt", meldde decaan Steven Maijoor van economie twee weken geleden toen bleek dat zijn faculteit 23 procent oftewel 860 duizend euro meer aan de 'diensten' kwijt is dan vorig jaar. "De dienstverlening zou beter en goedkoper worden, zeiden ze vier jaar geleden. Fantastisch. Het einde van het verhaal is dat het duurder is en niet aantoonbaar beter", mopperde decaan Harry Hillen van geneeskunde vorige week in de faculteitsraad. Zijn faculteit wil 29 procent onder de prijs van de servicecentra gaan zitten.De onvrede over de dienstverleningsovereen- komsten is universiteitsbreed. En inderdaad, erkent collegelid Anne Flierman, toen de modernisering van de dienstverlening in 2000 startte, waren de doelen helder: de prijzen voor bijvoorbeeld de universiteitsbibliotheek en het studentenservicecentrum zouden tot een groei naar twaalfduizend studenten niet stijgen. Tegelijkertijd zou de kwaliteit van de dienstverlening verbeteren, kregen de faculteiten meer keuzemogelijkheden (welke service willen we wel, welke niet) en zou er meer inzicht in de bedrijfsvoering komen. De laatste drie doelen zijn gehaald, vindt Flierman, het eerste niet. Dat kon ook niet, zegt hij. Sowieso wist men drie jaar geleden niet wat de werkelijke kosten waren. Tegenvallers werden immers op centraal niveau gladgestreken met meevallers. Dat laatste is niet meer mogelijk nu die worden ingezet voor nieuwe initiatieven als het University College."De kosten zijn dus beter zichtbaar en lopen bovendien op. Het was niet reëel om aan te nemen dat ze gelijk zouden blijven bij groei van de universiteit. Meer studenten betekent meer

O De verbouwing is begonnen, maar het 
duurt nog tot kerst 2003 voor de 
faculteit cultuurwetenschappen (CWS) 

kan verhuizen naar de Hof van Tilly, Grote 
Gracht 90-92. Het huidige pand aan de 
Kapoenstraat 2 is te klein geworden, zeker 
met de komst van European Studies als tweede 
opleiding naast cultuur- en wetenschapsstudies. 
Het college van bestuur kocht de Hof van Tilly 
eindjaren negentig voor 1,7 miljoen gulden 
om er een nieuw guesthouse in te vestigen. 
Daarvoor bleek het monumentale pand echter 

vierkante meters, dus meer huisvestingslasten, enzovoort. Ook voor de servicecentra."Toch zorgt die groei niet voor flinke prijsstijgingen. De servicecentra zijn slechts mondjesmaat uitgedijd. Ter vergelijking: begin 2000 had de UM 10.600 studenten, nu zijn dat er duizend meer. Het aantal medewerkers steeg in die tijd van 2000 naar 2400. De faculteit geneeskunde ziet in deze periode het personeelsbestand met 12 procent stijgen, gezondheidswetenschappen met 23 procent, economie en rechten met circa 30. De totale stijging aan personeel bij de dienstverleners is met ruim 3 procent een stuk minder.Waarom de kosten dan toch de pan uit rijzen? Flierman: "De belangrijkste factor zijn de nieuwe investeringen als de nieuwe universiteitsbibliotheek en de invoering van het financiële administratiesysteem SAP en blackboard. Samen goed voor bijna 2,1 miljoen extra ten opzichte van 2002. In het verleden is met
De prijs van de nieuwe UBZe hebben vierkante meters gewonnen door een nieuw flexibel kantoorconcept en kosten bespaard door de aanschaf van een centrale server. Bovendien heeft de verbouwing van de universiteitsbibliotheek in Randwijck en de nieuwe UB in de binnenstad, waar ook ICTS gehuisvest wordt, niet veel extra personeelslasten met zich mee gebracht. "Medewerkers lopen al jaren op hun tenen omdat ze dit naast hun gewone werk doen", legt directeur John Gilbert uit. "Wij leveren dit jaar twee mooie UB's op. Daar zijn wij trots op."Dat het bijbehorende prijskaartje (de verbouwing UB binnenstad kostte 30 miljoen gulden, die van Randwijck 5 miljoen) de faculteiten tegenvalt, verwondert hem. "Toen in de tijd van Rens Knegt (oud-collegelid, red.) duidelijk werd dat de huisvestingslasten sterk zouden stijgen en onze uitbreidingsplannen onzeker werden, waren het de faculteiten die zeiden: hier moeten we niet aan tornen." Een terechte beslissing volgens Gilbert, want bijvoorbeeld de Bonnefantenbibliotheek zit in een verouderd

niet geschikt. Begin 2000 besloot de - 
groeiende - faculteit CWS de Hof te betrekken. 
De bouwvergunning liet echter lang op zich 
wachten, onder meer omdat de gemeente wilde 
dat er een publieke doorgang voor wandelaars 
en fietsers naar het (nu nog braakliggende) 
gebied achter de Hof van Tilly zou komen, 
iets wat de faculteit absoluut niet zag zitten. 
Onderhandelingen daarover leverden flink wat 
oponthoud op. De doorgang is - voorlopig - van 
de baan.
In het pand, dat lange tijd dienst deed 

instemming van de faculteiten hiertoe besloten. Niemand vroeg zich toen af: wie gaat dit betalen?" De decaan van algemene wetenschappen, Kasper Boon, suggereerde tijdens de jongste raadsvergadering dat de faculteiten daar juist weinig invloed op hadden. "'Centraal' heeft dit toen besloten." ’Om de pijn bij de faculteiten wat te verzachten, gaat Flierman de manier waarop de kosten worden berekend nog eens bekijken, dat geldt ook voor eventueel dubbel uitgevoerde taken (centraal, decentraal) op gebieden als voorlichting, internationalisering en ICT. Bovendien gaat de stofkam door de centrale potjes; hieruit financiert het college onder andere het HRM- beleid, onderwijsinnovaties en delen van het UCM. "We proberen daar financiële ruimte te vinden, zodat we een deel van de nieuwe investeringen voor onze rekening kunnen nemen."
Hl Riki Janssen

gebouw, barst uit zijn voegen en heeft te weinig studieplekken en ruimte voor de collecties. In de nieuwe UB, die 2 januari 2003 de deuren opent, is dat allemaal sterk verbeterd."Wij hebben steeds open kaart gespeeld over de kosten. Natuurlijk waren er tegenvallers in de bouw, en ook wij hebben te maken met de gewone prijsstijgingen. Maar vergeet niet, en dat vertekent het beeld van de kosten, dat de computerlandschappen nu op ons drukken en vroeger op de faculteiten." Ondanks dat kan hij begrijpen dat een faculteit als economie het er moeilijk mee heeft. "In januari hebben we de prijs berekend. Alles op basis van het aantal studenten en medewerkers en de kosten van de twee UB's samen. Dat was oké voor economie. Later bleek echter dat de Randwijck-faculteiten niet wilden meebetalen aan de grotere UB van de binnenstad. Zo kwam er nog eens 500 duizend euro erbij. Dat pakte voor de economen, die de meeste studenten en medewerkers hebben, erg nadelig uit."
■ RJ

als kweekschool en later als PABO, komen 
vooral kantoorruimtes. Daartoe moeten de oude 
onderwijslokalen worden omgebouwd tot kleine 
kamertjes. Voor de vroegere turnzaal, volgens 
decaan Tummers de mooiste ruimte, is nog 
geen bestemming. "Het is niet te isoleren 
en daardoor lastig te verwarmen. Wellicht 
wordt het een ontvangstzaal." Verder krijgt het 
gebouw een extra verdieping. Het facultaire 
onderwijs blijft, zoals ook nu het geval is, 
gehuisvest aan Grote Gracht 80.
(MdW, foto Philip Driessen)

FiftyfiftyDe faculteitsraden en universiteitsraad verschillen van mening over de zetelverdeling tussen medewerkers en studenten. De stand is vier voor een fiftyfifty-verdeling tegen vier voor het bestaande 60-40 model.In het verleden stemden de studentgeledingen van de raden bij wijze van experiment in met 60-40. In ruil daarvoor kregen ze meer zeggenschap over het onderwijs- en examenreglement. Nu dat in de praktijk niets oplevert, willen ze terug naar de 50-50-verdeling die vastgelegd is in de wet Modernisering Universitair Bestuur (MUB).De raden van geneeskunde, gezondheidswetenschappen, cultuurwetenschappen en algemene wetenschappen houden echter vast aan het Maastrichtse model. Bij de laatste drie heeft het personeel dat nu nog in de meerderheid is, het nieuwe model tegen gehouden.Economie, rechten en psychologie gaan evenals de universiteitsraad voor een gelijk aantal zetels.Uiteindelijk moeten alle raden één lijn trekken. Het hoofd van het juridische bureau Jos Gerards: "De minister heeft ons indertijd toegestaan om van de MUB af te wijken. Als we dat intrekken, geldt het voor de hele universiteit.''Hij verwacht dat het college van bestuur voor 50-50 kiest. Formeel beslist de raad van toezicht hierover, maar die zal volgens Gerards het voorstel van het college overnemen. Daarna gaat het verzoek naar het ministerie van onderwijs om per 2004 het Maastrichtse model in te trekken.
■ TvdB

Prins ClausDe dood van prins Claus gaat niet geruisloos aan de universiteit voorbij. Op alle universiteitsgebouwen hangen de vlaggen halfstok, en studenten is via een e-mail van het studentenservicecentrum verzocht om rekening te houden met de dood van de prins. Of ze "openbare feestelijke activiteiten" die deze week plaats zouden vinden, uit willen stellen. Besloten bijeenkomsten van studentenverenigingen kunnen daarentegen wel gewoon doorgaan. De UM wil op deze wijze recht doen aan het verdriet en rouw bij velen, aldus de mail.De verenigingen lijken aan deze oproep gehoor te geven. Circumflex laste op het laatste moment haar Open Feest op 9 oktober af en nam alle verkochte kaarten terug.
■ JW

Econometric GameHet was voor het eerst dat Maastrichtse studenten deelnamen aan de Econometrie Game in Amsterdam, en ze werden meteen tweede. De vijf econometriestudenten en een aio namen het op 26 en 27 september op tegen zeven ploegen uit drie landen.In het verleden waren er steeds niet genoeg studenten om een team te vormen voor het studiespel, dat wordt georganiseerd door de Amsterdamse econometriestudievereniging. Nu had de vakgroep keuze uit zeven mensen en kon daaruit de besten selecteren, zegt deelnemer Maarten Bosker.De ploeg moest onderzoeken of de onderlinge handel in EU-landen was toegenomen door de komst van de euro. De studenten kregen een 'dataset' waarop ze econometrische modellen konden loslaten. Het ging erom het juiste model te kiezen en de resultaten te interpreteren."Een lastig onderwerp en er kwamen geen mooie ronde uitkomsten uit. Dan denk je al snel dat je iets fout doet", aldus Bosker; Maar dat bleek dus niet het geval.De eerste plaats ging overigens naar de Rijksuniversiteit Gent.
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"Wat komt die externe bestuurder 
eigenlijk doen?"

André Knottnerus Kees Schröer Foto's: Philip Driessen

► Vervolg van pagina 1

Over MUCH hoeft men zich geen echte zorgen 
te maken, betoogde Flierman. Voorlopig wor
den er geen onomkeerbare stappen gezet, blij
ven de entiteiten juridisch zelfstandig, en zal 
er geen personeel overgaan. Er zijn commis
sies bezig die zich over de vormgeving buigen, 
begin volgend jaar valt het besluit (na het hele 
medezeggenschapscircuit) over het bestuurlij
ke model, een jaar later wordt MUCH operati
oneel, na twee volle jaren, dus in 2006, volgt 
dan een evaluatie die op zijn vroegst weer een 
jaar later tot eventuele veranderingen zal lei
den.
Maar econoom Wim Groot van gezondheidswe
tenschappen maakt zich wel zorgen: hij mist 
een deugdelijke kosten-batenanalyse en ver
baast zich over het gemak waarmee dit wat 
hem betreft heilloze pad wordt ingeslagen. 
Want wat gaat er gebeuren? "Dit zal leiden 

tot een marginalisering van het onderwijs in 
de gedrags- en maatschappijwetenschappelijke 
aspecten", voorspelt hij, en dus tot een terug
loop van studenten die juist voor die kant van 
gezondheidswetenschappen kiezen. Ook ande
ren, zoals medisch socioloog Kees Schröer, vra
gen zich af of de samenwerking met het AZM 
niet tot een perspectiefvernauwing in puur 
medische richting zal leiden.
Flierman en de beide decanen bestrijden dat: 
het AZM is veranderd, er zijn al relaties met 
instellingen als het Groene Kruis en de reva
lidatiecentra, het gaat in de plannen om de 
gehele 'zorgketen', niet alleen om de zieken
huisfunctie. En in de komende maanden wordt 
een ruime analyse gemaakt, niet alleen van de 
kosten en baten maar ook van de situatie bij 
andere universitaire medische centra.
Er was ook waardering voor de MUCH-plan- 
nen. André Knottnerus van huisartsgeneeskun
de noemt ze "goed en interessant", maar vroeg 

zich wel af hoe de partners straks met elkaar 
omgaan. Bij de twee faculteiten vinden externe 
onderzoeken plaats, gebeurt dat ook bij het 
AZM? "Er komt geen externe doorlichting van 
het AZM", repliceerde Flierman. De stekelige 
vraag van gynaecoloog Jelte de Haan, even 
later, waarom AZM-baas Carpay niet ook achter 
de tafel zat, een vraag die met instemmend 
gemompel uit de zaal werd begeleid, bracht 
hem zichtbaar in verlegenheid. Het antwoord: 
"Dit is ónze bijeenkomst."
Inmiddels werd de algehele toon langzamer
hand kritischer, iets wat rechtstreeks te maken 
had met een verschuiving van de aandacht 
naar de nieuwe externe bestuurder bij genees
kunde, Dick van Buren. Wat komt die precies 
doen, hoe liggen zijn verantwoordelijkheden 
en hoe onafhankelijk is hij eigenlijk, wat is zijn 
positie ten opzichte van de decaan, waarom 
kiest men voor een tweekoppig faculteitsbe
stuur?
Opnieuw was het De Haan die polemisch en 
scherp een kwestie aan de orde stelde die bij 
geneeskunde in brede kringen leeft: is Van 
Buren zo onafhankelijk dat hij ook de rol van 
het college van bestuur en het financiële ver
deelmodel van de UM aan de orde stelt? Het 
is immers dat model dat geneeskunde berooft 
van inkomsten die het college "voor andere

Studentenraad officiële gesprekspartner
De Maastrichtse Studenten Raad (MSR) mag 
zich, als het gaat om studentenzaken, sinds 
deze week de officiële gesprekspartner van de 
gemeente Maastricht noemen. Dat heeft het 
college van burgemeester en wethouders beslo
ten.
De MSR bestaat sinds 1998 en behartigt de 
belangen van alle studenten in Maastricht. 
De belangrijkste verdiensten tot nu toe 
zijn, volgens bestuurslid Mariken Lenaerts: 
de oprichting van een website 
(www.studentenstad.maastricht.nl) met nutti
ge informatie, en de belofte van de gemeente 
om studenten beter voor te lichten. Bijvoor

dingen" gebruikt, zei hij.
Van Buren ("Ik ben me bewust dat niet ieder
een blij is met mijn komst") reageerde na enig 
aandringen duidelijk: "Mijn opdracht is open", 
benadrukte hij, "ik kijk ook naar de rol van het 
college". Flierman corrigeerde fel: Van Buren 
mag van alles onderzoeken, "maar het verdeel
model UMA is géén deel van de opdracht".
Wat die opdracht precies gaat behelzen bleek 
overigens onduidelijk. Pas na zijn quick scan 
wordt Van Burens bestuurlijke taak definitief 
omschreven, en als hij andere dingen nodig 
vindt dan het college hem toestaat is hij snel 
vertrokken. "Er is geen hiërarchische relatie, 
ik ben geen zetbaas", klonk het.
De relatie met de nieuwe decaan van genees
kunde Hillen tenslotte, met wie Van Buren tij
delijk een tweekoppig bestuur gaat vormen, 
kwam niet geheel uit de verf. Hillen benadrukt 
dat hij voorzitter is en Van Buren niets achter 
zijn rug om doet, formeel echter is de interim- 
bestuurder aangesteld door -, en verantwoor
ding schuldig aan het college. Hillen voorziet 
in ieder geval geen moeilijkheden, liet hij opti
mistisch weten.

■ Wammes Bos

Volgende week interviews met 
Hillen en Van Buren

beeld over belastingen, mogelijke kwijtschel
ding daarvan en de restzak. "Binnenkort krijgt 
iedereen een brief met informatie daarover." 
Verder ijvert de MSR op het moment onder meer 
voor betere sportfaciliteiten en een theaterzaal 
voor studenten in Maastricht. Zaken waar ook 
de universiteit zich hard voor maakt.
De raad vergadert zes keer per jaar met de 
gemeente en vertegenwoordigers van hoge
school en universiteit. Dergelijke besprekingen 
vinden al plaats sinds de MSR bestaat, maar 
de status van dat overleg was nooit officieel 
vastgelegd.

U MdW

Brieven mogen maximaal 300 woorden bevat
ten. De redactie behoudt zich het recht voor om 
brieven in te korten of niet te plaatsen. Brieven 
zonder vermelding van naam en telefoonnum
mer worden niet geplaatst.

Hasj
Alhoewel ik begrijp dat in een artikel van zo'n 
driehonderd woorden nooit alle nuances van 
een wetenschappelijk onderzoek aan bod kun
nen komen, maak ik toch bezwaar tegen de 
strekking van het artikel 'Hasj roken leidt vaak 
tot psychoses' in Observant nr. 6. Psychiater dim 
van Os, die wonderwel vaak wordt geconfron
teerd met psychotische jongeren, stelt dat hasj 
daartoe vaak de aanleiding is, en dat internati
onaal onderzoek dat nu ook aantoont. Daarom 
pleit hij voor een hasjverbod.
Ik vraag me juist af of het hasjgebruik door psy
chotische jongeren niet eerder een vorm van 
zelfmedicatie is, waardoor de stemmen -tijde
lijk- het zwijgen kan worden opgelegd. Dat XTC 
niet zo werkt, is niet gek. XTC is namelijk een 
partydrug.
Het onderzoek van Van Os, waarvoor hij zeven
duizend mensen heeft gevolgd, lijkt me voor 

deze vraag niet relevant, want ik denk niet dat 
hij 3500 mensen intensief heeft laten blowen, 
en 3500 anderen heeft verplicht tot onthou
ding. Want alleen dan kan je correlaties tussen 
hasjgebruik en psychoses aantonen.
Ik snap dat het artikel in Observant niet het hele 
onderzoek weergeeft, maar vraag ik me af of 
het zinvol is om slechts sexy puzzelstukjes van 
wetenschappelijk onderzoek te publiceren.

B Daniël Meijers, vierdejaars 
cultuurwetenschappen 

sporadisch hasjgebruiker

Geen BSA
De berichtgeving over het niet invoeren van 
een bindend studieadvies bij University College 
roept bij mij verontwaardiging op. Wat is er mis 
mee? De angst dat je van de uni 'getrapt' wordt 
als je je punten niet haalt, kan alleen maar 
motiverend werken. Wordt er niet aan de norm 
voldaan, dan moet het duidelijk zijn dat de stu
die niet voor de persoon is weggelegd. Natuur
lijk zijn er uitzonderingen zoals ziektes en 
sterfgevallen, maar in dergelijke gevallen wordt 
een BSA niet toegepast.
Een BSA is een middel om de studie te behoe
den voor kwaliteitsverlies. Want net als Louis 
Boon geloof ik niet in zelfselectie van de gemid
delde student. Aan de Universiteit Maastricht 
zijn genoeg studenten die zes, zeven jaar 'stu
deren' en weggaan zonder een diploma.
Het University College staat voor een hoog 
niveau en gemotiveerde personen. Als studen

ten daar niet aan kunnen voldoen moet er een 
manier zijn om ze te verwijderen. Nu zijn de 
aannamegesprekken op UCM informatief van 
karakter en niet waterdicht.
Ondanks dat zullen taferelen zoals bij rechten 
afgelopen jaar waar ruim tweehonderd studen
ten een bindend negatief studieadvies kregen, 
waarschijnlijk bij het UCM niet voorkomen, 
want de studenten hebben bewust voor de oplei
ding gekozen.
Waar ik nog het meest verontwaardigd over ben, 
is dat Nsem niet heeft geïnformeerd naar de 
mening van de studenten van het College. Deze 
brief is op persoonlijke titel, maar velen zijn 
het met mij eens. Nsem had daar vrij eenvou
dig achter kunnen komen. Hun argument dat er 
geen juridisch draagvlak is voor een BSA vind ik 
zwak: tijdens de gesprekken is duidelijk aange
geven dat er aan bepaalde normen moet worden 
voldaan om de studie te mogen voortzetten.
Tot slot wil ik kwijt dat de U-raad behoorlijk 
aan geloofwaardigheid inboet als ze beweert nu 
pas iets van het reilen en zeilen op het College 
af te weten. Dat het bijvoorbeeld een reguliere 
bachelor/master opleiding zou worden, was in 
het voorjaar al bekend.

B Sven Bayens, eerstejaars University College

Soaps
De heer Wortel gebruikt in zijn column Soaps in 
Observant nummer 6 niet alleen puberale taal, 
ook zijn analyses zijn twijfelachtig.
De problemen in de LPF zijn treurig voor de 

gehele samenleving. Niet zozeer omdat dit de 
eerste partij in de Nederlandse geschiedenis 
is die de conventionele partijen wakker heeft 
geschud maar temeer omdat dit in het huidige 
partijbestand de enige partij is die vaak voor 
praktische in plaats van ideologische oplossin
gen kiest. Terwijl vertegenwoordigers van ande
re partijen in villa's aan de Vecht de problemen 
in onderwijs, zorg en veiligheid bespraken, luis
terde Pim Fortuyn naar de mensen die in het 
dagelijks leven met deze problemen kampen en 
die niets aan ideologische, ongetwijfeld goed
bedoelde oplossingen hebben. Vooral de PvdA 
(staat A voor arrogantie?) heeft deze problemen 
niet serieus genomen. Daarom is het erg jammer 
dat het zo slecht gaat met deze partij.
Ook het gedeelte over Amerika valt me tegen; 
over de intelligentie van de Amerikaanse presi
dent is al genoeg geschreven. Die vergelijking 
met dat schaap is dus erg goedkoop. Verder valt 
de ondankbaarheid me op: de VS hebben (al 
dan niet in eigenbelang) Nederland tegen het 
fascisme en communisme bevrijd/beschermd en 
verdienen daarom volgens mij toch meer kre
diet. De VN zijn een ondemocratische en amb
telijke organisatie die veel heeft gekost en wei
nig heeft opgeleverd dus een kritische kijk erop 
lijkt me niet onlogisch.
Ik hoop op een reactie van de heer Wortel in 
een van zijn volgende columns.

■ Servaas Houben, vierdejaars econometrie
lid J0VD Maastricht

http://www.studentenstad.maastricht.nl
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Na cultuurwetenschappen en economie nu ook geneeskunde, rechten en psychologie in het rood

Faculteiten komen allemaal te kort

Alle faculteiten moeten bezuinigen Foto: Philip Driessen

Twijfels over begroting 
geneeskunde
In nog geen vier weken heeft de faculteit 
geneeskunde een tekort van 7,3 miljoen euro 
voor 2003 op papier weggewerkt. Maar hoe 
reëel is deze begroting, wil de faculteitsraad 
weten. Ook het college van bestuur heeft vra
gen.
Het faculteitsbestuur dicht het gat onder ande
re door extra bijdragen van zowel het college 
van bestuur als het academisch ziekenhuis -1,5 
miljoen euro elk- nu al in te boeken. Maar op 
dit moment is er slechts een meevaller van 
5 ton voor huisvestingslasten binnen en vier 
ton van het ziekenhuis. Meer zal het niet wor
den, laat collegelid Anne Flierman desgevraagd 
weten. Waarmee er een tekort ontstaat van een 
kleine twee miljoen en het worst case scena
rio (Raad: "Wat als de twee niets extra's bijdra
gen?" Decaan Hillen: "Dan hebben we een las
tig probleem") dat de faculteitsraad afgelopen 
donderdag schetste, meteen in kan gaan.
Ook de generale korting van 5,8 procent voor 
alle facultaire eenheden, een van de bezuini
gingsmaatregelen, was tijdens de raadsverga
dering een punt van zorg. "We kunnen de con
sequenties van de begroting niet overzien. Wat 
gaan de bezuinigingen in de praktijk beteke
nen, bijvoorbeeld bij het onderwijsinstituut", 
vroeg studentraadslid Marleen Dirkzwager. "Wij 
hebben gehoord dat er wordt gekort op onze 
buitenlandse stages? Kunnen we daar nog 
invloed op uitoefenen?" "En hoe gaan de 
onderzoeksinstituten met die bezuinigingen 
om, gaat dat lukken, wat voor soort maatre
gelen gaan zij treffen, " wilde raadsvoorzitter 
Jan Talmon weten. Dat alles is een zaak van 
de instituten, meldde directeur Foppen, maar 
het bestuur zal een vinger aan de pols houden 
en beloofde de faculteitsraad op de hoogte te 
houden.
Het college van bestuur deelt de bezorgdheid 
van de raad, aldus Flierman. Verder plaats hij 
een kanttekening bij het bedrag dat genees
kunde uittrekt voor de diensten van de diverse 
servicecentra. De faculteit wil 10 procent min
der betalen dan vorig jaar en heeft dat ook 
begroot. De servicecentra daarentegen, waar
mee nog onderhandeld wordt, rekenen juist 19 
procent meer.

Rechten ruim acht ton 
in de min
De juridische faculteit kampt met een tekort 
van 850 duizend euro op een begroting van 
18 miljoen. Ook de komende jaren ziet het er 
niet rooskleurig uit. Het faculteitsbestuur acht 
rigoreuze bezuinigingen onontkoombaar, waar
onder een algehele vacaturestop voor onbepaal
de termijn. Het begrotingsgat wordt gedicht 
met reserves.
De vacaturestop geldt voor al het personeel, 
wetenschappelijk én ondersteunend. Het 
bestuur hoopt hiermee zes ton te besparen. 
Sommige vakgroepen zijn bezorgd over "het 
botte middel dat een vacaturestop is", een 
maatregel die volgens hen het onderwijsaanbod 
kan ontwrichten. Het aantal docenten - (jonge) 
wetenschappers die hoofdzakelijk onderwijs 
geven - is al aanzienlijk gereduceerd.
De taskforce die op dit moment bezig is met 
de vormgeving van de bachelorfase (rechten 
begint pas in september 2003 met de barna) 
dient rekening te houden met het krappe facul
taire budget. Een eerder bezuinigingsvoorstel 
om de onderwijsbijeenkomsten in het bama- 
stelsel te bekorten van twee naar anderhalf 
uur - zonder pauze - heeft het niet gered. De 
faculteitsraad was unaniem tegen. In december 
zal blijken hoe de bachelorfase er concreet uit
ziet.
Junior-onderzoekers ontspringen de dans, voor 
hen zal juist geld beschikbaar komen om het 
aantal promotieplaatsen op peil te houden. Bij
komend voordeel hiervan is dat meer onderzoek 
meer geld oplevert uit de centrale universitaire 
pot. De faculteit zal via 'talent-scouting' probe
ren om begaafde studenten een promotieplaats 
aan te bieden.
Behalve op personeelskosten zal het bestuur 
onder meer een ton bezuinigen op huisvesting. 
Het afstoten van de computerruimte en de kof- 
fiekelder in het pand aan de Zwingelput is 
al in de begroting verwerkt. Evenals enkele 
onderwijsruimten in het gebouw aan de Grote 
Gracht.
De faculteit maakt zich grote zorgen over de 
prijsverhoging van de dienstverlening. De enige 
manier om uit deze impasse te geraken, meent 
het bestuur, is een nieuwe reorganisatie van 
het hele dienstenapparaat.

Psychologen vragen 
geen hulp van college
Volgend jaar heeft psychologie een gat van zo'n 
één ton euro op een begroting van bijna 9,5 
miljoen. Dat loopt op tot 376.000 euro in 
2007. De psychologen vragen voorlopig geen 
extra geld bij het college van bestuur. Iets 
wat geneeskunde en economie wel hebben 
gedaan.
Meer vernieuwingsimpulsprojecten waar de 
faculteit een eigen bijdrage aan moet leveren 
en hogere kosten voor toetsen en examens. Dat 
zijn twee van de boosdoeners voor het tekort 
komend jaar. Daarnaast betalen de psycholo
gen tegen hun zin ruim 25 procent meer voor 
'diensten' als het gebruik van computervoor
zieningen en de bibliotheek. Sprokkel: "We 
zijn gegroeid, maar het is de vraag of je dan 
meer diensten afneemt." Er moet meer naar 
het gebruik gekeken worden, vindt hij.
De dip in de jaren na 2003 wordt veroorzaakt 
doordat het college vanaf 2004 niet langer de 
uitbreiding van de collectie boeken en tijd
schriften financiert. Ook moet de faculteit 
vanaf dat jaar zelf de kosten voor de breedte- 
strategie - bedoeld om onderzoek te stimule
ren - ophoesten. Samen zo'n twee ton euro per 
jaar.
Op de korte termijn is het gat geen probleem, 
zegt Sprokkel. "We hebben een reserve van 
anderhalf miljoen euro. Maar als we de over
schrijdingen tot 2007 moeten dekken, loopt 
die terug naar een half miljoen. We teren dan 
dik in. Bovendien is er geen geld voor nieuw 
beleid en het opvangen van tegenvallers." 
De psychologen zijn voorlopig niet van plan, 
zoals economie, geneeskunde en cultuurwe
tenschappen, om bij het college van bestuur 
aan te kloppen. Eerst kijken ze of ze verder 
kunnen bezuinigen.
Wel vindt psychologie dat prestaties, zoals 
het aantal publicaties en het binnenhalen van 
NWO-projecten, het uitgangspunt moeten zijn 
bij het toewijzen van gelden via het zoge
noemde UMA-model. En niet een "historische 
scheefgroei", waardoor verschillen tussen de 
faculteiten groot zijn.

H Tons van den Bosch, Riki Janssen 

en Maurice Timmermans 

p* Als John Major het kan - het met een 
*^* minister doen - waarom zou John

Hagedoorn het dan niet kunnen? Ik 

zou zeggen "Go for it!" Ik bedoel 

natuurlijk de minister van onderwijs. 
Toch moeten we een beetje uit gaan 

Qj kijken, want voor je het weet wordt je 
2Q aangeklaagd voor oneerbare schrijfsels 

over een bewindselaar. Gelukkig lezen 

ze dit plaatselijke sufferdje niet in Den 

Haag.
À propos seksuele voorkeuren, toen we net 

met deze briefwisseling waren begonnen 

kreeg ik een verontrust mailtje van een 

hooggeleerde collega, die zich al tijden 
opwond over de vraag of je homofoob was. 

Blijkbaar heb je dat volksdeel in het verle

den nog wel eens in negatieve zin belicht. 

En presto, een aanklacht wegens discrimi

natie aan de broek. Het volt in dit land 
van de Wormen en Maden van President 

Balkenbrij niet mee om nog een onderwerp 

te vinden waarover zonder risico geschre

ven kan worden.

Ik constateer dat we maar niet toekomen 

aan een potje HREmmeren. Ik zelf ben 

de laatste weken meer bezig geweest met 

het BSE. Regeren is vooruitzien, maar dat 
geldt niet aan de universiteit, zo blijkt 
maar weer eens. Pas nadat je last hebt 

gekregen van studenten die niet in je pro

gramma thuis horen, mag je ze BSE geven. 

Je mag om je weitje geen bord zetten: niet 
komen, hier kunt u BSE krijgen!

Het vervelende is, dat wanneer er ergens 
een faculteit is waar men een BSA geeft, 

anderen al snel gedwongen zijn om een

zelfde maatregel in te voeren, tenzij ze 
een grazige plek voor elders weggestuurde

studenten willen worden. Ik schrok toen ik 
hoorde dat een flink aantal economie- of 

rechtenstudenten met BSE bij European 

Studies waren ingestroomd. Dat is toch 

niet echt prettig om die in je eerste lich

ting te hebben. Ik weet ook wel dat een 

BSA geen substituut is voor gewoon selec

tie, maar het werkt wel een beetje afschrik

wekkend voor studenten die elders al door

het ijs zijn gezakt. Maar goed, een BSA 

aan het University College mag dus niet. 
Ik hoop dat ik me vergis en er volgend 

jaar geen verschijnselen optreden als nu bij 
European Studies.

Ik vond het wel grappig om in het contact 
met leden van de U-raad nog eens te zien 

hoezeer de internationalisering aan deze 
universiteit bij iedereen leeft. In een dis

cussie over cijfers, letter grading en cul

tuurverschillen bij het cijfers geven in 

diverse landen merkte een raadslid op: 
'We zijn hier in Nederland en we geven 

Nederlandse cijfers." Een fantastisch uit

gangspunt voor een universiteit die haar 

studenten vooral ook op de internationale 
markt wil rekruteren. Maar ja, het past wel 

in het klimaat waarin de allochtoon maar 
moet leren boerenkool te eten en zich ook 

verder aan moet passen.

Internationalisering zit ook in de kleine 

dingetjes. Onlangs kreeg ik een uitnodiging 
voor een Engelstalig symposium. Een van

de sprekers, zo stond op het programma, 

was lid van de 'second chamber'. Juist ja. 
Het valt niet mee om een universiteit met 

een internationaal cachet te worden.

Groet,

Louis
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"Study tax is awkward 
for starters"

If plans go ahead students pay back their loans through their income tax Photo: Philip Driessen

Replacing the present system of grants 
for a study tax is high on the political 
agenda in the Netherlands. If plans go 
ahead, students will need to borrow 
money from the state, and pay back their 
loans through their income tax after 
completing their studies.

Polish fourth-year student of Business Admin
istration Milosz Kosidowski (26), who studied 
in Germany for the past three years, feels that 
"study tax is better than the present Dutch 
system. Grants are not fair for people who do 
not study. Students first receive money from 

the state and then get better jobs later on as 
a result. Those who leave school and immedi
ately start a job, pay for those who decide to 
study."
Kosidowski is worried, however, about the level 
of this tax. "It can be difficult for those who 
have just graduated to pay tax, even if it is 
made income-dependent. In particular those 
who have just started, have many expenses. 
Buying a house, having children."
He believes that a study tax would be much 
better than the system in his own country. "In 
Poland, you can only study if your parents can 
afford to pay for it. You get nothing from the 

state." But the best country of all is Germany, 
Kosidowski says. "You get part of the money 
from the state and you have to borrow the 
other part. The ratio depends on your parents' 
income."
According to fourth-year International Busi
ness Administration student Katie Feisthamel 
(22), it is the same in the United States, where 
the loan that a student receives from the state 
is dependent on the parents' income. "It would 
be great if we could pay it back as a tax accord
ing to what we earn later. Now it makes no dif
ference whether you are hungry or not, you

No BSA at the College
There will be no binding study advice 
(BSA) at the University College Maastricht 
(UCM) this year. Last Thursday, the entire 
University Council voted against the plan 
to send apparently unsuitable students 
packing at the end of first year.

Professor Berkvens argued on behalf of the aca
demic staff that "the BSA is an ultimum reme
dium that may be necessary for older and some
what sleepy faculties such as Economics and 
Law, but not for an elitist institute such as the 
College. Should it ever be needed at all, now is 
too soon to decide so."
This line was supported by all other factions in 
the Council. The Nsem student faction added 
that the Higher Education Act states that stu
dents should be able to acquire a fair picture 

still have to pay off your debt."
She thinks it is a pity that achievement is not 
rewarded in the Netherlands. "If you obtain 
high grades in America, you can obtain quite 
large sums of scholarships. For many students, 
this is a motivation to work hard."

H Maartje Krabbe

This is a weekly series in which Observant 
asks foreign students to respond to current 

developments in the Netherlands

beforehand of what a study and related exams 
entail. However, there is no mention of a BSA 
in the UCM's brochures.
Whether a BSA will be introduced at the Col
lege next year, remains a question. Dean Boon 
says "he will not inform the new students of 
something that is only a plan". This could 
mean that there will be no BSA for the class of 
2003.
In the meantime, there appears to be a lack of 
understanding among the UCM students about 
the University Council's viewpoint. Several of 
them are not against a BSA at all, says UCM 
policy official Netjes. "We have always made it 
quite clear beforehand that there would be no 
second chances."

I Wammes Bos

Rechtenstudent Michiel Janssen wil toptafeltennisser worden

Langzaam omhoog
Na krap een maand studeren weet 
eerstejaars rechten Michiel Janssen (20) 
al niet meer of het vol te houden is. Bij 
de beste tafeltennissers van Nederland 
horen en ook nog een studie is misschien 
te hoog gegrepen. Toch zal hij het 
sporten niet opgeven. "Over een paar jaar 
volg ik de huidige Nederlandse toppers 
op."

Janssen hoort bij een talentvolle lichting. 
Samen met generatiegenoten werd hij vorige 
maand tweede bij het wereldkampioenschap 
voor studenten, een ongekende prestatie. In 
de finale verloor hij nipt: "China won goud, 
maar dat is altijd zo. We hebben andere Azia
tische landen uitgeschakeld en dat komt niet 
vaak voor."
De tafeltennisbond heeft veel over voor het 
groepje toptalent, zo'n vijf man, verzameld in 
Jong Oranje. De fulltime trainer en de vele 
trainingsfaciliteiten, zoals een verblijf op het 
topsportcomplex Papendal zijn volgens Jans
sen "best wel luxe in vergelijking met vroe
ger". Jonge talenten zouden sneller moeten 
doorstromen, vindt hij. "Je hebt hier al jaren 
dezelfde twee topspelers, daarachter komt een 
flink gat." Zelf wil de huidige nummer twaalf 
van Nederland uiteindelijk bij de beste hon
derd van de wereld horen - hij staat nu 471e. 
Nog een lange weg te gaan dus. "Als je al op 
hoog niveau zit, maak je bij tafeltennis geen 
enorme sprongen meer. Het is een kwestie van 
veel trainen en langzaam beter worden." 
In 2008 wil hij in topvorm zijn, want dan zijn 
de Olympische Spelen. "Het zou fantastisch Michiel Janssen is nummer twaalf van Nederland Foto: Philip Driessen

zijn daar te mogen spelen."
Een topper zijn, betekent voor de rechten
student ook veel reizen. Niet alleen voor de 
landentoernooien, maar ook met zijn club 
Arboned Westa - vorig jaar tweede en beker
winnaar - en voor de Europacup. Het komt 
boven op de twintig uur trainen per week en 
de Nederlandse clubcompetitie. Vooral de bui
tenlandse wedstrijden zijn vermoeiend. "Maar 
wel leerzaam. De competitie in Nederland is 
vergeleken met andere landen niet zo sterk. 
In buitenlandse wedstrijden speetje soms ook 
tegen echt goede spelers; dan doe je belang
rijke ervaring op."
En de studie? "Ik hoop dat het gaat lukken, 
dat ik het goede ritme nog vind." Hij gaat 
het in ieder geval serieus proberen. Van alleen 
tafeltennis kan hij immers niet leven en ooit 
is het gedaan met sporten. Hoe het is om niet 
te tafeltennissen, kan Janssen zich niet voor
stellen. "Voor mij is het een manier van leven. 
Ik ben altijd met mijn sport bezig, ook buiten 
de sporthal. Hoe ga ik trainen, welke wed
strijd ga ik spelen."
Voor vrienden of uitgaan heeft hij dan ook 
weinig tijd. "Als ik eens met oude schoolvrien
den heb afgesproken, vind ik het jammer dat 
ik niet vaker kan." Maar zijn sport gaat voor. 
Vastberaden: "Ik heb voor tafeltennis gekozen 
en zal daar alles voor doen."

■ Roel Willems

In deze rubriek komen afwisselend 
topsportende studenten en medewerkers 

die terugkijken op hun sportcarrière 
aan het woord
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Dn Machteid Roede nee

1 Tekst: Wammes Bos
■ Foto: Philip Driessen

■ ■ Achtergrond ■ ■ ■

Niet iedereen is het gegeven om 

uitgenodigd te worden bij Jack 

Spijkerman en daar vervolgens zelfs de 

goedgebekte gastheer tot sprakeloosheid 

te dwingen. Dr. Machteid Roede, docent 
bij gezondheidswetenschappen, lukte het 
vorig jaar. Afgelopen donderdag toonde 

ze de video in een afgeladen aula van 
de Minderbroedersberg, als uitsmijter van 

haar afscheidsrede.

Op een dia zijn twee parende bidsprinkhanen te 
zien. De camera's zoomen op aandringen van de 
hoofdgast in op een gruwelijk detail. Het man
netje, bovenop, mist zijn kopje. "Dat wordt 
er tijdens de paring door het vrouwtje afgebe
ten", had Roede zo-even nog monter uitgelegd. 
"Wéét dat mannetje dat", vraagt Spijkerman 
vol afschuw. "Dàn niet meer", antwoordt ze. De 
zaal ligt dubbel, Spijkerman geeft zich gewon
nen.
Machteid Roede (66) nu: "Ik vond dat optreden 
bij hem zo leuk dat ik het nog een keer wilde 
laten zien. Ik was onbedoeld ontzettend ad rem 
die avond, flapte het er zo maar uit. Pas toen 
de zaal in lachen uitbarstte begreep ik dat het 
grappig was."
Het tekent de goedmoedige naïveteit waarmee 
ze de wereld benadert. Een moederlijke figuur, 
die zich in de lange jaren dat ze lid was van de 
universiteitsraad zeer bekommerde om het lot 
van de studenten in het algemeen en die in de 
raad in het bijzonder. Gevraagd of ongevraagd, 
ze kwam ze te hulp, complimenteerde ze met 
hun inbreng, vroeg aandacht voor hun stand
punten.
"Studenten lopen met haar weg", weet oud- 
rector Hans Philipsen, "ze is een buitengewoon 
goede docent. Als tutor, bij de begeleiding van 
werkstukken, de colleges die ze geeft; daar 
krijgt ze veel waardering voor." Zoveel dat ze in 
1997 een onderwijsprijs van de faculteit gezond
heidswetenschappen won. Ze is er onbekommerd 
trots op, het fotootje staat op de achterkant van 
het boekje met haar afscheidsrede. (Op de voor

kant staat ook een plaatje: ze is er te zien met 
een grote hoed en een vosje rond de hals. Het 
is een foto uit 2000, ze speelt Juliana die de 
oprichtingsakte van deze universiteit onderte
kent. Een rijdend tafereel, op de UM-wagen, tij
dens de millenniumoptocht in deze stad. Roede 
glorieerde.)
Toch was het niet alleen uit liefde voor de jon
gere medemens dat ze zich zo op het onderwijs 
heeft gestort. De kiem ervan ligt in een enigs
zins gefnuikte carrière in het begin van de jaren 
tachtig. Roede, die zich als bioloog ontwikkelde 
tot fysisch antropoloog, verruilde in 1983 het 
Utrechtse Instituut voor Antropobiologie voor 
de Maastrichtse universiteit om er hoogleraar 
humane biologie te worden. Roede: "Ik had de 
benoeming praktisch in mijn zak, ze lieten me 
mijn werkkamer al zien."
Vrij laat in de procedure, geeft de toenmalige 
decaan van gezondheidswetenschappen (des
tijds sociale gezondheidskunde) Philipsen toe, 
kwam er een andere kandidaat op de proppen 
die beter werd gevonden. Roede zelf wijt de 
switch aan financiële verleidingen ("de nieuwe 
prof kwam van Unilever, wie weet wat dat nog 
kon opleveren") en moest de teleurstelling ver
bijten. Temeer daar vervolgens haar vakgebied 
ondersneeuwde. "Wat hier gebeurt kun je geen 
humane biologie meer noemen, het is eerder een 
soort fysiologie van de voeding. Humane biolo
gie, of fysische antropologie, houdt zich bezig 
met de fysieke verschillen tussen mensen en 
de biologische achtergronden daarvan", zegt ze. 
Een breed terrein, zo blijkt. In haar afscheidsre

de wandelt ze behendig via het nationale groei- 
onderzoek, waar ze jarenlang een leidende rol in 
speelde, naar de verschillen in groeicurven tus
sen bevolkingsgroepen, naar jongens en meisjes 
en hun uiteenlopende geslachtelijke ontwikke
ling, naar armoede en welvaart en de fysieke 
gevolgen daarvan. Vervolgens maakt ze een uit
stapje naar de oorsprong van de mens uit de 
wateraap om te besluiten met de wereldwijde 
onderdrukking van meisjes en de ernstige fysie
ke effecten die dat heeft. Het is tevens een over
zicht van haar wetenschappelijke interesse en 
carrière. Roede bleef internationaal actief en 
publiceerde hier en daar nog wat, maar kreeg er 
in Maastricht geen ruimte voor.
Philipsen: "Zij is hier de enige op dit terrein 
gebleven, dat betreur ik nog steeds. Ik heb 
er altijd voor gepleit dat fysische antropologie 
meer aandacht kreeg. Vergeefs ja."
Roede: "Waarom ik toen niet ben vertrokken? 
Misschien had ik assertiever moeten zijn, maar 
ik had de puf niet, privé ging het niet echt goed 
en ik dacht: laat maar."
Haar wetenschappelijke werk bleef niettemin 
de aandacht trekken, ook in de media. Wat 
wil je met sexy onderwerpen als de kleur- en 
geslachtsverandering bij de lipvis, haar disser
tatieonderwerp, of het seksueel gedrag van die
ren in het algemeen. Het bracht haar regelmatig 
op televisie, van Midas Dekkers ("hij was mijn 
assistent tijdens mijn promotieonderzoek") tot 
recent Jack Spijkerman.
Binnen de universiteit was ze een der weinigen 
die zich voor de instelling als geheel inspan

den. De universiteitsraad, de Van den Biggelaar- 
stichting die debatten en monologenwedstrijden 
voor studenten organiseerde, het bestuur van de 
studentenekklesia Tafelstraat 13. In de U-raad 
speelde ze een wat excentrische rol. "Haar groot
ste moment was altijd de rondvraag", memoreert 
Ad van Iterson, destijds deelgenoot in de fractie 
van het wetenschappelijk personeel. "Ze had een 
speciaal mededogen voor de minder geprivilegi
eerde, vooral ook de niet-westerse medemens en 
ze vond dat de UM meer zijn best moest doen 
om dat soort studenten te trekken. Dat is niet 
gebeurd", zegt haar fractievoorzitter van des
tijds, Joop de Jong. Hans Philipsen, in diezelf
de periode lid van het college van bestuur: "Ze 
kwam vaak met dingen waar ze zich aan ergerde, 
of met iets wat ze ergens gehoord had 'en wat er 
dan van klopte'. De helft van die onderwerpen 
hoorde niet thuis in de raad, dus dan begonnen 
wij als college te zuchten." Grinnikend: "Ach
teraf kun je zeggen dat ze een soortement 'partij 
leefbare universiteit' vertegenwoordigde."

Intussen blijft ze de nuchtere humaan biologe 
die graag het dierlijke in de mens beziet. Philip
sen: "Bij de opheffing van de Van den Bigge- 
laarstichting gingen we als bestuur couscous 
eten in De Tramhalte. Daar hield ze een uitge
breid vertoog over het mannelijke en vrouwe
lijke geslachtsapparaat. Wiel Küsters en Jacques 
Reiners, de twee andere bestuursleden, hadden 
toch liever dat ze dat onderwerp tot na het eten 
bewaarde."
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Maastrichts onderzoek naar het posttraumatisch stresssyndroom

Altijd bang
■ Tekst: Maurice Timmermans
■ Foto's: Hollandse Hoogte 

en Philip Driessen

Negen op de tien Nederlanders zullen in hun leven een 
bijzonder schokkende gebeurtenis meemaken. De meesten 
slapen een tijdje slecht, maar bij sommigen gaan de 
nachtmerries niet over. Psychologe Iris Engelhard schreef 
een proefschrift over het posttraumatisch stress-syndroom.
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Amerikaanse militairen tijdens de Vietnam-oorlog

Een van de Vietnam-veteranen die meedeed aan 
het onderzoek van Iris Engelhard was in de 
oorlog helikopterpiloot. Op een dag schoot de 
Vietcong de piloot uit de lucht en maakte hem 
krijgsgevangen. Vier jaarlang eenzame opslui
ting volgde. Eenmaal terug in het vaderland 
bleek hij zonder al te veel psychische proble
men in staat om de draad weer op te pakken. 
Hij stichtte een gezinnetje en vond een goede 
baan.
Een andere veteraan vertrouwde de onderzoek
ster toe, na vertoon van zijn pistool, dat hij 
elke dag serieus overwoog om een einde te 
maken aan zijn leven. Al die jaren durfde 
hij vanwege zijn woede-uitbarstingen niet te 
beginnen aan vrouw en kinderen. De aanvallen 
zijn tot op de dag van vandaag zo onvoorspel
baar dat hij niet voor zichzelf kan in staan. Al 
dertig jaar lang lijdt hij aan posttraumatische 
stress.
Waarom de een wel, en de ander niet? En waar
om gaat het bij sommigen nooit over? Dat 
is wat onderzoeker Engelhard (verbonden aan 
onderzoeksintituut Experimentele Psychopa
thologie) bijzonder boeit, en daarover gaat ook 
haar proefschrift Resilience and vulnerability 
factors in risk for posttraumatic stress disorder. 
Om op deze vragen een antwoord te vinden 
hield ze gesprekken met vrouwen die een mis
kraam kregen, bezocht ze een veteranenkliniek 
in de Verenigde Staten, en reisde ze kort na een 

treinramp af naar de plek des onheils om oog
getuigen te spreken.
Om te beginnen: zo goed als iedereen die een 
bijzonder schokkende gebeurtenis meemaakt, 
en dat zal 90 procent van de bevolking overko
men, worstelt daar een tijdje mee. Het slachtof
fer is prikkelbaar, schrikachtig, en heeft last 
van nachtmerries en terugkerende herinnerin
gen. Niks mis mee, zegt Engelhard. Herinnerin
gen en flashbacks zijn juist nodig om de extre
me ervaringen een plaats te geven in iemands 
leven. Dit gaat niet van een leien dakje omdat 
in één klap de alledaagse vanzelfsprekendhe
den zijn weggevaagd. Ineens blijkt dat men de 
regie over zijn leven volledig kan kwijtraken, 
en dat nare dingen niet alleen anderen overko
men. "Bij terroristische aanslagen zoals die in 
New York, is ook nog eens het vertrouwen in 
medemensen weg. Dat is de reden dat het lijden 
veroorzaakt door mensen moeilijker te verwer
ken is dan een natuurramp."
Tot zover niets aan de hand, in pathologisch 
opzicht dan. Zorgwekkend wordt het als slacht
offers situaties of gedachten die aan het drama 
herinneren, blijven vermijden. Hierdoor houden 
ze de klachten in stand. Wie na een maand nog 
steeds klachten heeft, lijdt 'officieel' aan het 
posttraumatische stress-syndroom (ptss). Dit 
betreft - om maar eens een paar cijfers te 
noemen - tweederde van de vrouwen die zijn 
verkracht, en eenderde van degenen die een 

auto-ongeluk hebben meegemaakt. Wie na zes 
maanden nog steeds ziek is, krijgt het stempel 
chronisch.
Het lijden is dan groot, zegt Engelhard. "De 
dreiging en de angst van 'toen' zijn eigenlijk 
nooit weggegaan, kunnen elk moment de kop 
op steken."

Afknappen

Anders dan algemeen wordt aangenomen, hoeft 
de dreiging niet per se van buiten te komen. 
Het drama kan zich ook in het eigen lichaam 
afspelen. Vrouwen die tijdens of na de zwanger
schap hun kind verliezen, kunnen net zo goed 
ptss krijgen. Engelhard vond via een adver
tentie in bladen als de Margriet 1370 zwan
gere vrouwen bereid om mee te doen aan 
haar onderzoek. "Uniek aan deze opzet is dat 
je proefpersonen niet alleen na het drama 
spreekt, zoals altijd bij trauma-onderzoek, 
maar ook ervoor. Je kunt nagaan of mensen 
met bepaalde persoonlijkheidskenmerken eer
der in de gevarenzone terechtkomen." 
Engelhard wilde weten of neurotici - nerveuze 
piekeraars à la Woody Allen, die een negatieve 
kijk hebben op zichzelf en de wereld - extra 
gevoelig zijn voor ptss. Een veronderstelling 
(cognitieve theorie) waar veel psychologen van 
uit gaan. Van de 120 vrouwen die te maken 
kregen met een miskraam, bleek een kwart na 
een maand ptss te hebben. Onder hen waren 
de neuroten inderdaad sterk vertegenwoordigd. 
Dat is voor een deel niet zo vreemd, zegt Engel
hard, aangezien neuroten de symptomen als 
prikkelbaarheid en concentratieproblemen al 
bij zich dragen.
Vrouwen die eerder in hun leven schokkende 
ervaringen voor hun kiezen kregen, bleken 
kwetsbaarder. Kortom, ellende stapelt zich op. 
Al zijn er ook studies die uitwijzen dat een 
paar van dit soort ervaringen juist weerbaarder 
maakt. Als de nare voorvallen aanhouden, dan 
kunnen mensen ineens afknappen. Het doet 
denken aan treinmachinisten die na de zoveel
ste 'springer' emotioneel instorten.

Intelligent

Dertig Vietnam-veteranen, allemaal gevochten 
op het slagveld, waren ook bereid om als proef
persoon aan het onderzoek van Engelhard mee 
te doen. Tijdens haar verblijf aan Harvard Uni
versity als Fulbright-scholar vond ze die in een 
veteranenkliniek in de buurt van Boston. In 
deze klinieken, die verspreid over de hele VS 
zijn te vinden, kunnen ex-soldaten (Korea, 
Panama, Vietnam) terecht voor hulp. Ze zijn na 
de Vietnam-oorlog opgericht om de reïntegra
tie in de samenleving te versoepelen, maar ook 
om trauma's onder de academische loep te leg
gen.
De ene helft van de ex-soldaten had ptss, de 
andere niet. De psychologe ontdekte - zoals 
ook in de literatuur meer en meer blijkt - dat 
mensen met een lage intelligentie meer risico 
lopen dan personen met een hoog IQ. Die zijn 

Iris Engelhard Foto: Philip Driessen

beter in staat om te abstraheren en afstand te 
nemen van hun beleving. Ze kunnen de gebeur
tenissen makkelijker inpassen in hun levens
verhaal.
Om te achterhalen waarom de een chronisch 
last heeft van ptss en de ander niet legde Engel
hard de veteranen twee versies van een gebeur
tenis voor, mét en zonder verwijzing naar hun 
traumatische ervaringen in Vietnam. Het zijn 
verhalen in de trant van: op 4 juli, onafhanke
lijkheidsdag, rijdt u met uw auto door de stad 
en ineens gooien kinderen vuurwerk voor uw 
wagen. De knal doet denken aan de geweer
schoten in Vietnam.
De soldaten met ptss vervielen al snel in een 
denkwijze die de stoornis in stand houdt. Zij 
redeneren, op momenten dat ze zich angstig 
voelen of flashbacks beleven: ik ben bang, dus 
er is sprake van een concrete dreiging. Terwijl 
gezonde mensen eerst een bedreigende situ
atie waarnemen en vervolgens bang worden. 
De getraumatiseerden komen zo in een spiraal 
terecht: ze zijn bang, voelen zich bedreigd, 
worden nog banger, en voelen zich nog meer 
bedreigd.
Het probleem is alleen: is die 'valse' denktrant 
de motor achter ptss, of andersom?

Ergernis

Op 27 maart 2001 diende zich een gelegenheid 
aan om deze kwestie uit de wereld te helpen. 
Op die dag botsten in het Waalse stadje Pécrot 
twee treinen frontaal opeen. Engelhard zag de 
ramp op Het Journaal en besloot enkele dagen 
later - met de trein - af te reizen naar de ramp
plek. Acht doden en 24 gewonden. De omwo
nenden hoorden 's ochtends rond negenen een 
enorme knal en renden naar buiten. Ze hoor
den gehuil en gejammer van de gewonden en 
zagen afschuwelijke taferelen met verminkte 
lichamen.
Als een Jehova-getuige - meenden de omwo
nenden zelf - klopte Engelhard drie weken na 
de catastrofe bij zo'n dertig ooggetuigen aan. 
Bijna eenderde van hen leed toen aan angst
stoornissen. Via de verhaaltjes, die ze ook aan 
de veteranen voorlegde, kwam ze erachter dat 
al kort na de ramp - dus nog voordat de diag
nose ptss is gesteld - mensen de neiging hebben 
pm hun eigen angsten negatief te beoordelen. 
En dat waren ook degenen die later ptss kregen. 
Hét bewijs dat het de manier van denken is die 
de stoornis voortdurend nieuw leven inblaast, 
en niet omgekeerd.
Vooral de beelden en de geluiden kregen de 
omwonenden moeilijk uit hun hoofd. Na de 
ramp foeterde een machinist elke ochtend om 
zijn medeleven te tonen. Tot ergernis van de 
bewoners, die zich elke keer rot schrokken. Ver
hoogde waakzaamheid heet dat. Daarom geloof
den de omwonenden ook dat de treinen na de 
catastrofe harder reden dan voorheen.

Resilience and vulnerability factors in risk for 
posttraumatic stress disorder van Iris Engelhard. 
Er is geen handelseditie beschikbaar
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in de week voorafgaand aan de publicatie. Met vragen of opmerkingen kunt u daar ook terecht.
FdAW(vakgr./comm./studiever.): Pascal de Roos, Fac. Bur, Tongersestraat 6, kamernr. 1.001 tel. 3882677 
e-mail: p.deroos@facburfdaw.unimaas.nl, voor vrij. 12.00 uur.
FdCW/European studies (vakgr./comm./studiever.): Bur. Onderwijs, Kapoenstraat 2, tel. 3883946, 
e-mail: Onderwijs@facburfdcw. Uni maas. nl/educationoffice@facburfdcw. Uni maas.nl, voor vrij. 17.00 uur.
FdEWB (vakgr./comm./studiever.): Tineke Oosterloo, Fac.Bur. Tongersestraat 53, tel. 3884837, voor do. 17.00 uur, 
e-mail: t.oosterloo@FacBurFdEW.Unimaas.nl
FdG (vakgr./comm./studiever.): Anouk Kerkhofs, Fac.Bur. niveau 5, kamernr. 5002a, D0T10, tel. 3881448,
voor vrij. 12.00 uur, e-mail: Anouk.kerkhofs@facburfdg.unimaas.nl
FdGW (vakgr./comm./studiever.): L. Hagens-Hoogsteder, Fac.Bur. niveau 1, UNS50, tel. 3881851, voor vrij. 12.00 uur.
FdR (vakgr./comm.studiever.): Christel v/d Maagdenberg, Bur.Onderwijs, Lenculenstraat 26, tel. 3883003, voor vrij. 12.00 uur. 
Kennistechnologie (vakgr./comm./studiever.): R.Vos/K.Braeken, Fac. Bur FdAW, TS 6, tel. 82677/83454, voor vrij. 12.00 uur. 
Psychologie (vakgr./comm./studiever.): Y. Mordang/W. Schipper, Bur. Psych., UNS 40, tel.:3881886, voor vrij. 12.00 uur. 
Studenten (sport)ver./studentenpastoraten: Helma Paulussen, SSC, Zwingelput 4, tel. 3882682, voor don. 12.00 uur. 
University College Maastricht: A. Cuijpers, bureau UCM, Bou 8-10, tel. 83500, voor vrijdag 12.00 uur
Instituten behorend bij een faculteit: bij bovengenoemde facultaire contactpersoon.
Agenda: PR en Voorlichting, H. Hagen, Minderbroedersberg 4-6, tel. 3882044
Berichten die niet onder een van bovenstaande categorieën vallen: Observant tel: 3883174

■ ALGEMEEN

■ ABVAKABO FNV

De vakbondsconsulent AbvaKabo FNV, Els 
Rhijnsburger, heeft open spreekuur op iedere 
woensdag van 13.30-15.00u op k.5.035 DOT 10 
tel. 81921 en iedere vrijdag van 8.30-10.00u op 
k. 0.005 Looiersgracht 12-14 tel. 82554. Het open 
spreekuur is voor vragen, advies en informatie.

■ ALMA

ALMA economics programme
Practical information and registration forms are 
available at www.alma-emr.nl
Contact hours: on Mondays, 10-12 / 14-16 hrs 
Séverine Dufour, Minderbroedersberg 4-6, room 
4.032
For an appointment at another time, please phone: 
3882556 or mail severine.dufour@alma.unimaas.nl

■ BUREAU STRATEGIE & 
INTERNATIONALISERING

Deadlines Aanvragen Culturele Verdragen 
2003/2004
15 november 2002: Zwitserland - studiebeurs 
en kunstbeurs www.bbw.admin.ch/bildung/eskas/ 
html
1 december 2002: Duitsland - studiebeurs (max. 
leeftijd 32 jaar), zomerbeurs Duitse taal- en let
terkunde
1 december 2002: Israël - studiebeurs 
(www.bulter.nl/universities/il/htm) , zomerbeurs 
(www.huji.ac.il)
1 januari 2003: Duitsland - onderzoeksbeurs langer 
dan 6 maanden (max. leeftijd 32)
1 januari 2003: Portugal - studie en onderzoeks
beurs Portugese taal & cultuur
10 januari 2003: Noorwegen - studiebeurs 
(www.forskningsradet.no/english/is/), zomerbeurs 
Internationale school Oslo en Noorse taal & cultuur 
in Bergen
10 januari 2003: Polen - Zomerbeurzen
15 januari 2003: Hongarije - studiebeurs en 
zomerbeurs Hongaarse taal & cultuur, India
- studiebeurs, Tsjechië - studiebeurs 
(www.bulter.universities.nl/cz/html) 
30 januari 2003: China - studiebeurs (kennis 
Mandarijn Chinees vereist)
Meer informatie en aanvraagformulieren: 
carolien.devisser@BU.unimaas.nl
Zie ook www.nuffic.nl/cultureleverdragen

■ Bureau Holding en Kennistransfer

Hoogstarters Maastricht
Spreekuur: Kennisintensief Ondernemerschap. Dit 
project heeft tot doel medewerkers, afgestudeerden 
en studenten van de UM te stimuleren en te 
begeleiden bij het zelfstandig ondernemerschap. 
Raadpleeg eerst de website 
www.hoogstarters-maastricht.nl of mail naar 
t.grootjans@bhkt.unimaas.nl.
Spreekuur: elke maandag van 13.00 tot 17.00 uur, 
UNS 40, k. 1.773

■ Talencentrum / Language Centre 
Universiteit Maastricht

a
lt is still possible to register for courses star
ting in October and November 2002

- Dutch:
Comprehensive Dutch Course: 28 October
Beginners Dutch: 28 October
Professioneel schrijven voor moedertaalsprekers: 
cursusdata 7-14-21-28 november (telkens van 
9.00-11.30 uur)
- English:
Beginners' Course in English (module 2): 28 October 
Studying in English (module 2): 29 October 
English Speaking Skills for Professional 
Environments: 31 October
Telephone Skills in English taking place on 6 & 13 
November
Effective Presentations: 7 November 
English Writing Skills: 28 October

Writing Scientific English: 28 October (for UM Staff
members only)
Report Writing in English taking place on 20 & 27 
November
- French and German:
Writing Skills for Professional Environments star
ting in the week of 4 November 
Registration and further information at the 
Language Centre reception (open daily 
9.00-12.00 and from 13.30-16.00). You can also 
visit our internet site.
Talencentrum / Language Centre Universiteit 
Maastricht
Tel.: 043 / 388 3950/ Fax: 043 / 325 7246 
talencentrum@languages.unimaas.nl 
www.languages.unimaas.nl

■ Vertrouwenspersonen / Confidential 
advisors

VP I CA UM: Astrid Claessens, T.382513.
9 student-advisors, T. 84255.

■■ mail: vertrouwenspersonen@bu.unimaas.nl 
or see: www.bureau.unimaas.nl/ 
vertrouwenspersoon

■ L00PBAANCENTRUM VOOR MEDEWERKERS

Wegens grote belangstelling en succes start er 
voor de tweede keer dit jaar de training "Carrière 
Bouwen" voor vrouwen. De training is ontwikkeld 
in het kader van doorstroming van vrouwen naar 
hogere functies en wordt aangeboden aan vrouwe
lijke OBP-medewerkers vanaf schaal 10.
De trainingsdata zijn vastgesteld op 13 en 14 
november, met een terugkomochtend met lunch 
op 18 december. Na 14 november en vóór de terug
komochtend zijn er twee bijeenkomsten in een 
coachingsgroep, onder begeleiding van een van de 
trainers. De training wordt grotendeels gefinancierd 
uit emancipatiegelden. Van de deelnemers wordt 
een eigen bijdrage gevraagd van € 150. Voor meer 
informatie kunt u contact opnemen met mw.drs. 
Wil Botden, loopbaanadviseur LCM, tel.: 3882687, 
e-mail Wil.Botden@sz.unimaas.nl of met de consu
lenten van het LCM, Marlou Tijssens of Sophie van 
Roon (3883179).

STUDENTEN

Studenten (sport)ver./studentenpastoraten: Helma 
Paulussen, SSC, Zwingelput 4, tel. 3883135, voor don. 
12.00 uur.

■ STUDENTENSERVICECENTRUM
Bezoektijden / telefonische bereikbaarheid van het 
SSC met ingang van
maandag 30 september 2002 tot en met 31 
augustus 2003
- Informatiebalie Zwingelput 4
Bezoektijden: maandag t/m donderdag 
ll.00-16.00u,
Vrijdag 11.00-13.00u
- Informatiebalie Randwyck Universiteitssingel 40 
Bezoektijden: dinsdag en vrijdag 9.00-12.00U 
Telefoon beide balies: maandag t/m vrijdag 
10.00-12.30u en 13.30-16.00u

Voor het maken van afspraken met studenten:
- decanen, psychologen en loopbaanadviseurs: 043 
3883354
- voor vragen m.b.t. (her)inschrijving e.d.: 043 
3883979
- aanvragen van studie-informatiepakketten: 043 
3883354

Nieuw:
Aankomende studenten kunnen de UM
Studentenlijn bellen:
maandag t/m donderdag van 16.00-18.OOu 043 
3883534

Studentendecanen:
Inloopspreekuur: dinsdag en donderdag 
14.00-16.00u Zwingelput 4

Telefoonspreekuur: maandag t/m donderdag 
13.30-14.00u 043 3883329
Maken van afspraken maandag t/m vrijdag 
10.00-12.30u en 13.30-16u 043 3883354

Informatiecentrum voor Studie en Loopbaan, 
Zwingelput 4:
Telefoon: 043-3883518
Bezoektijden: maandag t/m donderdag 
ll.00-16.00u
vrijdag 10.00-12.OOu

Kamerburo, Zwingelput 4, Ie etage: Balie maandag 
t/m vrijdag 13.00-16.00u
Internet raadpleeg PC's maandag t/m vrijdag 
10.00-16.00u

Veranderingen in verband met feestdagen, vakantie 
e.d. worden bekendgemaakt via Observant, internet 
en e-mail.

Alumni
Alle informatie voor alumni, kijk op 
www.alumni.unimaas.nl 
of neem contact op met Ine Kuppen, tel. 
043 3883539, fax. 043 3883538, e-mail 
ine.kuppen@sz.unimaas.nl

Studentenpsycholoog
Voor een gesprek met de studentenpsychologen 
mw Heiny Eilkes, of dhr Alex Buiks, kun je een 
afspraak maken via de Informatiebalie, Zwingelput 
4, tel.3883354, maandag t/m vrijdag tussen 
10.00-12.30u en 13.30-16.00u.

Loopbaancentrum voor studenten
Wat heb jij aan het Loopbaancentrum? Studeer je 
binnen afzienbare tijd af en denk je na over de 
eerste stap in je loopbaan? Denk je na over je stage 
of studietracé? Twijfel je aan je studiekeuze? Maak 
dan een afspraak met een van de loopbaanadvi
seurs, Marloes Rikhof, Jose Otten of Paula Aussems. 
Ons telefoonnummer 043 3883354.

■ INFORMATIECENTRUM VOOR STUDIE EN 
LOOPBAAN (ISL)

Zwingelput 4, tel. 043 3883518
Bij het ISL vind je informatie over Arbeidsmarkt 
en Loopbaan, Studies in Nederland en Studie en 
Stage in het Buitenland. Kom gerust langs tijdens 
de openingsuren: ma. t/m do. 11.00-16.00u. en 
vrij. 10.00-12.OOu.
ATTENTIE! Van 21 t/m 25 oktober is het ISL beperkt 
geopend: van 10.00 tot 12.OOu.

Binnengekomen: Beroepengidsen t/m en vanaf 
MBO-niveau.

Studeren in Amerika in 2003/2004
Wil je een semester in Amerika studeren? Kom 
dan naar de voorlichtingsbijeenkomst van het ISEP 
uitwisselingsprogramma op woensdag 16 oktober 
om 15.OOu in zaal 0.021 Bouillonstraat 3. Meer 
info: www.isep.org of bij het ISL.

Actuele mededelingen van het ISL zijn te vinden 
op de website van het Studentenservicecentrum: 
http://www.ssc.unimaas.nl/, klik op Actueel.

■ STUDIUM GENERALE

Waarom het leven sneller gaat als je ouder wordt 
Lezing door dr. D. Draaisma (docent geschiedenis 
van de psychologie, RU Groningen) over het auto
biografische geheugen. Hij gaat in op vragen als: 
Waarom trekt het geheugen zich zo weinig van 
onze opdrachten aan? Waarom maakt het zoek wat 
we hadden willen bewaren en komt het kwispel
staartend apporteren wat we juist hadden weg
gegooid om er van af te zijn? Waarom zijn we bijna 
alles vergeten van wat er vóór ons derde of vierde 
jaar gebeurde? Hoe komt het dat geuren zulke 
vroege herinneringen losmaken? Waarom hebben 
we zo'n feilloos geheugen voor krenkingen? 
Donderdag 10 oktober, 20.00u, Collegezaal 
Nieuwenhof, Zwingelput 4. Toegang: gratis.

Bescherming van digitale gegevens: problemen en 
oplossingen
Lezing door prof. dr. ir. H. van Tilborg, hoogleraar 
coderingstheorie en cryptologie, TU Eindhoven. Hij 
toont welke methodes in de moderne cryptologie 
gebruikt worden om gedigitaliseerde gegevens te 
beschermen. Het gaat daarbij vooral om wiskunde, 
maar van een eenvoudige en toegankelijke soort. 
Daarnaast gaat hij in op de interessante ethische 
problemen die optreden wanneer opsporingsdien
sten berichten van verdachten mogen aftappen. 
Dinsdag 15 oktober, 20.00u, Collegezaal 
Nieuwenhof, Zwingelput 4. Toegang: gratis.

Workshop Braintraining
Braintrainer Jan Willem van den Brandhof leert je 
hoe je je hersencapaciteit beter kunt benutten, 
sneller kunt lezen en leren en effectiever infor
matie kunt verwerken. Alléén voor studenten. 
Deelname inclusief boek, werkmaterialen en koffie/ 
thee: € 25,-. Aanmeldingen bij SG, tel: 388 35 41. 
Woensdag 16 oktober, Akenzaal, Universiteitssingel 
40. Beide keren van 9.00-17.OOu.

De betrouwbaarheid van het geheugen
Lezing door dr. G. Wolters, docent psychologische 

functieleer, Universiteit Leiden. Wolters bespreekt 
mogelijke oorzaken waarom herinneringen niet 
altijd betrouwbaar zijn. Ook geeft hij een theore
tisch kader waarmee je een veelheid aan geheu- 
genverschijnselen kunt verklaren. Waardoor wordt 
geheugenverlies veroorzaakt? Wat heb je nodig om 
een geheugenwonder te worden? Hoe komt het dat 
het geheugen van mannen anders werkt dan dat 
van vrouwen?
Donderdag 17 oktober, 20.00u, Collegezaal 
Nieuwenhof, Zwingelput 4. Toegang gratis. 
Meer informatie: www.sg.unimaas.nl

■ WETENSCHAPSWINKEL

Voor maatschappelijk interessante thema's voor 
je scriptie, stage of keuzeblok moet je bij de 
Wetenschapswinkel zijn. Je hebt regelmatig overleg 
met de opdrachtgever en je krijgt extra bege
leiding, onderzoeksondersteuning en een goede 
onkostenvergoeding vanuit het bureau van de 
Wetenschapswinkel.
Momenteel staan onder andere de volgende vragen 
in bemiddeling:
- Analyse van omvang en aard huiselijk geweld 
in een bepaald politiedistrict. (Rechten of 
Psychologie)
- Geschiedenis van politieke studentenorganisaties 
binnen de UM. Wat is hun rol geweest ? Welke 
invloed hebben zij gehad? (Alle studierichtingen)
- Bescherming van boerderijen en hun directe 
omgeving in het licht van een aantal planologische 
ontwikkelingen. Welke juridische en bestuurs
kundige beschermingsmogelijkheden zijn er en 
welke cultuurhistorische argumenten zijn het spel? 
(Rechten en Cultuurwetenschappen)
Kom eens langs, bel of mail: 
Wetenschapswinkel, Zwingelput 4, k. 1.048;
043 3883120/3883529; 
wetenschapswinkel@sz.unimaas.nl; 
www.ssc.unimaas.nl/wetenschapswinkel/

■ H0V0

-Universitaire cursussen voor vijftigplussers, zonder 
toelatingseisen en zonder examenplicht; 
informatie/aanmelding coördinator H0V0-UM, tel: 
3883550 of secretariaat, tel. 3882682
- 16 okt: 13.00-15.30u, werkgroep "Filosofisch den
ken", door prof.dr. L.M. de Rijk, k0.007 Zwingelput 
4
- 14, 16 en 18 okt: 11.00-13.OOu, aanschuifcollege 
"Gezond leven", door prof.dr. G. Widdershoven, 
Universiteitssingel 40
- 15 okt: 09.30-12.30u, "Theorie en praktijk van uw 
persoonlijke fitheid", HOVO-college en praktijkles
sen, door dr. F. Verstappen, k0.007 Zwingelput 4
- 17 okt: 8.00-17.OOu, "Industrieel erfgoed deel II", 
excursie, door dr. E. Schenk en dr. R. Vleugels, 
kO.OOl, Tongersestraat 53
- 14 okt: 16.00-18.OOu, "Actualiteiten in het 
gezondheidsrecht", door prof.mr. F. van 
Wijmen,k3.555a Universiteitssingel 40
18 okt: 10.30-13.OOu, door dr. M. Roede en drs. K. 
Jansen-Rompen, k0.007 Zwingelput 4
- 8 okt: 14.00-16.00u, werkgroep "Rechtsleven in 
(Noord- en Midden-) Limburg in de negentiende 
eeuw", door prof.dr. A. Berkvens, prof.mr. A. 
Gehlen en mr. Th. Van Rensch, Gemeente Archief 
Venlo

■ UM-sport

Om gebruik te maken van het UM-sport programma 
is een sportkaart verplicht.
Voor het aanvragen van sportkaarten en voor 
het inschrijven en betalen (uitsluitend via pin) 
van cursussen kan men terecht bij de balie 
UM-sport/kamerburo, Zwingelput4, kamernr.1.001 
openingstijden:ma t/m vrij van 10.00-16.00u en er 
is een balie in sporthal Randwijck, Sorbonnelaan 
180, openingstijden: ma t/m do van 16.00-19.OOu.

Voor meer info UM-sport:
zie internet: http://www.ssc.unimaas.nl/sport of 
haal een sportprogramma, folders bij een van onze 
balies.

Fysiotherapeutisch consult
Het consult is gratis (op vertoon sportkaart) en 
wordt gehouden in sporthal Randwyck op: 
Maandag 18.00-19.00u: inloop uur (zonder 
afspraak)
Maandag 19.00-20.00u: op afspraak 
Afspraak telefonisch maandag t/m vrijdag 
12.30-18.00u, 043 3613933 of aan de balie in de 
sporthal.

Sportraad MUSST
MUSST, Zwingelput 4, kamer 0.022, postbus 616, 
6200 MD, Maastricht, 043 3883080, info-uren 
ma-do 12.00-14.00u, Bestuur@MUSST.nl, 
www.musst.nl.

■ STUDENTENVERENIGINGEN EN 
-STUDENTENORGANISATIES

Tafelstraat 13
Ongelezen brieven: in vier avonden wordt ingegaan 
op verschillende manieren van dromen uitleggen 
en gebruiken. Freud, Jung, de fenomenologische 
benadering en de rol van dromen in religie zullen 
de revue passeren. Natuurlijk is er ook ruimschoots 
ruimte om te praten over hoe we zelf met dromenAgenda

11-10 Inauguratie prof.dr. F.R.J. Verhey, 16.30 uur, 
Aula MBB 4-6

10-10 Symposium "Einde fiscale emigratie? Het 
nieuwe belastingverdrag Nederland-België", 

info secretariaat Belastingrecht tel. 3883148 
16/23-10 Wetenschaps- en Techniekweek
10-10 Promotie drs. A.F.G. Leentjens, 14.00 uur.

Aula MBB 4-6
18-10 Inauguratie prof.dr. W.F.C. Verschoor, 16.30 

uur. Aula MBB 4-6

30-10 Promotie mw.drs. C.J.A.W. van Gooi, 14.00 
uur. Aula MBB 4-6

30-10 Promotie mw.mr. E.3.A. Franssen, 16.00 uur, 
Aula MBB 4-6

10-10 Promotie mw. Milena I. Pavlova, 16.00 uur, 
Aula MBB 4-6

28/29-11 NUTRIM Decennial Anniversary Symposium 
"Nutrition: The metabolic challenge", 
Maastricht School of Management

25/26-12 Kerstmis
27/30/31 Collectief verplichte ADV-dagen
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omgaan. Start op maandag 14 oktober om 19.45 
uur. (kosten 5 euro voor 4 avonden).
Agenda
10/10 18.00 tafelen
14/10 18.00 koor, 19.45 ongelezen brieven, 20.00 
international affairs
15/10 16.30 koken voor beginners en liefheb
bers,19.30 vesper, 20.00 intuitief tekenen, 20.15 
bijbel ABC
16/10 19.45 stukgelezen
Van ma-do, tussen 14 en 16 uur is er altijd iemand 
aanwezig
tel: 3215651, e-mail tafelstraatl3@sz.unimaas.nl 
of kom langs!
Bekijk onze website: www.tafelstraatl3.nl 
Team: Roel Bosch, Anne Claar Rosingh, Thecla van 
Marrelo en Marjolein Kuijper

Integrand
Geld verdienen en daarnaast ook nog relevante 
opdoen? Integrand biedt jou de mogelijkheid om je 
theorie eens in de praktijk te brengen. Integrand is 
een landelijke non-profit organisatie die bemiddelt 
tussen bedrijf en student voor betaalde praktijkop
drachten en stages. Opdrachten kunnen zowel 
Parttime als fulltime zijn.
We bieden opdrachten aan in de regio Maastricht 
maar ook bij bedrijven in de rest van het land en 
bij multinationals zoals Unilever, Procter & Gamble 
en KMPG. Integrand heeft werkopdrachten voor 
alle studierichtingen Voor meer informatie over 
deze opdrachten kijk je op WWW.INTEGRAND.NL. 
Inschrijving is gratis en tevens krijg je de mogelijk
heid om een gratis sollicitatietraining te volgen. 
Verder ontvang je een gratis abonnement op een 
economisch tijdschrift. Kom eens langs op onze 
stand op de economische en rechten faculteit. Of 
kom langs op ons kantoor; Oude Tweebergenpoort 2 
(naast America Today) of bel voor meer informatie 
043 3883397.

Alles is Drama
Alles is Drama biedt nog plaatsen aan voor 
de cursus grimeren, de clownscursus en een 
bewegingsstuk. Geef je op via mail: 
allesisdrama@hotmail.com. Voor meer informatie 
bekijke onze website: www.allesisdrama.com!!

CWSv.ORAKEL
Be Orakelkamer is van 12.30-13.30 uur geopend op 
maandag, dinsdag, donderdag en vrijdag. 
Telefoon-nr.: 043-3883335
E-mail adres: orakel@cws.unimaas.nl 
Orakel op INTERNET. Bezoek onze home page. Je 
kunt ons vinden op http://www.unimaas. 
nl/~orakel.

AIESEC
AIESEC is de grootste internationale studenten
organisatie ter wereld met vestigingen in 84 
landen op meer dan 800 universiteiten. AIESEC 
organiseert onder meer het Wereldstage programma 
(3/4 jaars)en het ambassadeurs programma (1/2 
jaars). Op het moment zijn de inschrijvingen weer 
begonnen voor de AIESEC Carrièreweek die zal 
Plaatsvinden op 3, 4 en 5 december. Inschrijving is 
mogelijk via www.aiesec.nl. of bij de AIESEC stand. 
Voorafgaand zullen er trainingen plaatsvinden om 
Je zo goed mogelijk voor te bereiden op deze week. 
Be data zijn als volgt: assesment training (13 nov.), 
oriëntatie training (15 nov.) en sollicitatie training 
(20 nov.).

ALGEMENE WETENSCHAPPEN

FdAW (vakgr./comm./studiever.)Pascal de Roos, Fac.
Bur, Tongersestraat 6, kamernr. 1.001 tel. 3882677, 
e-mail: p.deroos@facburfdaw.unimaas.nl, voor vrij. 12.00 
uur.

kennistechnologie
Openingstijden Onderwijsbalie kamer 0.001: 
Maandag, dinsdag, donderdag van 10.30 - 11.00 uur 
Geopend.

CULTUURWETENSCHAPPEN

FdCW/European studies (vakgr./comm./studiever.): Bur.
Onderwijs, Kapoenstraat 2, tel. 3883946, e-mail:
Onderwijs@facburfdcw.Unimaas.nl/ 
educationoffice@facburfdcw.Unimaas.nl, voor vrij. 17.00 
uur.

Raadpleeg regelmatig de publicatieborden in de 
hal bij de uitgiftebalie of de website van 
Bureau Onderwijs: http://www.unimaas.nl Klik op 
faculteiten. Cultuurwetenschappen, studenten en 
Bureau Onderwijs.

Studenten opgelet:
Correspondentie verloopt uitsluitend via je 
UM-emailadres.
Voorbeeld: your.name@student.unimaas.nl

Be uitgiftebalie zal elke dag van maandag t/m 
vrijdag van 09.30-10.30 u. zijn geopend.

Computerlandschap FdCW
Het computerlandschap FdCW is geopend van 
maandag t/m donderdag van 
08.30 - 22.00 uur; vrijdag van 08.30 - 21.00 uur; 
zaterdag van 10.00 - 17.00 uur en zondag van 
12.00 - 17.00 uur.
Men kan ook gebruik maken van de pc's in het 
studielandschap Bon 2, kamer 2.013 (het best na 
inschrijving ter plekke). Openingstijden als boven 
vermeld.
Het computerlandschap is gesloten op maandag 21 
oktober van 14.00 - 17.00 uur.

Mededeling voor tweede - en hogere jaars 
studenten
Schrijfopdracht 1, jaar 2
De hand-out t.b.v. (Schrijfopdracht 1, jaar 2) met 
daarin de relevante teksten, inleverdata etc. is ver
krijgbaar bij de Uitgiftebalie tijdens de reguliere 
openingstijden
Zorg dat je deze hand-out tijdig in je bezit hebt!

Bloktoets (oude) blok 1.1 (drs. programma)
De bloktoets van (het oude) blok 1.1 
(drs.programma) vindt plaats op woensdag 23 okto
ber 2002 van 9.30-12.00 uur. Lokatie: Spiegelzaal, 
Kapoenstraat 2.

Voorlichtingsmiddag Internationalisering
Voorlichtingsmiddag Internationalisering op don
derdag 31 oktober om 13.30 u. in de Spiegelzaal. 
Tijdens deze bijeenkomst krijg je relevante infor
matie en kun je kennismaken met verhalen van 
"ervaringsdeskundigen".
Bovendien kun je je belangstelling voor een bepaal
de universiteit meteen laten registreren en/of een 
afspraak maken met één van de medewerkers van 
het Bureau Internationalisering.

■ European Studies

a Please make sure to check the bulletin boards 
in the entrance hall and the website of the

Education Office: http://www.unimaas.nl Click on 
faculties, Faculty of Art and Culture, students and 
Education Office.

Please note that the Education Office only uses UM 
e-mail accounts.
Example: your.name@student.unimaas.nl

The Education Desk is open from Monday to Friday 
09.30-10.30 am.

The location of the final exam module 1A1 on 27 
September 10.00-12.30 is:
Sportscentre Daalhof, Goudenweg 190, 6216 TT 
Maastricht

Computerlandscape FdCW
Opening hours until December 2002:
Computerroom Arts and Culture (Bonnefanten 2) 
Monday - Thursday 08.30 - 22.00 h
Friday 08.30 - 21.00 h
Saturday 10.00 - 17.00 h
Sunday 12.00 - 17.00 h
You can also use the computers in the 
Studylandscape (room 2.013 Bonnefanten 2; 
opening hours as above) best after reservation!

CWSv.ORAKEL
The Orakel-office is open 12.30-13.30 pm. on 
Monday, Tuesday, Thursday an Friday.
Tel.nmbr.: 043-3883335
E-mail address: orakel@cws.unimaas.nl 
Orakel on INTERNET: http://www.unimaas.nl/
-orakel

ECONOMISCHE WETENSCHAPPEN 
EN BEDRIJFSKUNDE

FdEWB (vakgr./comm./studiever.): Tineke OosterLoo, 
Fac.Bur. Tongersestraat 53, tel. 3884837, voor do. 
17.00 uur,
e-mail: t.oosterloo@FacBurFdEW.Unimaas.nl

Bureau Examens
Bureau Examens stuurt in de Ie week van oktober 
aan alle studenten een overzicht van vorig jaar 
behaalde resultaten in verband met de jaarlijkse 
studievoortgangscontrole door het IBG. Studenten 
die op dinsdag 8 oktober nog geen bericht hebben 
ontvangen, worden dringend verzocht dit via 
Surfyourself te melden onmiddellijk na deze datum.

a Exams Office
In the first week of October the Exams Office 

sends a transcript of last year's results to all stu
dents in connection with the yearly check on 
study progress by the IBG (Informatie Beheer 
Groep). Students who did not receive the letter by 
Tuesday, 8 October are requested to report this to 
Surfyourself immediately after that date.

0 Exam schedule
Please check the exam schedule for changes! 

http://www.fdewb.unimaas.nl/intra/examinations/ 
index.htm

a The International Internship Office for IB and 
IM:

Searching an International Internship possibility? 
Check these vacancies:
-The J.B. Cumberland Group in New York (Public 
Relations) is looking for two interns, one student 
should be German native. Period: 6 months to start 
December 15th, 2002
-Hewlett Packard is looking for an intern to work 
on a change management project dealing with an 
image change of HP services. 4 months minimum to 
start October/November 2002.
-Redi-Control in Düsseldorf is offering an intern
ship at the Marketing Department. Period 6 
months. More information can be found on: http:// 
www.redi-control.de
-McCann-Erickson Advertising in Brussels is offe
ring an internship for 3 - 6 months, to start in 
consultation with the intern. More information can 
be found on: http://www.mccann.com 
-The Oulu Regional Business Agency in Finland 
is looking for an intern to work on their 
Internationalisation Project for 6 months. More 
information can be found on: http:// 
www.ouluseutu.fi 

-Daimler Chrysler is offering several interesting 
internships, check their website: http:// 
career.daimlerchrysler.com. Hand in your applica
tion (letter and CV) at our office.
-Kienbaum Management Consultants in Düsseldorf 
is offering internship possibilities in the field of 
Human Resource Management; from January 2003 
onwards for at least 3 months, (up to six months) 
Deadline for applications: October 15th, 2002. 
For other interesting internship possibilities check 
this website: http://www.iagora.com

More information about these internship 
possibilities can be found on our website: 
http://www.fdewb.unimaas.nl/internationalisering 
(internship abroad)
Interested in one of the above mentioned intern
ships? Please arrange an appointment through the 
Service Desk (room 0.008) with: Ms. N. Weerts; 
Thursday between 10am and 12am

GENEESKUNDE

FdG (vakgr./comm./studiever.): Anouk Kerkhofs, Fac.Bur. 
niveau 5, kamernr. 5002a, DOTIO, tel. 3881448, 
voor vrij. 12.00 uur, e-mail:
Anouk.kerkhofs@facburfdg.unimaas.nl

Diploma-uitreiking Doctoraal- en Basisartsexamen 
Op woensdag 16 oktober 2002 vinden de volgende 
diploma-uitreikingen plaats:
Doctoraalgetuigschriften om 12.30 uur 
Basisartsgetuigschriften in 2 groepen 
Groep 1: om 13.30 uur 
Groep 2: om 15.30 uur 
Locatie: St. Janskerk Maastricht.
Alle kandidaten ontvangen een persoonlijke uitno
diging voor een van bovengenoemde uitreikingen.

Afmelding toetsen
Met ingang van academisch jaar 2002-2003 is 
het niet langer verplicht om bij afwezigheid van 
een Voortgangstoets of Bloktoets hiervan schrifte
lijk melding te maken aan de Examencommissie 
Faculteit der Geneeskunde. Wel moet men bij afwe
zigheid van de Vaardigheidstoets, in verband met 
de organisatie van deze toets, een schriftelijke 
melding maken gericht aan het secretariaat 
Vaardigheidstoetsen (D. Bronckers/M. Brorens, 
0&0, Dr. Tanslaan)

Cursus 'English for Medical Students'
In het Academisch jaar 2002/2003 worden de blok
ken 2.3/2.4/2.5 in de Engelse taal aangeboden. 
Spreekvaardigheid Engels kan je van pas komen 
bij buitenlandse stages tijdens je studie, contacten 
met buitenlanders, op internationale congressen en 
bij het raadplegen van Engelstalige literatuur. 
Daarom dringt de faculteit er op aan om de kans 
om een blok in het Engels te "doen" niet voorbij te 
laten gaan. Ter voorbereiding wordt er een cursus 
"English for Medical Students" georganiseerd door 
het Talencentrum Universiteit Maastricht.
De cursus bestaat uit 8 sessies (woensdagen) en de 
startdatum is 13 november 2002. Het inschrijfgeld 
bedraagt €50,00 (dit inschrijfgeld zal geretourneerd 
worden als alle sessies zijn bijgewoond).
Zie ook onze e-mail d.d. 24 september j.l. met 
algemene informatie en cursusopzet.
Inschrijving is mogelijk via Betsy Dols, Bureau 
Internationale Betrekkingen FdG, kamer 5.042 
in het Dr. Tansgebouw, tel. 043-3881524, 
b.dols@oifdg.unimaas.nl. Het inschrijfgeld dient 
ter plaatse contant te worden voldaan. Inschrijving 
dient te gebeuren vóór 25 oktober 2002.

GEZONDHEIDSWETENSCHAPPEN

FdGW (vakgr./comm./studiever.): L. Hagens-Hoogsteder, 
Fac.Bur. niveau 1, UNS50, tel 3881851, voor vrij. 12.00 
uur.

Spreekuur Bureau Onderwijs GW
Het spreekuur van Bureau Onderwijs is van maan
dag t/m donderdag van 10.00 -11.00 en 15.00 
-16.00 uur. Op de vrijdag van 09.00 - 10.00 uur en 
13.00 - 14.00 uur. Blokboeken, literatuurklappers, 
M&S boeken zijn verkrijgbaar bij de Copyshop op de 
UNS40. M&S boeken deel 1 en 2 zijn ook te koop bij 
de Academische Boekhandel, UNS30.

Student(en) ZW/B&B gezocht voor 
doctoraalonderzoek
Atrium Medisch Centrum (Oostelijk Zuid-Limburg) 
is bezig met het invoeren van verpleegkundige 
spreekuren op het gebied van o.a. ziekte 
van Parkinson, m.s en c.v.a). Er is behoefte 
aan het evalueren van de effectiviteit van de 
spreekuren.Welke student(en) ZW/B&B wil(len) 
deze evaluatie(s) onderwerp maken van het doc
toraalonderzoek? Meer informatie bij Ger Brouns, 
stagecoördinator Zorgwetenschappen, tel. 3881700, 
e-mail g.brouns@zw.unimaas.nl

Gezocht student (m/v) Actief met een kritische 
noot
Het studentenberaad is een platform van studenten 
die elke week bij elkaar komen om onderwijsgerela- 
teerde zaken die binnen de faculteit spelen met 
elkaar te bespreken.Het studentenberaad bestaat 
uit studenten die deelnemen in Faculteitsraad 
(medezeggenschapsorgaan binnen de faculteit), 
Studentadviseur Faculteitsbestuur, 
Opleidingscommissie, Sectie Programma- evaluatie 
(verzorgt de evaluatie van het onderwijs) en 
het CLICT (commissie leermiddelen en ICT, vooral 
gericht op bibliotheekzaken).Het studentenberaad 
zoekt nog actieve studenten voor het volgende: 1 
Studentadviseur Faculteitsbestuur: De studentadvi
seur heeft als enige student van de faculteit zitting 
in het faculteitsbestuur, welke belast is met de 

algemene leiding en organisatie van het onderwijs 
en onderzoek (ongeveer 20 uur/week). 3 leden 
voor de Opleidingscommissie: De opleidingscommis
sie kijkt op kritische wijze naar het onderwijs en 
de beleidsinvoering. Zij waarborgt de kwaliteit van 
het onderwijs en denkt na over de vernieuwing van 
onderwijstechnieken.(ongeveer 5 uur/week).
Als compensatie voor je inzet beloont de faculteit 
je met enkele maanden aanvullende beurs en een 
leuke vergoeding.
Ben jij op zoek naar een leuk baantje waarin 
jij kunt meedenken en meepraten over je 
eigen opleiding en bovendien een sterke stem 
voor medestudenten kunt zijn, mail dan naar 
studentenberaadgw@hotmail.com.

Gezocht student GVO of Psychologie voor 
afstudeeronderzoek: Meten van Stages of Change 
In het kader van het lopend promotieonderzoek 
"De validiteit van stages of change toegepast op 
groente en fruitconsumptie" bij de capgroep GVO is 
er een afstudeerstage voor een GVO of Psychologie 
student.
Onderzoek naar de validiteit van het stages of 
change concept is tot op dit moment schaars. Er is 
weinig bekend over welke factoren van invloed zijn 
op stage transitie en bovendien is er weinig bekend 
over de stabiliteit/veranderlijkheid van de stages. 
Om echter goed onderzoek te kunnen doen naar 
de validiteit van stages of change, is het adequaat 
meten van stages of change noodzakelijk. Wanneer 
verschillende meetmethoden een andere spreiding 
van mensen over de stages tot gevolg heeft, heeft 
dit consequenties voor de interventie of behande
ling die mensen krijgen.
De stagiair zal verschillende methoden testen om 
stage of change in groente en fruitconsumptie te 
meten. Daarnaast zal de stagiair ook een determi- 
nantenonderzoek uitvoeren. Het onderzoek wordt 
uitgevoerd met behulp van vragenlijsten onder stu
denten. De stage kan per direct beginnen en 
wordt uitgevoerd bij de cap.groep GVO. Heb 
je interesse? Voor vragen of informatie kun je 
contact opnemen met Emely de Vet, tel.388213 
E.devet@gvo.unimaas.nl of Jascha de Nooijer tel. 
3881722 j.denooyer@gvo.unimaas.nl

IPSYCHOLOGIE

Psychologie (vakgr./comm./studiever.): Y. Mordang/W. 
Schipper, Bur. Psych., UNS 40, tel.:3881886, voor vrij. 
12.00 uur.

Examencommissie
De examencommissie vergadert elke tweede maan
dag van de maand. De eerstvolgende vergadering 
vindt plaats op maandag 14 oktober.

Extra herkansingen van academisch jaar 
2001/2002
Herk. 1.7 ma 04-11-02 08:30-10:30 uur uns40-0647 
Herk. Wetenschapstheorie wo 06-11-02 08:30-10:30 
uur uns50-0402
Herk. STAT1B wo 13-11-02 08:30-10:30 uur 
uns50-0402

Voorlichting derdejaars
Op 9 oktober 's middags zal er een voorlichtings
bijeenkomst voor de afstudeervarianten plaatsvin
den. Tijd, plaats en programma wordt nog bekend 
gemaakt.

Propedeuseuitreiking
Het propedeusediploma zal op dinsdag 19 november 
van 16.00-18.00 worden uitgereikt.

Doctoraaluitreikingen
De uitreikingen van het doctoraal diploma vinden 
dit jaar plaats op 24 en 25 oktober 2002, op 23 
en/of 24 januari 2003 en op 15 en/of 16 mei 2003.

Bureau onderwijs psychologie en 
onderwijswetenschappen
Het spreekuur voor studenten psychologie en 0WW 
is op maandag t/m donderdag van 10.00-11.00 u 
en van 15.00-16.00 u; op vrijdag van 10.00-11.00 
u. Spreekuren vinden uitsluitend plaats aan de 
onderwijsbalie op niveau 0. Ook de spreekuren van 
de examenadministratie zijn op niveau 0 en niet 
op niveau 5.

Stages
Stagecoördinator: Wijnand Raaijmakers, kr. 4.777A, 
tel 3881880, e-mail:
w.raaijmakers@psychology.unimaas.nl.
Spreekuur: iedere dinsdag van 13.00-14.00 u, inte
kenen bij kr. 4.777A. Daarbuiten na telefonische 
afspraak (tel. 38 81880).

RECHTSGELEERDHEID

FdR (vakgr./comm.studiever.): Christel v/d Maagdenberg, 
Bur.Ónderwijs, Lenculenstraat 26, tel. 3883003, voor 

vrij.12.00 uur.

Actuele informatie van Bureau Onderwijs kun 
je raadplegen via Internet op: http:// 
www.rechten.unimaas.nl

Onderwijsbalie gesloten
I.v.m het uitstapje van het Faculteitsbureau is de 
onderwijsbalie op woensdag 16 oktober gesloten.

Email
In verband met privacy- en veiligheidsredenen 
worden alleen mails beantwoord afkomstig van 
Unimaasaccounts. Wij verzoeken u daarom uw 
mailcorrespondentie te voeren vanaf uw eigen 
Unimaasaccount.
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Your bridge to corporate life!!

datawyse
I boek- en grafische producties
( uitgeverij universitaire pers maastricht

UW PROEFSCHRIFT IN DRUK I_Jm
UNIVERSITAIRE I 

PERS MAASTRICHT I

becanusstraat 13, 6216 bx maastricht, tel (043) 3545100 
email: info@datawyse.nl, website: www.promotiewijzer.nl

Company presentations 
individual interviews 

workshops 
Subscribe now@www.aiesec.nl

new trade
DERIVATIVES B V

Newtrade Derivatives is een snelgroeiende, middelgrote 

Nederlandse market maker, gespecialiseerd in de handel 

in opties en andere derivaten op diverse Europese 

beurzen. De organisatie kenmerkt zich door een sterke 

teamgeest, waarbij kennis, ervaring en creativiteit 

worden gedeeld en gecombineerd. Om ons team te 

versterken zoeken wij

Wie zoekt er nog een leuke
Job met veel verantwoordelijkheid in de 

horeca?
Dan...................

is het Crowne Plaza Maastricht op zoek naar jou!

Ben je een nachtmens, dan kan het Crowne Plaza Maastricht 
jou een leuke bijbaan bieden (+/-14 nachten per maand), met 
aantrekkelijke (secundaire) arbeidsvoorwaarden. Wat dacht je 
van een weekendje Amsterdam voor Euro 30,00 per nacht incl. 

ontbijt (2pers.)

Medewerker Nachtreceptie 
m/v (PT)

Reageer per e-mail: cpmaastricht.personnel@bilderberg.nl. 
of schrijf een brief naar Crowne Plaza Maastricht, Ruiterij 1, 

6221 EW MAASTRICHT

~ In het kader van het door de Europese
Commissie gefinancierde multinationale project:

gTOOOIALE ★
★

ia w ra ' « ra '< a
WIJ VRAGEN flexibele mensen met een snelheid van 

denken en handelen die past bij onze branche. Ben je 

HBO'er of WO'er en sta je op het punt af te studeren of 

heb je al enige (relevante) werkervaring? Beschik je 

over een sterk financieel inzicht, een waar rekentalent 
en een goed geheugen voor getallen? En heb je een 

groot analytisch vermogen? Dan ben jij wellicht de 

stressbestendige teamplayer die wij zoeken.

WIJ BIEDEN hands-on training en alle kans om je te 

ontwikkelen tot een handelaar die met veel eigen 

verantwoordelijkheid een markt onderhoudt in een of 

meerdere fondsen. Uiteraard belonen wij dit met een 

passend pakket aan arbeidsvoorwaarden.

SOLLICITEREN? Spreekt deze functie je aan, stuur dan 

een brief of email met je curriculum vitae, binnen twee 

weken naar: Newtrade Derivatives B.V., t.a.v. Marije 

Kengen, Postbus 10646, 1001 EP Amsterdam. E-mail: 

jobs@ newtrade.nl 

Voor nadere informatie kunt u contact opnemen met 

Marije Kengen, telefoon 020-7996799 of kijk op onze 

internetsite.

www.newtrade.nl

“Optimal organisation of health care in diabetic foot disease" * $■

is er binnen de onderzoeksschool Extra en de afdeling Interne 
Geneeskunde op zeer korte termijn een vacature voor een

★
★
★
★

★

projectmanager die zal worden aangesteld als Assistent in Opleiding 
(AIO).

Het betreft een volledig dienstverband voor de periode van 4 jaar

De werkgroep endocrinologie heeft bijzondere expertise op het gebied van 
zorg voor mensen met diabetes en voetproblemen. In 14 Europese topcentra 
zal een grote multi-center studie starten naar determinanten van beloop, 
kwaliteit van leven en kosten gerelateerd aan deze aandoening.
Speciaal aandachtspunt is daarbij de rol van organisatie van zorg.
Regelmatig zullen de Europese partners bij elkaar komen om 
de voortgang van de studie te bespreken.

Wij bieden
Een dynamische baan met vele internationale contacten en reizen binnen Europa. 
Het project biedt de mogelijkheid om zowel medisch inhoudelijke als 
organisatorische vaardigheden te ontwikkelen.
De projectmanager heeft als taak het begeleiden van de data-collectie, 
het onderhouden van contacten met de Europese partners en 
het voorbereiden van de meetings. Het onderzoek dient te resulteren in 
een wetenschappelijke promotie.

Wij zoeken
Een enthousiaste, communicatieve basisarts of gezondheidswetenschapper 
die op korte termijn beschikbaar is.
Goede spreek- en schrijfvaardigheid in de Engelse taal is een vereiste.

Arbeidsvoorwaarden
Aanstelling zal geschieden conform de AlO-regeling, CAO Nederlandse 
Universiteiten.

Inlichtingen
Voor verdere inlichtingen kunt u contact opnemen met
Dr. N. Schaper of Mw. Dr. M. Huijberts van de werkgroep Endocrinologie, 
Academisch Ziekenhuis Maastricht, tel. 043-3877019.

Schriftelijke sollicitaties dienen binnen 3 weken na het verschijnen van deze 
advertentie te worden gericht aan Dr. N.C. Schaper,Afdeling Interne Geneeskunde, 
Academisch Ziekenhuis Maastricht, Postbus 5800,6202 AZ Maastricht.

mailto:info@datawyse.nl
http://www.promotiewijzer.nl
mailto:now@www.aiesec.nl
mailto:cpmaastricht.personnel@bilderberg.nl
newtrade.nl
http://www.newtrade.nl
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Fiscale Jaaropening met dr W.A. Vermeend
De fiscaal-juridische en - economische opleidingen 
houden op 15 oktober een bijeenkomst als opening 
van het nieuwe studiejaar. Deze zal plaatsvinden 
van 16.00 - 17.30 uur in de Feestzaal met aanslui
tend een borrel in de Salon (Oud-Gouvernement). 
Het programma is als volgt:
16.00 uur R. Niessen: de capaciteitgroep en zijn 
plannen
16.15 uur R. Prokisch: de kersverse Nieuwsbrief van 
de UM-fiscalisten
16.30 uur Presentatie First
16.45 uur W. Vermeend: fiscale actualiteit in de 
Europese Unie
17.30 uur Borrel

Jaaroverzichten
Aan alle studenten die in het studiejaar 2001/2002 
aan onze faculteit ingeschreven stonden zijn de 
jaaroverzichten verzonden. (Dus niet aan studenten 
die per 01.09.2002 voor het eerst aan onze faculteit 
staan ingeschreven).
Hoewel de grootst mogelijke zorgvuldigheid in acht 
is genomen zou het kunnen voorkomen dat u een 
fout op uw jaaroverzicht ontdekt dan wel geen 
overzicht heeft ontvangen. In beide gevallen dient 
u zich per ommegaande bij de onderwijsbalie te 
melden opdat e.e.a. kan worden hersteld.
Indien u een fout heeft ontdekt op uw jaarover
zicht gelieve u een kopie van het overzicht in 
te leveren bij de onderwijsbalie waarop u heeft 
aangegeven wat er naar uw mening fout is.
Tot slot: het is belangrijk dat u snel reageert aan
gezien de definitieve jaaroverzichten half oktober 
aan het College van Bestuur worden aangereikt ter 
afgifte aan het Ministerie van Onderwijs.

Inschrijven voor blok 2
Het inschrijven voor blok 2 dient plaats te 
vinden door gebruikmaking van de aanmeldingsmo- 
dule voor onderwijs die via het web beschikbaar 
is (www.unimaas.nl/premium/iss). Aanmelden is 
mogelijk t/m 18 oktober 2002.

Bureau Stages, kamer 0223 en 0224 Secretariaat 
tel: 3883076.
Actueel stageaanbod door derden:
- Stagemogelijkheid (voorbereidende werkzaam
heden t.b.v. arbitrageprocedure) in Roermond 
voor studenten die verbintenissenrecht en civiele 
rechtspleging hebben gevolgd/ of volgen.
Vergoeding minimumloon.
- Wetenschapswinkel UM zoekt student voor scrip
tie (onderzoek) milieuaspecten bij herinrichting 
van een wijk (MER). Bovendien zijn er nog een 
tweetal stageopdrachten die te maken hebben met 
geweld (geweld op scholen en geweld op straat), 
plaats Venlo. Informatie bij M. Latour tel. 83120.
- Advocatenkantoor heeft stageplaats voor een 
mannelijke student. Mogelijk daarna aanstelling.
- Stage consumentenrecht in Den Haag.
- De Nma (Nederlandse Mededingingsautoriteit), 
directie Concentratiecontrole, heeft 6 stageplaatsen 
per jaar. Informatie en sollicitatieformulier op 
www.nma-org.nl
- Ministerie van Economische Zaken te Den Haag 
heeft stageplaats Europees recht, vier maanden.
- Ministerie van Buitenlandse Zaken te Den
Haag, afdeling Mensenrechten, heeft het hele jaar 
stagemogelijkheden.
Aan deze berichten kunnen geen rechten worden 
ontleend.
De uitgebreide nieuwsbrief staat iedere week op: 
www.rechten.unimaas.nl/burstage
Informatie over dit aanbod op bureau stages, tel 
3883076/3883274/3883243.

Het facultaire arbeidsbemiddelingsbureau 
"Meesterwerk" zoekt in opdracht van werkgevers 
afstuderende juristen voor diverse functies. Kijk 
ook op www.MeesterWerk-UM.nl onder: "informatie 
voor startende juristen". Studenten betalen geen 
bemiddelingskosten.

VACATURES

Schriftelijke sollicitaties o.v.v. vacaturenummer op 
brief en envelop (of indien aanwezig via het 
bij de vacature vermelde e-mailadres) binnen 10 
kalenderdagen richten aan de personeelsdienst 
van de betreffende faculteit of het betreffende 
servicecentrum of bureau (Postbus 616, 6200 
MD Maastricht). De vacatures staan open voor 
herplaatsingskandidaten en voor interne 
kandidaten (= medewerkers en 
uitkeringsgerechtigden van de UM). Bij gebleken 
geschiktheid hebben herplaatsingskandidaten de 
voorkeur.

Informatie over interne vacatures kunt u inwinnen 
via INTERNET (de homepage van het 
Loopbaancentrum voor medewerkers): http:// 
www.unimaas.nl/ of bij het Loopbaancentrum voor 
medewerkers, tst. 82684/83179.

Informatie over LIFT-vacatures vindt u op de LIFT- 
website: http://www.liftnet.nl

Bureau der Universiteit
Coördinator EQUALproject (m/v), 24 uur per week 
Taken: Doel van het 2 jaar durende EQUALproject 
is de Universiteit vertrouwd te maken met het 
principe van gendermainstreaming, dat wil zeggen 
het consequent in de gaten houden en integreren 
van emancipatiedoelstellingen bij het ontwerpen, 
uitvoeren en wijzigen van nieuw en bestaand 
beleid. U bent de verantwoordelijke voor de intro
ductie van gendermainstreaming; de coördinator 
van het focusproject en de drie jaarthema's; 
gendermainstreaming, management-informatie en 

beeldvorming.
Functie-eisen: Academisch gevormd. Kennis/ 
ervaring met de universitaire organisatie. Ervaring 
met projectontwikkeling/-beheer en beleidsontwik
keling. Deskundigheid op het gebied van emancipa
tie / gender.
Uitstekende mondelinge/ schriftelijke 
uitdrukkingsvaardigheden.
Enthousiast, initiatiefrijk. Goede beheersing v/d 
engelse taal
Gewenste opleidingsrichting: gedrag en maat
schappij. Gewenst opleidingsniveau: academisch. 
U beschikt over b.v. gedragswetenschappelijke en 
bedrijfskundige kennis. Aantoonbare deskundig
heid op het gebied van gender en diversiteit wordt 
gevraagd.
Arbeidsvoorwaarden: Tijdelijk dienstverband voor 
de periode van 24 maanden. Het salaris bedraagt 
minimaal € 2.013,- (schaal 10) en maximaal € 
3.885,- (schaal 11) bij een fulltime dienstverband. 
De sollicitatiegesprekken zullen plaatsvinden op 
maandag 28 oktober a.s. in de ochtenduren.
Informatie: Bij drs. Rina van den Brandt, tel.: 
043-3883191.
Vacaturenummer: AT2002.198/
PZADvacatures@dirad.unimaas.nl

Facilitaire Dienst/Unicatering/Mensa
Zelfstandig werkend kok (m/v), 40 uur per week 
Taken: Onder aanwijzingen van de locatiemanager 
bereiden van dag- en avondmenu's. Het zelfstandig 
uitvoeren van (catering)opdrachten, zonodig m.b.v. 
enige medewerkers waaraan leiding moet worden 
gegeven.
Het bereiden van hapjes en snacks, fijne schotels, 
dieetmenu's.
Werken volgens HACCP-richtlijnen. Verrichten van 
hygiënisch onderhoud van de keuken, koel/ 
vriescel, machines. Inruimen van bestellingen en 
controleren van leveringen.
Functie-eisen: Minimaal 1 jaar ervaring als zelf
standig werkend kok, 
flexibele instelling, stressbestendig, hulpvaardig, 
leidinggevende kwaliteiten. Gewenste opleidings
richting: horecaopleiding LBO, opleiding SVH zelf
standig werkend kok.
Arbeidsvoorwaarden: Vast dienstverband. Uw 
maximum bruto maandsalaris bedraagt € 1.952,- 
conform salarisschaal 4.
Informatie: Bij Chris Snellen, hoofd Unicatering, 
tel.: 043-3883607
Vacaturenummer: AT2002.197/
PZADvacatures@dirad.unimaas.nl

De UM zoekt Student-leden voor het College van Beroep voor de 
Examens (CBE), voor de Bezwarencommissie inzake Studentenaangelegenheden in 
het kader van de AWB en voor de adviescommissie ongewenste omgangsvormen.

Het CBE behandelt beroepszaken van studenten of examinatoren. Het betreft onder meer 
beroepen tegen besluiten over examens en tentamens en de vaststelling van de behaalde 
studiepunten. De beroepszaken worden door het CBE behandeld in een kamer van 3 leden. 
Deze bestaat uit de voorzitter, een lid van de wetenschappelijke staf en een student-lid. 
Gemiddeld eens per maand komt het CBE bijeen voor de behandeling van beroepszaken.

De Bezwarencommissie Studentenaangelegenheden behandelt bezwaarschriften van stu
denten. Het betreft met name bezwaren tegen beslissingen over toekenning van financiële 
ondersteuning uit het afstudeerfonds. De commissie hoort belanghebbende(n) en brengt 
advies uit aan het College van Bestuur. De commissie bestaat uit 3 leden: de voorzitter en 
twee leden, van wie 1 lid student is.

De adviescommissie ongewenste omgangsvormen behandelt formele klachten met betrek
king tot ongewenst gedrag van studenten en van de medewerkers van de UM. Indien het 
een klacht betreft waarbij een student is betrokken, wordt een student aan de commissie 
toegevoegd. De commissie hoort belanghebbende(n) en brengt advies uit aan het College 
van Bestuur. De commissie bestaat uit een voorzitter en tenminste twee leden.

De tijdsbelasting voor studenten is beperkt tot één of enkele zittingen per jaar. De 
gevraagde inbreng bestaat uit het leveren van een bijdrage aan de behandeling 
van het beroep, het bezwaar of de klacht in een voorbespreking, een 
(openbare) zitting waarin de partijen worden gehoord en een nabespreking. Op 
grond van de Regeling Vergoeding Bestuursactiviteiten wordt aan student-leden een vaca
tiegeld van €45,38 per zitting uitbetaald.
Benoeming van de (plaatsvervangend) student-leden geschiedt voor de periode van 
1 januari 2003 tot 1 januari 2004.
Inlichtingen kunnen worden ingewonnen bij het secretariaat CBE (043-3883516).

Studenten die in aanmerking willen komen als (plv.) lid worden uitgenodigd om dat 
schriftelijk (vóór 9 november 2001) kenbaar te maken, onder opgave van naam, adres, 
telefoonnummer, faculteit, studiejaar en een korte motivatie. Het adres is: College van 
Beroep voor de Examens, t.a.v. mr V. Perey, secretaris, Bureau BBJ/JZ, Postbus 616, 6200 
MD Maastricht. Een reactie is ook mogelijk per email: veronique.perey@bu.unimaas.nl

«

SQUASH
Boekhandel
DE TRJBUnF^^M
Kapoenstraat 8-10
TÏTnKVV Maastricht^

Telefoon (043) 3251978

CENTRUM
Brusselsestraat 74a 
6211 PG Maastricht 
Tel. (043) 3216387

Elke student of scholier krijgt een geweldige korting

Voor €18 per maand ben je lid en kan je onbeperkt squashen 
van 09.00 - 17.00 uur en van 22.30 -24.00 uur inclusief gebruik sauna.

Losse baanhuur €5,50 per persoon per 45 minuten 
Wordt nu lid en je krijgt een squashracket van €42,50 voor €22,50Squash

de sport voor jou 
Bel voor het boeken van een squashbaan: 3216387

Sr 0800-

Ótudlenten huren
hun wasmachine bij:

Internet; www.splash.nl - E-mail: info-@splash.nl

O.H.M. QUE PASA PRESENTA
LA FIESTA DEL TORO

Wiertz UITZENDEN TEN BATE VAN HET RONALD MCDONALD HUIS MAASTRICHT
INTERESSANTE BANEN 

VOOR STUDENTEN
Op zoek naar een bijbaantje 

tijdens de studie?
Geld verdienen en tegelijkertijd 

waardevolle werkervaring opdoen?
Kom dan snel naar ons kantoor 

aan het Bassin!

Wij zijn op zoek naar:
• marktonderzoekers
• horecamedewerkers

• medewerkers marketing/pr
• chauffeurs

• koeriers
• juridisch assistenten

Bel ons kantoor of kom langs voor 
uitvoerige informatie

Bassin 112, 6211AK Maastricht 
Tel.(043) 351 00 86, Fax (043)351 03 30 

sterk in werk
www.wiertzuitzenden.nl

FjL’ _ .—n Dagstrand Oost-Maarland

Unigraphic

Voorverkoop:
I Universiteit TS S3 & RANDWÎJCK j 

Postkantoor VRIJTHOF
Postkantoor STATIONSSTRAAT I

I Universiteitsshop TS 12
I *

Busvervoer vanaf de Markt,
I kijk voor vertrektqd op uw entreebewijs

GUUS MEEUWIS’ BAND ZONDER BANAAN • DJ MELVIN 
7 NOVEMBER 2002 DAGSTRAND OOST-MAARLAND
WWW.SSC.UNIMAAS.NL/FIESTA TV TOTAAL TXT 405

http://www.unimaas.nl/premium/iss
http://www.nma-org.nl
http://www.rechten.unimaas.nl/burstage
http://www.MeesterWerk-UM.nl
http://www.unimaas.nl/
http://www.liftnet.nl
mailto:PZADvacatures@dirad.unimaas.nl
mailto:PZADvacatures@dirad.unimaas.nl
mailto:veronique.perey@bu.unimaas.nl
http://www.splash.nl
splash.nl
http://www.wiertzuitzenden.nl
http://WWW.SSC.UNIMAAS.NL/FIESTA


14 Observant 7 10 oktober 200

Per letter, leesteken of spatie een apart hokje gebruiken. Regels volschrijven tot het einde. Paarltjes thuis invullen.
Eventueel rooster kopiëren. Inleveren dagelijks (behalve donderdag) van 09.00 tot 17.00 uur bij de redactie, Keizer Kdrelplein 10.
Vóór dinsdag 16.00 uur ingeleverde Paarltjes verschijnen de donderdag daarop in de krant.
Paarltjes moeten contant betaald worden. Voor langere teksten geldt het advertentietarief.

HOE WERKT JOUW GEHEUGEN? LEZINGEN EN 
WORKSHOPS VANAF 10 OKT. 20.00 UUR. INFO: 
www.sg.unimaas.nl

GRATIS: eeuwig leven. Bel Marloes 3252792. 
Gereformeerde kerk Vrijgemaakt 

18 Oktober, LAVELÖSS hèt feest voor HOMO'S, 

LESBO's, Bl's & FRIENDS. Café de Mazzel, Achter de 
Molens 15. 2200-300u Entree €2,50

MINERVA BIOSCOOP elke dinsdag SNEAK €5,- bij 
aankoop van meer dan 1 kaartje €3,50 pp
Informatie: www.minervabioscopen.nl

VOLLEYBALLEN OP NIVEAU? Informeer eens bij 
VCJOKERS T/M 3E divisie. Bel Gerard Goossens: 
06-21212545!

BESCHERMING VAN DIGITALE GEGEVENS. LEZING, 
STUDIUM GENERALE 15 OKT. 20.00 UUR. ZIE 
www.sg.unimaas.nl

GRATIS PROEFLESSEN TAI CHI Dl 15 OKT 18.30-20.00 
WO 16 OKT 19.30-21.00 START CURSUS 22/23 OKT 
PLAATS: LÖSS THEATER ACHTER DE BARAKKEN 31a 

06-28968232

CABARET; ERNESTO & MARCELLINO. Vr. 18-10, 
Kumulus Herbenusstr. 89, 20.30 u. Reserveer snel: 
3505555

Keukenhulp m/v là2 av.p.wk. in overleg Sagittarius 
Seafood&Grill Bredestr. 7 tel.3211492

HAAL MEER UIT JE HERSENS: WORKSHOP
BRAINTRAINING. WOE 16 OKT. 9-17U. € 25,- INFO:
www.sg.unimaas.nl

GEEN GEOUWEHOER WORD TROUBADOUR! Tuna De 
Maastricht. 0628135307

JuroFoon zoekt met spoed enthousiaste (student) 
juristen die goed betaalde ervaring willen opdoen. 
Meld je NU aan! 043-8800200

ZOEK JE WERK? 043 3217133 €7,00 €7,50 €8,00 PER 
UUR FORTSINTPIETER

4 T/M 13 OKTOBER: PINKFESTIVAL MAASTRICHT.
KIJK OP WWW.MAASTRICHT.COC.NL/PINKFESTIVAL

Brasserie Monopole Vrijthof 3 zoekt enthousiaste 
medewerk(st)ers voor bediening. Tel. reacties 
06-51220310 t.n.v. P. Houten

AIESEC CAREERWEEK 3rd, 4th &5th OF DECEMBER 
SUBSCRIBE @ www.aiesec.nl

DIES.LUSTRUM,KERSTDINER.?
INFO@FORTSINTPIETER.NL OF 043 3217133

Zin in een debat over ontwikkelingssamenwerking 31 
okt. a.s.? Kijk op www.healthnetinternational.nl

AUDITIES voor het NEDERLANDS STUDENTEN ORKEST 
2003, 21 t/m 24 okt. Zie www.nso.nl

Ben jij op zoek naar WERK NAAST JE STUDIE EN 
HEB JE INTERESSE IN BELASTINGEN BEN JE FLEXIBEL 

GRIEKS RESTAURANT PLAKA zoekt dames voor de 
bediening. Bel 043-3254256 of kom langs: Sint 
Bernardusstraat 4a, Maastricht

HAAL MEER UIT JE HERSENS: WORKSHOP 
BRAINTRAINING. WOE 16 OKT. 9-17U. € 25,- INFO:
www.sg.unimaas.nl

STUDENTEN-VERHUIZINGEN !! HEYOKA-TRANSPORT 
VERZORGT JULLIE KAMERVERHUIZING VOOR MAAR 
€29,- EXCL. BRANDSTOF IN/0M M'TRICHT TEL. 06-54- 
68-89-56

Gezocht P/T Bediening Roeje Knien 3259747

VOOR AL UW FEESTEN EN AFSTUDEERBORRELS.
HUUR GRATIS DE SOCIËTEIT SAURUS. BEL VEENSTRA: 
06-48273688

HET NED. STUDENTEN KAMERKOOR ZOEKT ZANGERS/ 
ESSEN VOOR CONCERTTOURNEE IN FEB/MRT.
AUDITIES 17-26 OKT. BEL DAPHNE 06-51826052 OF 
ROBERTJAN 071-5790526

Gezocht:Studenten die op afroepbasis en tegen 
betaling ons secretariaat willen ondersteunen bij 
data-invoer en kopieerwerk e.d. info:043-3883780

VOOR HETZELFDE GELD STAAN DE PAARLTJES

IEDERE DONDERDAG OM 12.00 UUR OOK

OP INTERNET:www.observant.unimaas.nl
Want to know more about Christian fath?
Alpha Course for international students. Info: 
am.vanheek@student.unimaas.nl

MINERVA BIOSCOOP altijd STUDENTENKORTING op 
vertoon van ov of collegekaart Nu dus ook in het 
weekend! www.minervabioscopen.nl

Je favoriete nrs ZINGEN MET EEN LIVE BAND? Dat 
kan in het Café Chantant op vr. 15-11, Kumulus, 
Herbenusstr. 89, 20.30 u. Bel voor deelname: 
3883541

AAN DE STUDENTEN UIT ALLE FACULTEITEN: 
INTERESSE IN RECHTSBESCHERMING VAN 
STUDENTEN? STEL JE KANDIDAAT ALS LID VAN HET 
CBE! (ZIE OOK ADVERTENTIE)

EETCAFE CERAMIQUE, RECHTSTRAAT 78 IN WYCK IS 
NOG OP ZOEK NAAR MENSEN MET ERVARING IN DE 
BEDIENING

RECHTENSTUDENTUuroFoon heeft de ideale bijbaan 
voor 3e/4ejaars:Praktijkervaring opdoen en (veel) 
bijverdienen tegelijk. Bel NU voor MEER INFO 
043-8800200

GRATIS PROEFLESSEN TAI CHI Dl 15 OKT 18.30-20.00 
WO 16 OKT 19.30-21.00 START CURSUS 22/23 OKT
PLAATS: LÖSS THEATER ACHTER DE BARAKKEN 31a 
06-28968232

18 Oktober, LAVELÖSS hèt feest voor HOMO'S, 

LESBO's, Bl's & FRIENDS. Café de Mazzel, Achter de 
Molens 15. 2200-300u Entree €2,50

Op zoek naar eeuwige liefde? Bel Marloes 3252792. 
Gereformeerde kerk vrijg.

HOE WERKT JOUW GEHEUGEN? LEZINGEN EN 
WORKSHOPS VANAF 10 OKT. 20.00 UUR. INFO:
www.sg.unimaas.nl

Dit jaar nog lid worden van SV CIRCUMFLEX, het kan!
Na-intro 30 okt t/m 3 nov bel 0433264221

PROMOTIE VIEREN........ ? INFO@FORTSINTPIETER.NL
OF 043 3217133

CABARET; ERNESTO & MARCELLINO. Vr. 18-10, 
Kumulus Herbenusstr. 89, 20.30 u. Reserveer snel: 
3505555

Medewerker bediening m/v. Ià2 av.p.wk. woe t/m 
zaterdag erv. is pré talent belangrijker. Sagittarius
Seafood&Grill Bredestr.7 tel.3211492

4 T/M 13 OKTOBER: PINKFESTIVAL MAASTRICHT.
kijk op www.maastricht.coc.nl/pinkfestival

Vond je het eerste Tunafestival ook zo geslaagd?
Tuna repetitie elke dinsdag café Frats va. 21.00

HAAL MEER UIT JE HERSENS: WORKSHOP
BRAINTRAINING. WOE 16 OKT. 9-17U. € 25,- INFO:
www.sg.unimaas.nl

ZOEK JE WOONRUIMTE?
3215913/WWW.MAASLANDBEHEER.NL

12 OKTOBER PINK PARTY! HET FEEST VOOR
HOMO'S, LESBO'S, BI'S EN HETERO'S. PROGRAMMA EN 
RESERVEREN: WWW.PINK-PARTY.NL

De afd. Radiologie is op zoek naar studenten die 
als typiste willen werken. Voor meer informatie
M.den Hartog, 043 3874937 e-mail:
MDH@groupwise.azm.nl

HAAL MEER UIT JE HERSENS: WORKSHOP 
BRAINTRAINING. WOE 16 OKT. 9-17U. € 25,- INFO: 
www.sg.unimaas.nl

Snel je Rijbewijs!
Alle rij,-en theorieopleidingen van motor tot en met vracht

auto. Vanaf €30,- per maand 
BOVAG Rijbewijsgarantie

Cordewener Verkeersschool
043-3646489 www.cordewener.nl info@cordewener.nl

» VELOSS
Het swingfeest 

Voor homo's, lesbo's & hetero's

Iedere derde vrijdag van de maand vanaf 22:00 uur.
Café Mazzel, Achter de Molens 15, Maastricht.
www.laveloss.nl lavelossmaastricht'ülhotniail.coni

Boekhandel
DE TRIBUNË"^MM

Kapoenstraat 8-10
62?H<W^âastrîcht^

Telefoon (043)3251978

ilEWHH
Rijles

Versnelde opleidingen, 
diverse mogelijkheden.

BDVAG

*** gecertificeerd

erkende
rijschool

Zeer hoog aantal 
eerstgeslaagden.

Info: 043-3541330
www.edgodding.nl

INZETBAAR VOOR +12UUR PER WEEK? BEL DAN
RANDSTAD 043-3257766

HUUR BAKFIETSJ0647096653

VOLLEYBALLEN OP NIVEAU? Informeer eens bij 
VCJOKERS T/M 3E divisie. Bel Gerard Goossens: 
06-21212545!

12 OKTOBER PINK PARTY! HET FEEST VOOR
HOMO'S, LESBO'S, BI'S EN HETERO'S. PROGRAMMA EN
RESERVEREN: WWW.PINK-PARTY.NL

GEZOCHT: REDELIJK ERVAREN HOCKEYSTERS VOOR 
STUDENTEN-DAMESTEAM VOOR INFO BEL 
06-47430921 ZSM

DAMES- HERENFIETSEN VA 30. 2 VOOR € 50 046 
4495362

OP ZOEK NAAR EEN LEUKE KAMER OF APPARTEMENT?
kijk op www.maaslandbeheer.nl

HAAL MEER UIT JE HERSENS: WORKSHOP 
BRAINTRAINING. WOE 16 OKT. 9-17U. € 25,- INFO: 
www.sg.unimaas.nl

MINERVA BIOSCOOP do+vr late-afternoon (16u-18u), 
za+zo early-morning (llu-12u) Tegen speciale prijs 
van €4,50 Informatie: www.minervabioscopen.nl

MAASTRICHT
Studenten-nieuws dinsdag en donderdag 19.00-19.30

107.5 FM ether 93.7 FM kabel

LUMIÈRE BOGAARDENSTRAAT 40b
Memento: dag. (beh. do en ma) 20.00
Samsara: dag. 19.30
Y Tu Mama También: dag. 22.15
Habla con Ella: dag. 22.00
Orlando: do t/m za 21.00
Persona: zo t/m wo 21.00
DocuZone
De Ramp: do en ma 20.00
Filmsalon
zo 14.00

Speelweek: 10 t/m 16 okt.

CINÉ-K SINT BERNARDUSSTRAAT 13
Le Chateau: dag. 21.00

CINEMA PALACE WYCKER BRUGSTRAAT 1
Sneak Preview: ma 21.00
Volle Maan: dag. 18.00 en 21.00; za, zo en wo 
14.30

Peter Pan (ned.): za, zo en wo 14.30
Minority Report: dag. 20.30
The Guru: dag. 18.00 en dag. (beh. ma) 21.00
Ja Zuster, Nee Zuster: dag. 17.45; za, zo en wo 
ook 14.30

MINERVA WILHELMINASINGEL 39
Grolsch Sneak: di 21.15
The Sweetest Thing: dag. 22.15
Oesters van Nam Kee: dag. (beh. di) 21.25
Signs: dag. 19.20 en 21.35; do en vr ook 15.00
Reign of Fire: do t/m zo 17.30
Donderbroek (ned.): za en zo 11.15, 13.15 en 
15.25; wo 14.15
Minority Report: dag. 18.15 en 21.10; do ook
14.15

Snowdogs (ned.): do t/m zo 15.30 en 17.35; za 
en zo ook 11.20 en 13.25; wo 14.30
Peter Pan "Terug in Nooitgedachtland": vr t/m 
zo 14.30 en 16.15; za en zo ook 11.00 en 12.45; 
wo ook 14.15
Ja Zuster Nee Zuster: dag. 19.00; do t/m zo 
ook 13.55 en 16.05; za en zo ook 11.45; wo ook 
14.15
The Guru: dag. 19.30 en 21.30
Pluto Nash: za en zo 12.00
Loenatik (ned.): dag. 18.15; do t/m zo ook 
14.00 en 16.00; wo ook 14.30
Volle Maan: dag. 18.45, 20.15 en 21.15; do t/m 
zo ook 13.45 en 16.00; za en zo ook 11.15; wo 
ook 14.30
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Rommelige dansjes en flamboyante homo's

Loes Luca als zuster Klivia Foto: Archief

De filmmusical is een vervelend genre. 
Liedjes duren te lang en acteurs vergeten 
te acteren. De valse sentimenten zijn vaak 
tenenkrommend. Ja Zuster, Nee Zuster 
heeft hier geen last van.

De nieuwe film van Pieter Kramer {Theo en Thea 
en de Ontmaskering van het Tenenkaas-imperi- 
um) is zo leuk dat zelfs de hartstochtelijke 
musicalhater zingend de bioscoop uitkomt. 
Het is een gezellige boel in het rusthuis van 

zuster Klivia (Loes Luca). De onhandige dan
seres Jet springt door de kamer. Professioneel 
inbreker Gerrit probeert haar het hof te maken. 
Een andere bewoner doet wetenschappelijke 
experimenten in de kelder. Hij hoopt een pil uit 
te vinden waar slechte mensen aardig van wor
den. De norse buurman Boordevol kan de her
rie van zijn vrolijke buren maar matig waar
deren. Hij ziet het zooitje ongeregeld maar al 
te graag vertrekken. Om de haverklap sleep de 
oude knorrepot ze voor de rechter.
Ja Zuster, Nee Zuster, dat gebaseerd is op de 
gelijknamige tv-serie van Annie M.G. Schmidt 
en Harry Bannink uit 1967, heeft alle kenmer

ken van een filmmusical, maar dan leuk. Tij
dens de liedjes valt er zo veel te zien dat het 
oh-jee-alweer-een-liedje-gevoel de hele film 
uitblijft. Zo zijn er vrolijke choreografieën en 
flitsende decors. De kostuums zijn retro-hip en 
doen met hun felle kleuren en denken aan de 
films van John Waters (Cry Baby, Hairspray). 
Bovendien blijven de acteurs tijdens de num
mers gewoon doorspelen.
De dansjes zijn rommelig, maar dat is juist de 
bedoeling. Regisseur Kramer hecht duidelijk 
meer waarde aan het enthousiasme van zijn 
spelers dan aan strakke pirouettes.
De cast bestaat vooral uit toneelacteurs. Het 

spel is daardoor eerder theateraal dan realis
tisch. Veel gebaren en rare stemmetjes dus.
Ook de Hollandse humor ontbreekt niet. Dat 
betekent veel flauwe grappen, vooral over sex. 
Wel leuk om te bedenken dat die grotendeels 
bedacht zijn in 1967. Met name de homograp- 
pen moeten in die tijd behoorlijk taboe geweest 
zijn. Nu worden ze overigens flamboyant neer
gezet door Paul de Leeuw, de nichterige kapper 
aan de overkant.
NRC Handelsblad is vol lof over de film. De krant 
prijst de film op alle onderdelen. En terecht, de 
film is een juweeltje.

I Maartje Krabbe

Op weg naar roem in Popronde Maastricht
Wat hebben Kane, Blof en Candy Dulfer 
met elkaar gemeen? Voordat ze bekend 
werden, traden ze op in louche barretjes 
en buurtcafés. Bands die nog ontdekt 
moeten worden door het grote publiek 
krijgen vrijdag 11 oktober hun kans op 
roem tijdens de Popronde in Maastricht.

Het festival, een initiatief van de stichting Pop- 
waarts, reist door het hele land en komt aan
staand weekend voor de derde keer in Maas
tricht. In elke stad die op het programma staat - 
naast Maastricht bijvoorbeeld ook Nijmegen 
en Utrecht - spelen zo'n 25 bands in diverse 

kroegen in het centrum. De muziek varieert 
van nederpop tot rock 'n roll en van blues tot 
dance.
Singer-songwriter Shannon Lyon - een Cana
dese vrijbuiter — is één van de muzikanten die 
in Maastricht optreedt, in Café Buddha. Zijn 
donkere en melancholieke nummers met tek
sten als "this old world is filled with /fear and 
anger / but that don't bother me no more / I 
just shut that door" lenen zich voor schemerige 
ruimtes en glazen whisky. In tegenstelling tot 
de rauwe, energieke rock van de rock 'n roll 
formatie The Stilettos. Ook de liefhebbers van 
roots - een combinatie van surf, jazz en blues 

- komen met de Chimney Brothers in café de 
Shamrock aan hun trekken.
Coördinator Joost Geerts (28) van Popronde 
Maastricht: "Wij hebben het festival in het 
leven geroepen, omdat het clubcircuit waarin 
vroeger kleine bands groot werden, grotendeels 
is uitgestorven. Door ons krijgen ze alsnog de 
mogelijkheid om buiten de regio op te treden 
en bekend te worden."
De organisatie selecteert de 25 bands uit zo'n 
75 tot honderd - in hun ogen - talentvolle groe
pen. Geerts: "Het enige criterium is dat ze hun 
eigen repertoire spelen. Met hun demo's strui
nen we vervolgens de kroegen af en zorgen 

er voor dat ze in de juiste ambiance terecht 
komen."
Voor John Beckers van studentencafé de Meta- 
morfoos was de keus snel gemaakt: "Ik heb 
naar een paar cd-tjes geluisterd. Toen ik de 
band Kippevel hoorde deed me dat onmiddellijk 
terugdenken aan het Klein Orkest."

M Rob Willems

Popronde: vrijdagavond 11 oktober van 20.30 
tot 0.30 uur, door de gehele stad.

After party om 0.30 uur in het Lösstheater.
Meer informatie zie www.popronde.nl

Over de ziekten van prins Claus weten wij veel. 
Ook uit zijn eigen mond. Volgens de regerings
voorlichtingsdienst betrachtte de prins daar
mee de openheid die hoort bij een moderne 
monarchie in een democratische samenleving. 
De prins zelf gaf in plaats van deze formele 
blablabla een meer sympathieke reden: door er 
voor uit te komen kan ik een voorbeeld zijn

Not in my backyard (2)
voor andere mensen die dat ook zouden moeten 
doen. Natuurlijk heeft het moedige optreden 
van prins Claus als voorbeeld gediend. Zeker 
heeft hij bijgedragen aan het slechten van het 
taboe dat vooral bij oudere generaties op het 
praten over ziekte rustte.
Dat praten kan op twee manieren. De eerste 
bestaat uit uitleg geven, begrip vragen voor hoe 
men handelt en het onder ogen zien van de 
gevolgen. Zo spreken kan bevrijdend werken. 
De tweede manier berust op emotionele incon
tinentie, het opeisen van een universeel recht 
op klagen en het zoeken van rechtvaardiging 

voor onbetamelijk gedrag. Radio, TV en De Bla
den zijn niet meer denkbaar zonder deze vorm 
van ziekteverslaggeving.
De tragiek van prins Claus is dat hij een voor
vechter was van de eerste manier van spreken, 
maar geconfronteerd werd met de tweede. Een 
paar dagen voor zijn dood heeft hij nog een 
procedure tegen De Bladen gewonnen. Pijnlij- 
ker is dat het nieuws van zijn dood het optre
den van Winny de Nimby uit het centrum van 
de aandacht verjoeg. Zelden heeft de tweede 
manier van spreken over ziekte stuitender zijn 
ware gezicht getoond, brutaalweg de eigen 

emotionele backyard verplaatsend naar het par
lement.
Prins Claus is uiteindelijk gestorven aan een 
longontsteking. Vanouds is die aandoening the 
old man’s best friend. Een milde dood na veel lij
den. De mediababbelaars waren de prins minder 
genadig. Maandagochtend vroeg beweerde een 
gediplomeerd neuzelaar al dat die oude vriend 
beter eerder had kunnen langskomen.

■ Hans Philipsen

Oud-rector en cultuurkenner Hans Philipsen 
geeft wekelijks zijn visie op cultuur

http://www.popronde.nl
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Achter de Paarltjes

Clim Parren en Diederik Maat willen het CDJA Maastricht nieuw leven inblazen Foto: Ram van Meel

Politiek Geïnteresseerd? Kom naar de CDJA-borrel! Di 8 okt 20:00 D'Awwe Stiene 
Mariastr. 06-19176902

à
Kiezen tussen Prins Bernhard of Prins 

Claus is een beetje kiezen tussen Sean 
Connery of Roger Moore, Jan Cremer of 

Harry Mulisch. De robuuste onoverwinne

lijke macho die vooral met kracht en bluf 
overwint versus de intellectuele held die 
zijn hersenen als wapen gebruikt.

Het zijn allebei Duitsers en nu ben ik 
daar niet zo'n fan van, maar voor deze 

twee maak ik tijdens een diepe buiging 
een uitzondering. Van Bernhard kunnen 
we gelukkig nog even genieten, want de

enigen die hem eronder kunnen krijgen zijn 
God en hijzelf en zolang hij nog elke ochtend 

bij het ontbijt een biertje naar achteren 

slaat blijft het bloed wel stromen. Maar Prins 
Claus is weg. Ach! Is hij ook echt weg? Laat 

de rasechte intellectueel niet meer achter 

dan alleen een herinnering aan hem? Laat 
hij niet juist achter wat hij de wereld meege

geven heeft?

Met dikke tranen zat ik zondag in mijn eentje 

op de bank. Ik was overdonderd en verward 
door de emoties die bij mij los kwamen 

nadat ik hoorde dat hij overleden was. Ik 
wist ook dat Claus nooit meer beter zou 

worden, dat hij nooit meer het overweldigen

de gevoel van 'onze' ondergaande Afrikaanse 
zon zou beleven. Maar toen ik de beelden 
over hem voorbij zag trekken, besefte ik nog 

meer dan voorheen waarom hij een geweldig 

man was, die alle eigenschappen bezat die 

nodig zijn om een groot wereldburger te wor

den. Nu werd dit doel hem helaas ontnomen 
door de functie van zijn vrouw en zijn rol 

hierbij. Ware liefde heeft dus toch een prijs! 
Maar hij vond het blijkbaar meer dan waard. 

Ik kon als professioneel romanticus dan ook 
steeds weer ontroerd roken door de 'love 
birds'. Vooral de kleine tekenen van het 

échte houden van. Een snelle aanraking, 
een onzichtbaar lachje, het trotse kijken, 

of gewoon recht voor zijn raap toen Claus 

Beatrix tijdens een spontane speech bij de 

prijsuitreiking van de 'Prins Claus award' 
bedankte. Bedankte voor wat? Simpelweg om 

er alleen maar te zijn. Voor de mogelijkheid 

om deelgenoot te zijn van eikaars leven.

Ik kan best begrijpen dat sommige mensen 

moe werden van de zondagavond Claus hype. 
Dat ze baalden dat ze op hun vrije avond 
niet als een suf schaap naar een 'brain 

teasing' programma op SBS konden kijken. 

Maar kijk eens verder! Kijk eens goed wie 
die man eigenlijk was en had kunnen zijn. 

Toegegeven, Claus was fysiek niet de snelste 
en lichamelijke capriolen waren, een strop- 

dasact daargelaten, niet aan hem besteed. 
Maar zijn hersenen liepen nog steeds in polo

naise. De humor in zijn speeches is ongeëve

naard en de inhoud had voor een goede 
luisteraar vaak een enge waarheid.

Ik denk dat hij uiteindelijk te intelligent 

was voor zijn functie en voor zijn, vooral 

politieke, omgeving. Dat hij teveel kennis 
over Afrika bezat voor het hypocriete kapita

listische fort van het Westen en te veel hield 

van zijn gezin om écht door te breken als de 
(derde)wereldleider die hij had kunnen zijn. 

Prins Claus is mijn witte Nelson Mandela, 

alleen was zijn gevangenis al die jaren van 

goud.

Landelijk gezien gaat het uitstekend met het 
CDA en de politiek spreekt jongeren meer aan 
dan ooit. Gek genoeg gaat het slecht met de jon
gerenafdeling CDJA Maastricht. Vorig jaar had de 
politieke club welgeteld nul actieve leden, zo'n 
tien jaar geleden waren dat er nog zestig.
Diederik Maat (24), zesdejaars rechten, besloot 
om het CDJA Maastricht nieuw leven in te bla
zen. Hij komt uit een echt CDA-nest, waar tijdens 
het eten verhitte discussies over tafel gingen. 
Samen met rechtenstudent Clim Parren (21), die 
het CDA-gedachtegoed eveneens met de paplepel 
kreeg ingegoten, organiseerde hij twee kennis- 
makingsborrels en plaatste een Paarltje in Obser

vant. Niet zonder resultaat. Parren: "We heb
ben nu vijftien leden. Zo'n Paarltje werkt echt 
goed, op één of andere manier leest iedereen 
die dingen. Maar ik denk ook dat mensen door

ons enthousiasme worden aangestoken, (gek
scherend) Een glimlach op je gezicht en met vuur 
in je ogen vertellen." Maat kijkt hem verbaasd 
aan: "Doe toch normaal."
De mensen die op de borrels afkwamen, zijn bijna 
allemaal van de rechten- en economiefaculteit. 
Dat vindt Maat jammer, maar begrijpelijk. "Die 
studenten komen via hun studiemateriaal eerder 
in aanraking met de politiek. Ze lezen het ene 
overheidsbesluit na het andere, en gaan dan van
zelf over politiek nadenken. Een meer gemengde 
groep, waarin ook Maastrichtenaren zitten, is 
inderdaad leuker. Wat niet is, kan nog komen. 
We hebben nu in ieder geval een kern, waarmee 
we verder kunnen."
Op de borrelavonden heerst er een losse sfeer. 
Parren: "Een beetje keuvelen onder het genot 
van een biertje. Natuurlijk, het gaat over poli

Door de hal van de faculteit loopt een aio, die Anne een gefronste blik 
toewerpt. Alsof hij wil zeggen: let op, ik ben geen student meer, ik sta een 
sport hoger op de ladder. Verder is het stil. Anne zit achter een tafel. Ze 
heeft een kas en een stapeltje kaarten voor het feest.
Er hangen hier geen posters. Hoe kan dat? Niemand zou in het voorbijgaan 
kunnen zien waarom zij daar met een kas zit.
Polle is al vijf minuten te laat. Had ze maar iets bij zich om te lezen. 
Desnoods een Observant, maar de bakken in de hal zijn al leeg.
Op dat moment komt Oek binnenhollen. "Zitje er al? Sorry, lekke band." 
Hij haalt twee posters uit zijn tas en plakt ze met snerpend plakband aan 
de tafel.
"Ik dacht dat Polle zou komen", zegt Anne.
"Je vindt het toch niet erg dat ik er ben", vraagt Oek zo charmant mogelijk. 
"Polle heeft met mij geruild. Het kwam hem vandaag niet goed uit."
Wat krijgen we nou? Het kwam Polle niet goed uit? Anne heeft nog wel 
speciaal een ander truitje aangetrokken! Ze heeft zelfs overwogen om lip
penstift op te doen. Ze is te lomp geweest toen ze hem de deur uitgooide, 
ze weet het bijna zeker.
"Hij heeft morgen tentamen", verduidelijkt Oek, terwijl hij naast haar komt 
zitten.
Straks valt het nog op dat Polle haar interesseert. Ze zegt snel: "Er hangen 
hier weinig posters, hè?"
"Zeg maar rustig dat er géén posters hangen", antwoordt Oek.
"Wie moest ze hier ophangen?"
"Machteid, geloof ik."
Ze kijken elkaar even aan. Machteid vindt 'eikelfeest' een vervelend thema. 

tiek, maar ongedwongen. We hebben geen lijst 
met af te werken thema's. Het gaat wel opvallend 
vaak over zaken als de barna. Dat staat dichtbij 
ons, hè. We nodigen sprekers uit die hier wat 
over te melden hebben. Onderwijsminister Maria 
van der Hoeven hebben we al weten te strikken- 
Die zullen we flink aan de tand voelen over die 
enorme bezuinigingen op het hoger onderwijs. 
De overheid kan beter die dure Joint Strike Figh

ter niet kopen. Daarover hebben we het weleens 
met Camiel Eurlings, die jonge Limburger die if 
de Tweede Kamer zit. Wat hij met onze ideeën 
doet, is natuurlijk een ander verhaal."

H Josje Weustefl

Dit is een tweewekelijkse serie waarin Observant 
achter een Paarltje aangaat

Ze is vast 'vergeten' om de posters op te hangen.
Oek en Anne zitten naast elkaar achter de tafel. Anne staart naar de bakken 
met folders. Oek zegt: "Polle heeft echt een moeilijk tentamen, hoor."

Er komen twee meisjes naar beneden. Ze dragen strakke truitjes, ondanks 
het weer. Eén van hen heeft een te dikke riem om haar heupen. Oek roept-’ 
"Hallo. Zin in een feestje van de feestcommissie?"
De meisjes lopen naar de tafel. Ze kijken naar de poster, giechelen wat, 
de één trekt haar agenda, de ander haalt haar hand door haar haren. Xe 
zijn waarschijnlijk tweedejaars - een jaar ouder dan Anne. Oek probeert 
onhandig indruk te maken om zo de kaartjes te verkopen.
"Het wordt een mooi feest, leuke dj, noem maar op."
"Is er ook een dress code", vraagt de één.
"Nou, eikelkleding dus. Zoek zelf maar uit wat dat betekent." Oek trekt d6 
kraag van zijn lichtblauwe overhemd recht.
"Jij hoeft je niet meer te verkleden", lacht het andere meisje tegen Oek- 
Anne ziet Oek denken: altijd blijven lachen.
Ze kopen allebei een kaartje. Anne geeft het wisselgeld terug. "Dank je 
wel", zeggen ze overdreven zangerig en schieten in de lach.
Stel je voor datje niets beters weet dan je zo te gedragen, denkt Anne. Da1 
je in de kroeg nooit normaal op mensen kunt reageren, maar dat je altijd 
een soort spel speelt. Wat een onmacht.
"Van mij hadden die niet op het feest hoeven komen", zegt ze. Er kortie11 
al weer een paar anderen aan.
"We moeten uit de kosten komen", zegt Oek, "als we feestjes alleen vod 
leuke mensen gaven, dan hadden we Machteid allang uit de commissi6 
gezet, en dat doen we ook niet. Hallo! Zin in een feestje?"

Anne is vastbesloten: volgende week, op het feest, zal ze met Polle dan' 
sen.

H Bas Belleman

► Wordt vervolgd
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3 Is er wel geld voor een nieuwe studie bij cultuurwetenschappen? Veertig procent UCM- studenten is niet bang voor bindend studieadvies Nieuwe decaan geneeskunde en interimmanager doen een boekje open Foreign students critical of the preconceptions about the Dutch
Ritzen volgt Dittrich op

Oud-minister van onderwijs Jo Ritzen 
wordt de nieuwe voorzitter van het 
college van bestuur van de Universiteit 
Maastricht. Ritzen (57) bekleedt op 
dit moment een hoge functie bij de 
Wereldbank. Hij begint per 1 februari.

Dat Jo Ritzen beschikbaar was voor de opvol
ging van Karl Dittrich was voor de direct 
betrokkenen een grote en aangename verras
sing, zegt Sjeng Kremers, voorzitter van de raad 
van toezicht en tevens van de benoemingscom
missie. "Hij stak met kop en schouders boven 
de andere mogelijke kandidaten uit. Voor Maas
tricht is dit een unieke kans, hij is iemand met 
een enorme ervaring, een kolossaal netwerk en 
zeer inhoudelijk geïnteresseerd. Vergeet niet 
dat hij ook nog hoogleraar was, in Nederland 
en Amerika."
Ritzen is lang minister van onderwijs geweest, 
bijna negen jaar, van 1989 tot '98. Hij over
brugde het laatste kabinet-Lubbers en het eer
ste kabinet-Kok. Zijn bewind was niet onom
streden, een lot wat overigens nagenoeg elke 
onderwijsminister treft. Als wapenfeiten gelden 
zijn ingrepen in de studiefinanciering (de pres
tatiebeurs), een nieuwe bestuursstructuur voor 
de universiteiten (de MUB), de onderzoekscho
len. Bij zijn afscheid werd hij echter vooral 
afgeschilderd als boekhouder, iemand die ein
delijk de begroting van het departement op 
orde kreeg en verder hoofdzakelijk via de geld
buidel regeerde. Ritzen gaf in interviews te 
kennen dat hij het met dat beeld niet eens was, 

het zelfs teleurstellend vond. Hij zag zichzelf 
meer als inspirator, liet hij weten.
Zijn ministeriële ervaring werd in Washington, 
bij de Wereldbank, heel wat hoger aangesla
gen. Hij begon er als adviseur bij het Human 
Development programma, een klein jaar later 
al (Ritzen: "Het klikte met de president, James 
Wolfensohn") werd hij vice-president op dat 
terrein, een der twee vice-presidenten van de 
bank. In die functie reist hij de derde wereld 
rond ter stimulering van projecten in onderwijs, 
gezondheidszorg en sociale zekerheid. Mede op 
zijn instigatie, zegt hij, wordt de koers van dat 
beleid langzaam omgebogen naar het bevorde
ren van ordentelijk bestuur, 'good governance' 
op die gebieden. Het brengt hem in contact met 
ministers en regeringsleiders van zowel armere 
als westerse landen.
Waarom wil een man die wereldwijd op het 
hoogste niveau opereert, bestuursvoorzitter 
worden van een ietwat perifere universiteit in 
Limburg? Sjeng Kremers weet het antwoord wel. 
"Ach", meldt hij grinnikend, "dan kan hij in 
plaats van met regeringsleiders voortaan met 
mij overleggen. Maar serieus, ik geloof dat hij 
naar Nederland wilde."
Ritzen bevestigt dat: "Ja, ik had de blik sowie
so op Nederland gericht, mede omdat ik graag 
dichter in de buurt van de kinderen woon. En 
die baan bij de Wereldbank was oorspronkelijk 
slechts bedoeld voor een jaar, vervolgens ben 
ik drie jaar blijven hangen. Ons huis in Delft 
hebben we altijd aangehouden. En mijn leeftijd 
speelt ook mee. Ik ben nu 57, als ik nog een 

paar jaar in Washington blijf lig ik minder goed 
in de markt."
Hij heeft een groot aantal gesprekken gevoerd 
in ons land om te zien "wat interessant is, waar 
ik iets kan bijdragen. Er waren andere moge
lijkheden, bij andere universiteiten en in het 
bankwezen. Mijn voorliefde ligt niettemin bij 
de publieke sector, en bij de Universiteit Maas
tricht. Daar had ik ook als minister al een emo
tie bij. Internationalisering is hier belangrijker 
dan waar ook in Nederland; het grenslanden
beleid, de transnationale Universiteit; voor de 
TUL is in mijn bewindsperiode de bodem gelegd. 
De UM is echt een bijzondere instelling, en wie 
kom ik tegen bij de Wereldbank? Relatief veel 
afgestudeerde Maastrichtse economen, vooral 
buitenlanders trouwens. Prachtig."
Zijn thema's worden internationalisering en 
wetenschappelijk onderzoek; wat dat laatste 
betreft wil hij Den Haag houden aan de toezeg
gingen van minister Hermans dat het onder
zoeksbudget van de UM omhoog moet, "want 
kabinetten wisselen, maar de regering is con
tinu. En we moeten af van een overheid die 
bepaalt, maar te weinig betaalt".
De nieuwe voorzitter windt er geen doekjes om 
dat hijzelf het initiatief heeft genomen om naar

7!
um ..."Het college van bestuur moet de Jezuïetencollectie verkopen 
om faculteiten financieel bij te kunnen staan"
Reageren? Zie pagina 2 van deze Observant

Jo Ritzen Foto: Roger Dohmen

Maastricht te komen: hij bezocht Dittrich, hij 
telefoneerde met Kremers. "Die heeft het ver
volgens bij de headhunters gemeld." Kremers 
zelf geeft een iets andere lezing: "De selectie 
lag geheel en al bij de headhunters, ik heb zelf 
pas later contact met Jo opgenomen." Ritzen 
heeft er alle begrip voor "dat Sjeng het zo for
muleert. Anders lijkt het net of hij het wel even 
regelt, en zo is het niet gegaan. De procedure 
is verder netjes en transparant door dat bureau 
afgewikkeld, zo zit het."

I Wammes Bos
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Beurs terugbetalen via fiscus?

"Toplaag van Nederland moet je 
niet ontmoedigen"

Colofon

Onafhankelijk weekblad van de 
Universiteit Maastricht, uitgegeven 
door de Stichting Observant

De studiebeurs later terugbetalen via de 
belasting? De één vindt het "alleszins 
redelijk", de ander vraagt zich af: 
"Wie wil er nu een hypotheek op zijn 
toekomst?"

Eerst maar even een definitiekwestie uit de weg helpen: wat is de studietaks precies? Volgens 
Noortje van der Meij, UM-student en voorzitter van de Landelijke Studenten Vakbond, betalen studenten dan niet hun beurs achteraf terug via de belasting - zoals in de stelling wordt gesuggereerd - maar het collegegeld. Geld voor levensonderhoud blijft, in haar optiek, een gift.Het Centraal Planbureau denkt daar anders over. In zijn jongste plan is de studietaks een systeem waarbij de overheid zowel beurs als collégegeld voorschiet. Zodra iemand gaat verdienen worden beide via de fiscus teruggevorderd. Welk plan de regering zal overnemen, en of de taks überhaupt wordt ingevoerd, is nog helemaal niet duidelijk.Goed, terug naar de stelling. Geneeskundestu- dent Jacco-Juri de Haan is het er niet mee eens. "Je zadelt afgestudeerden met een flinke schuld op en met dit vooruitzicht zullen studenten meer gaan werken, wat ten koste gaat van hun studie en sociale leven." Bovendien denkt hij dat langer durende opleidingen als geneeskunde minder populair worden, omdat die na afloop een hogere belasting tot gevolg hebben. "De vrije studiekeuze komt dan in het gedrang en dat is een slechte ontwikkeling." Belg en geneeskundestudent Stef De Greef lijkt aanvankelijk positief, onder het motto "de verbruiker betaalt". Maar al redenerend komt hij toch tot minder rooskleurige gedachten over het plan: "Zodra iemand verdient is de overheid er als de kippen bij om het pas verdiende geld wat af te romen. Een student wil dat natuurlijk niet. Wie wil er nu een hypotheek op zijn toekomst?"De beste oplossing om onder de studietaks uit te komen, volgens De Greef: "Zoek een baan in het buitenland. Want: waar je werkt, daar betaal je belastingen." Student Robert Stut
voet ("ik ben faliekant tegen") heeft daar ongetwijfeld oren naar. Hij denkt dat middelbare scholieren veel minder snel voor een universitaire studie zullen kiezen als de studietaks wordt ingevoerd. Onverstandig, want het gaat om "de toplaag van Nederland, mensen die later op alle vlakken de kar gaan trekken".Onredelijk is het plan in zijn ogen ook: "Met een bovenmodaal salaris in het verschiet zitten we tóch al opgescheept met ontzettend hoge belastingen."Volgens student Robrecht van der Wel (psy

Riki Janssen (hoofdredacteur) T 38 83 280Wammes Bos T 38 83 128Tons van den Bosch T 38 83 125Maurice Timmermans T 38 82 536Marieke de Wit T 38 83 471Josje Weusten (stagiaire)
BeheerderMarlies In de Braekt
Redactie-assistentMarion Janssens

T 38 83 307

chologie én cultuurwetenschappen) kan de taks ook goed uitpakken, als het geld dat de overheid hiermee uitspaart aan kwaliteitsbe- houd van het onderwijs wordt besteed. Los daarvan vindt hij het best redelijk dat een student na zijn opleiding "tenminste een deel van de beurs terugbetaalt".Rechtenstudent Rob Silvertand sluit zich daarbij aan. Hij bekijkt het plan vanuit een economische invalshoek. "Er bestaat een gezond verband tussen investeren en het verwerven van inkomsten: wie meer investeert, verdient
»j ■ Financieel gaat het niet best met de Nederlandse universiteiten. De raad van toezicht

J van de Universiteit Leiden ging deze week akkoord met het plan delen van de (kostbare) 
universitaire bibliotheek te verkopen, om zo bezuinigingen op te brengen. Een ideetje 

voor Maastricht?

"Het college van bestuur moet de Jezuïetencollectie verkopen om 
faculteiten financieel bij te kunnen staan"
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doorgaans ook meer." Oftewel: het is niet zo gek dat een student zou moeten betalen voor de winst die een opleiding hem later oplevert. Bovendien, zo vervolgt Silvertand, hoeft een student pas over de brug te komen met zijn bijdrage als de winst (een goede baan) eenmaal is behaald. "In de vrije markt gaat de investering aan de inkomsten vooraf. En wie niets verdient, is dan toch zijn ingelegde geld kwijt. In die zin lijkt het voorstel voor een studietaks mij alleszins redelijk."
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Onlangs was ik weer eens op een 

afscheidsfeestje.

De ruimte was opgekalefaterd met 

gehuurde palmen, en een enkele 
Stehtisch. Er was zelfs een Belgische 

band opgetrommeld met een niet 

onaantrekkelijke leadzangeres; het mocht blijkbaar wat 
kosten. Een paar van de twist bezeten gekken swingden 

op de maat. Ik meende zelfs een collegelid, duidelijk 
zonder gevoel voor ritme, een danspasje te zien maken. 

Eén ding stond centraal: 'de trouwe medewerker' zou 

flink in de watten worden gelegd.

Ik durfte wedden dat hij in de aanloop naar dit feestje 

‘behuurlijk is bezok', om het in goed Mestreechs uit

te drukken.

Hoe gaat zoiets? Er wordt een feestprogramma bekend 
gemaakt. Echtgenote, en zelfs de kinderen, worden in het 

complot betrokken en dienen vooral met een glimlach op 

het gezicht acte de présence te geven. Bij afwezigheid van 

die glimlach zou jarenlange trouwe dienst op één avond 

afgeserveerd kunnen worden met een Maastrichts oordeel in 

de trant van "die vrow vaan dee is ouch mer un grieniezer in 

dat doorsjeinbluuske van de cee-en-aa. "

Via het populairste medium van dit moment, e-mail, doet 
de afdeling voorlichting een beroep op het sentiment van de 

achterblijvers om vooral een handje te komen geven. Volgens 
mij zag ik deze keer zelfs tweemaal een uitnodiging voorbij 

flitsen op mijn scherm. Betrokkene heeft immers zo vreselijk 
veel voor de organisatie betekend.

En natuurlijk zijn er ludieke liederen, sketches en nuttige 

cadeaus. De liederen hebben niet zelden een valse 
(onder)toon, de sketches zijn soms hilarisch vernederend 
en de cadeaus bij gebrek aan aanstaande vrije tijd, vaak 

waardeloos.

De vertrekker intussen is al langere tijd, langer zelfs dan 

het afscheidscomité, bezig met zijn afscheid. Hij voelt met 

rasse schreden zijn einde naderen. Zijn mening werd al 
twee maanden niet meer gepolst, briefjes mocht hij nog nét 
ondertekenen, vergaderingen waren er al bijna niet meer. De 

agenda raakte almaar leger.

"Zullen er veel mensen komen, zullen ze me een beetje 

sparen, zal die en die aanwezig zijn, ondanks dat we wat 

gebrouilleerd zijn geraakt?”

Onlangs was ik dus bij een afscheid van iemand die twintig 

jaar lang een vooraanstaande positie had bekleed bij de UM. 
Via een medewerker van Unicatering vernam ik dat er direct 

na de afscheidsrecepties zo'n 40 vlaaien werden weggegooid. 

Gezien het feit dat ik die avond bijna omkwam in de bit

terballen geloof ik dat graag.

De opkomst leek me al wat magertjes. Mooi dus zo’n positie, 

20 jaar lang. Behalve vlaai en hapjes viel er die bewuste 

vrijdagavond blijkbaar niet veel meer te halen.

Wat mij steeds duidelijker wordt is dat ook bij de UM bruik

baarheid, houdbaarheidsdatum en opportunistisch nut zorgen 

voor veel persoonlijk leed.

Vandaar mijn oprechte pleidooi voor een meer op maat 

gesneden kleinschalig afscheidsritueel. Niet in de laatste 
plaats om de verkwisting voor te zijn.

Valt u ook een groter dan gewenst afscheidsritueel ten deel, 

dan kunt u zich troosten met de gedachte dat zo'n feest voor 

de meesten geldt als een laatste noodzakelijke betutteling op 

weg naar verlossing.

H Patrick Janssen, 
personeelsconsulent faculteit geneeskunde

http://www.unimaas.observant.nl
mailto:redactie@obs.unimaas.nl
http://www.observant.unimaas.nl
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College heeft geen geld voor plannen

Wellicht nieuwe studie mediacultuur
De faculteit cultuurwetenschappen wil 
binnen de bestaande opleiding cultuur- 
en wetenschapsstudies, een tweede 
'variant' opzetten: mediacultuur. Het 
college van bestuur laat echter weten 
voorlopig geen geld te hebben voor die 
plannen.

In de zomer presenteerde een werkgroep van de 
faculteit een uitgebreid voorstel voor de nieuwe 
richting. Mediacultuur moet een deels prakti
sche studie worden waar studenten zich bezig
houden met nieuwe media - zoals internet - en 
de impact daarvan op cultuur, sociale en eco
nomische verhoudingen en het dagelijks leven. 
Naast de theoretische kennis die studenten 
opdoen, leren ze bijvoorbeeld ook websites 
vormgeven.
"Het college van bestuur is zeer positief over 
het plan", laat rector magnificus Arie Kruseman 
weten. Maar de komende jaren is er geen geld 
voor. "Zeker nu het financiële perspectief van 
vrijwel alle faculteiten niet echt rooskleurig is." 
Hooguit zou een major mediacultuur binnen 
cultuur- en wetenschapstudies kunnen.

Psychologie focust op goed onderzoek
Psychologie wil hoogwaardig onderzoek 
alle kans geven. Dat blijkt uit het 
strategisch programma 2003 van de 
faculteit, dat tijdens de laatste 
raadsvergadering positief werd 
ontvangen.

De faculteit gaat voortaan een deel van haar 
aio-plaatsen reserveren voor onderzoeksvoor
stellen die bij NW0 goed scoren, maar net bui
ten de boot vallen. "Je weet dat het hele goede 
ideeën zijn. Dan krijgen medewerkers een aio 
vanuit de faculteit", legt bestuurslid Harald 
Merkelbach uit. Voor de twee capaciteitsgroepen

O
Ç3 De dienst vastgoedbeheer van de 

Universiteit Maastricht gaat alle liften 
jr met een zogenoemde 'open 

kooiconstructie' de komende tijd
inventariseren en voorzien van 

waarschuwingsstickers. Ook komt er een 
voorlichtingsbijeenkomst voor medewerkers die 
regelmatig grote karren vervoeren.
De gebouwenbeheerder van Tongersestraat 53
- met twee van dergelijke liften - had daar 
om verzocht na een dodelijk ongeval in de 
Maastrichtse supermarkt Edah.

Decaan Paul Tummers maakt zich weinig zorgen 
over die uitspraak. Het faculteitsbestuur heeft 
expres niet gekozen voor een volledig onafhan
kelijke bacheloropleiding, maar voor een goed
kopere, wat ongebruikelijke constructie: "Stu
denten schrijven zich straks in voor CWS, maar 
kunnen daarbinnen kiezen voor mediacultuur 
of cultuur- wetenschapsstudies. In de praktijk 
zijn het dan toch twee losse opleidingen", zo 
legde hij de faculteitsraad onlangs uit. Finan
cieel voordeel wordt behaald doordat een flink 
aantal blokken deels of helemaal voor beide 
studies geschikt zijn. Ook de specialisaties aan 
het eind van de bachelorfase kunnen overlap
pen.
"Wij hebben de indruk dat het college hier 
wel een klein bedragje voor wil vrijmaken. Het 
hoeft lang zoveel niet te zijn als we nodig had
den voor European Studies (de faculteit kreeg 
3,63 miljoen euro voor tien jaar, red.) en ook 
niet de helft."
Na European Studies zou mediacultuur de twee
de nieuwe richting zijn die de faculteit in korte 
tijd opzet. De komst van de opleiding is belang
rijk "om het evenwicht in de faculteit te her

kan dit betekenen dat ze minder aio's krijgen 
dan voorheen. Het is niet de enige maatregel 
die de productie verder omhoog moet stuwen. 
Goede wetenschappers mogen meer tijd beste
den aan onderzoek. En wie een tweede of derde 
geldstroomproject binnenhaalt, kan maximaal 
de helft van zijn onderwijsuren overdragen aan 
medewerkers die op dergelijke projecten zijn 
aangesteld. Bovendien willen de psychologen 
een eigen onderzoeksinstituut opzetten.
De focus op onderzoek kan alleen slagen als er 
iets gedaan wordt aan de zware onderwijslast. 
De psychologen gaan hier al jaren onder gebukt. 
Daarom wil de faculteit universitair (hoofd-)

Bij een openkooiconstructie heeft een lift geen 
beschermende binnendeuren en hok waarin het 
vervoer plaatsvindt; het platform glijdt direct 
langs de schacht. Een 15-jarige jongen die 
werkte bij de Edah, werd onlangs doodgedrukt 
doordat de kar waarachter hij stond kantelde 
en bleef steken achter een drempel in de 
schacht. Later bleek dat de lift al een jaar was 
afgekeurd.
Sinds 1992 moeten alle nieuwe liften in 
Nederland een beschermende kooi hebben. 
Bestaande liften zonder kooi zijn toegestaan 

stellen", aldus Tummers. "Met European Stu
dies is het politiek-sociale deel flink uitgebreid, 
mediacultuur richt zich meer op letteren en 
kunst." Een eerder voorstel in dezelfde rich
ting, cultureel erfgoedstudies, sneuvelde ruim 
twee jaar geleden omdat het bestuur dat plan 
niet overtuigend genoeg vond.
Volgens het opleidingsvoorstel is "door de 
snelle en ingewikkelde veranderingen die 
samenhangen met mediacultuur, een nijpende 
behoefte ontstaan aan deskundigheid op dit 
gebied". Nergens in Nederland en in het buiten
land heeft de werkgroep eenzelfde, interdisci
plinaire studie kunnen ontdekken.
Het liefst zou de faculteit de nieuwe richting 
vanaf 2003 aanbieden, maar de vraag is of dat 
haalbaar is: ze is nauwelijks bekomen van de 
vorige uitbreiding en moet volgend jaar ook 
nog verhuizen naar de Hof van Tilly. Bovendien 
is de eerste voorlichtingsdag al op 30 novem
ber. "Dan moet er dus een goed doordacht pro
gramma liggen", aldus Tummers. "We moeten 
het niet overhaasten. Misschien is het beter om 
pas een jaar later te beginnen."

M Marieke de Wit

docenten, en mogelijk ook hoogleraren, aan
stellen die zich vooral met onderwijs bezighou
den. Merkelbach: "Wie hierin excelleert moet er 
carrière mee kunnen maken."
Verder wordt onder meer de uurvergoeding voor 
het onderwijs aangepast aan de daadwerkelijke 
tijd die het docenten kost, iets wat nu niet altijd 
het geval is.
Ook het plan om meer projectonderwijs en zelf
sturende onderwijsgroepen in het leven te roe
pen, waarbij docenten ouderejaars 'op afstand' 
gaan begeleiden en studenten zelfstandig stu
deren, moet lucht geven.

H Tons van den Bosch

maar moeten regelmatig worden gecontroleerd. 
Ook is het van belang dat ze op een goede 
manier worden gebruikt: wie een kar of 
rolcontainer vervoert, moet daar niet achter 
gaan staan, maar ernaast of ervoor. Dergelijke 
instructies zouden UM-medewerkers al kennen. 
De komende voorlichting is extra. 
Overigens hebben alleen sommige 
binneristadgebouwen nog open-kooiliften. Die 
zijn allemaal goedgekeurd door het 
Liftinstituut.
(MdW, foto Philip Driessen)

Wetenschapsdag
De Universiteit Maastricht doet dit jaar niet 
mee aan de Wetenschap- en Techniekweek die 
loopt tot 23 oktober. Alleen Studium Generale 
organiseert twee lezingen. De universiteit heeft 
het te druk met de studiebeurzen in Utrecht 
en Groningen, zegt hoofd voorlichting Denis 
Ancion. Bovendien sluiten de thema's - dit jaar 
veiligheid - niet altijd goed aan. "We willen 
meer ruimte om zelf een dag te prikken en the
ma's te kunnen kiezen die beter bij de UM pas
sen. Nu zijn die erg bèta georiënteerd." Ancion 
wil hierover met de stichting Weten, organisa
tor van de week, afspraken maken.
De thema's en de ongelukkige periode zijn niet 
de enige reden waarom de universiteit dit jaar 
afhaakt. De UM bleek niet vermeld te staan 
in de pr-krant over de wetenschapsweek. "Zelf 
publiciteit maken kost veel geld", zegt Ine Kup
pen van het studentenservicecentrum. "Jam
mer, want we hadden leuke activiteiten, zoals 
autotesten en testen over veilig vrijen."

■ TvdB

Wonen op water
Woningbouwvereniging DUW0 uit Delft wil 
woonboten gaan plaatsen voor studenten van 
de Haagse Hogeschool.
In 2004 moeten op het water aan de Neherkade 
acht woningen voor in totaal tachtig studenten 
zijn gebouwd. DUWO-directeur Jan Benschop 
ziet in waterwoningen een mogelijkheid om 
de kamernood te verlichten: ook op de talloze 
andere waters in Nederland kan naar geschik
te locaties voor studentenhuisvesting worden 
gezocht.

■ HOP

Concordantia
De nieuwe opleiding European Studies richt een 
eigen, Engelstalig studievereniging op. De ini
tiatiefnemers gaan onder meer lezingen over 
Europa organiseren. Voor algemenere activitei
ten, zoals feesten, willen ze samenwerken met 
studievereniging Orakel van cultuur- en weten
schapsstudies.
De naam van de vereniging wordt Concordantia. 
Joris Peels, één van de oprichters: "Het is mid
deleeuws Latijn. De schrijver Nicolas da Cusa 
gebruikte het in de vijftiende eeuw voor een 
Europees ideaal van gelijke staten die wel hun 
eigen identiteit behouden. Zo moet de vereni
ging ook worden: een diverse groep die toch 
een eenheid is."
Een eerste borrel trok zo'n honderd bezoekers, 
bijna de helft van alle studenten die de oplei
ding volgen. Dertig mensen gaven zich op om 
actief te worden. "Er is echt behoefte aan de 
vereniging", aldus Peels.

■ MdW

Geen feest
De feestelijke uitreikingen van de propedeu
se- en doctoraaldiploma's bij geneeskunde zijn 
geschrapt. De basisartsdiploma's (na de co- 
schappen) zullen nog wel, vergezeld van een 
toespraak en andere feestelijke franjes in de St. 
Janskerk worden overhandigd. "Heel vervelend, 
maar we moeten wat", verklaart Jos Smits, 
voorzitter van de examencommissie. "Het is 
onderdeel van een pakket aan maatregelen. We 
hebben meer studenten, maar niet meer geld, 
we moeten dus bezuinigen. De voorbereidingen 
voor die uitreikingen waren een grote belas
ting voor het secretariaat. Bovendien is de doc
toraalbul, die we wel blijven verstrekken, in 
een medische opleiding een tussenstap. Je gaat 
toch voor het basisartsdiploma."
Stefan De Greef, studentlid van de faculteits
raad en voorzitter van het Ko-beraad, betreurt 
de bezuiniging. "Ik vond het zelf een geweldige 
dag. De doctoraaluitreiking was een kroon op 
mijn werk. Mijn mamma was er helemaal weg 
van, en daar is zo'n dag toch ook vooral voor. 
Het is een goede gelegenheid om je ouders eens 
hierheen te halen." Niet alleen De Greef wil de 
"mooie traditie" behouden. De studentenfrac
tie van geneeskunde en het Ko-beraad hebben 
plannen om de organisatie van de twee uitrei
kingen over te nemen.

■ fU



4 ■ Observant 8 17 oktober 2002

UCM-studenten verdeeld over BSA
Meer dan 40 procent van de studenten van 
het University College Maastricht is voor 
een bindend studieadvies. Dat blijkt uit 
een steekproef die Observant afgelopen 
dinsdag onder 42 van de 72 eerstejaars 
hield. Een iets grotere groep studenten 
ziet een dergelijk straf selectiemiddel in 
het eerste jaar niet zitten.

Eind september zette de universiteitsraad een streep door een BSA voor het University College. Het zou alleen iets zijn voor "oude, wat suffe faculteiten als rechten en economie, niet voor een elitair instituut als het College", betoogde een raadslid.Onzin, vinden de voorstanders onder de UCM-stu- denten. Zo'n zwaar middel is bij uitstek geschikt voor "dit speciale programma dat met hardwerkende studenten een intellectuele sfeer wil creëren", legt Marloes Kouwenberg uit. Het BSA houdt het niveau hoog. "Mensen die lanterfanten moet je naar huis kunnen sturen. Zij doen afbreuk aan die sfeer. Zij benadelen de studenten die wel hard willen werken." Ze verwacht echter niet dat de staf er veel weg zal moeten sturen, mocht er ooit een BSA komen. "Ik geloof in zelfselectie."Collega-student Casper Thomas hamert er op dat het UCM een topopleiding is die iets extra's van studenten mag vragen. Ook hij is voor: "Als je je een plaatsje verwerft tussen gemotiveerde studenten, moetje dat ook waarmaken. Bovendien heb je hier door de goede begeleiding alle kans om de punten te halen. Lukt het uiteindelijk toch niet, dan is dat echt een teken aan de wand. Al vind ik dat niet alleen het aantal studiepunten doorslaggevend mag zijn, houding en motivatie zijn zeker zo belangrijk."De tegenstanders zijn redelijk eensgezind. Zij wijzen er op dat een bindend studieadvies in het eerste jaar geen rekening houdt met de problemen waarmee sommige beginnende studenten kampen. Zowel met de studie als het studenten-

Brieven mogen maximaal 300 woorden bevat
ten. De redactie behoudt zich het recht voor om 
brieven in te korten of niet te plaatsen. Brieven 
zonder vermelding van naam en telefoonnum
mer worden niet geplaatst

MUCHIn Observant nummer 7 schrijft Wammes Bos: "André Knottnerus noemt ze (de MUCH-plan- nen) goed en interessant, maar vroeg zich wel af hoe de partners straks met elkaar omgaan. Bij de twee faculteiten vinden externe onderzoeken plaats, gebeurt dat ook bij het azM?" Het eerste deel van deze passage klopt: ik verwacht van deze ontwikkeling een aanzienlijke meerwaarde voor het brede veld van het medisch-wetenschappelijk en gezondheidswe- tenschappelijk onderwijs en onderzoek, en de academische gezondheidszorg. Dit mede gezien de ervaringen elders.Het tweede deel klopt niet. Ik heb juist tégen uitbreiding van de strategie 'extern onderzoek' gepleit. Waar ging het wel om? In de gepresenteerde analyse - waarin 'de diagnose van de FdG' en de heroriëntatie van de FdGW aan bod kwamen - miste ik het azM en vond ik de academische gezondheidszorg onderbelicht. Daarom heb ik gevraagd hoe het toekomstperspectief van deze belangrijke component van de trias in beeld zou worden gebracht. De nieuwe decaan van de faculteit der geneeskunde, Prof, dr. Harry Hillen, en de decaan van de faculteit der gezondheidswetenschappen, Prof. dr. Cor Spreeuwenberg, hebben hierop de inzet

Koffiepauze voor Collegestudenten Foto: Philip Driessenleven. "Ik ben voor het eerst het huis uit, moet alles zelf regelen, dat is erg wennen. Misschien haal ik daardoor dit jaar minder punten, maar dat betekent niet dat ik minder gemotiveerd ben", vertelt een UCM-student die anoniem wil blijven.Justus van de Sande -ook tegen- voegt toe dat een BSA te veel druk legt op de student. "Dan ga je meer tijd aan school besteden dan nodig is. Die uren kun je beter gebruiken voor een bestuurs- baan bij een studentenvereniging. Daar leer je 
geschetst: met behoud van de sterke kanten van de huidige academische zorg nieuwe wegen inslaan op het gebied van zorgvernieuwing, in het licht van de te verwachten ontwikkelingen in de samenleving. Een prima benadering die er geen twijfel over laat bestaan dat in de voorbereidingen naast FdG en FdGW ook het azM een hoofdrol zal vervullen.

H André Knottnerus, 
hoogleraar huisartsgeneeskunde

WortelColumnist Wortel maakte vorige week in Witte 
Nelsonkop een erg vreemde spagaat. Enerzijds is het hele betoog een aaneenschakeling van lofuitingen aan het adres van Prins Claus. Anderzijds merkt de columnist op -hij kan het niet laten- geen echte fan van Duitsers te zijn. Zich daarmee overgevend aan die domme en stereotype Nederlandse houding dat Duitsers, op enkele uitzonderingen na, nog steeds fout zijn (en Nederlanders vanzelfsprekend goed).Wortel maakt zich goed belachelijk door die platte populaire opstelling ook uit te dragen. Tegelijkertijd geeft de columnist er onbedoeld blijk van niet veel van Claus te hebben begrepen. Deze heeft zich namelijk persoonlijk ingezet om het beeld dat Nederlanders van het 'grote boze buurland' hebben, positief bij te stellen, respectievelijk de verhoudingen tussen Nederland en Duitsland te normaliseren. Ook dat maakte -tegelijk met de andere gememoreerde aspecten- deel uit van zijn kwaliteiten. Indien de afkeer van Wortel gefundeerd is dan rijst de vraag waarop dit berust, aangezien de columnist hoogstwaarschijnlijk niet meer tot de generatie behoort die de Tweede Wereldoorlog en nasleep aan den lijve heeft ondervonden. In dit licht is het aardig om te refereren aan een documentaire die ZDF onlangs uitzond. Hierin schildert Claus de houding van (jongere) Neder

ook van. Bovendien bouw je dan een netwerk op en dat is ook belangrijk." Verder vindt hij dat een opleiding voor iedereen toegankelijk moet zijn. "Of je nu punten haalt of niet. Je kunt jezelf ook ontwikkelen zonder een toets te halen. Ik zit hier niet voor mijn diploma, maar voor mijn persoonlijke ontwikkeling."De decaan van het University College, Louis Boon, is voorstander van het bindend studieadvies. Hij staat niet te kijken van de uitslag. "Veertig procent voor. Is dat veel? Dat weetje pas 
landers met het epos Der Diebstahl der 'Fietse'. De heldensage die via overlevering in het heden terecht is gekomen en als kapstok fungeert om het negatieve gevoel over Duitsers aan op te hangen. Denk maar aan de laatste onderzoeken van Instituut Clingendael onder schoolgaande jongeren.En verder: 1974 is ondertussen ook al weer bijna dertig jaar geschiedenis (wie trouwens niet weet te winnen kan dat alleen zichzelf maar verwijten). Tenslotte hoop ik van harte dat al onze Duitse studenten deze column hebben gelezen; kunnen zij tenminste Nederlanders ook op hun waarde schatten.

■ Sjoerd Stoffels, medewerker faculteit 
cultuurwetenschappen

Machteld RoedeWie het goed bedoelde stuk van Wammes Bos las over het afscheid van Machteld Roede, met even goed bedoelde bijdragen van universitaire kennissen, zou licht de indruk kunnen krijgen dat Machteld slechts tot de franje van het universitaire bedrijf behoorde en dat het haar louter om de franje te doen was. Uit langjarige observatie van nabij kan ik melden dat dit een eenzijdig beeld is en haar tekort doet. Ook Machteld is niet perfect en haar vakgebied en professionele stijl gedijden vaak niet goed in de UM-omgeving. Maar zij is al die tijd toegewijd gebleven aan inhoudelijke thema's met een grote maatschappelijke relevantie, zoals groei van kinderen (en sociale en culturele invloeden daarop), de biologische component van seksualiteit (en gedrag überhaupt) en de sociale en fysieke ontwikkelingsbeperkingen voor meisjes (wereldwijd). Met deze thema's heeft zij zowel wetenschappelijk (vooral in kringen van internationale verenigingen) als maatschappelijk (het door wetenschappers te vaak verwaarloosde publieke debat) voortdurend aan de weg getimmerd. In het onderwijs zijn studen

als je deze steekproef ook bij rechten en economie houdt. Ik zou het niet gek vinden als onze studenten allemaal tegen waren. Ze willen toch geen belemmeringen? Het is al heel mooi dat er zoveel voor een BSA zijn." Om meteen toe te voegen dat hij niet zo onder de indruk is van de argumenten van de tegenstanders: "Die hebben weinig met de inhoud van het programma te maken. Die van de voorstanders juist wel."
H Riki Janssen

ten zowel over de inhoud als de presentatie van haar bijdragen altijd bijzonder enthousiast geweest: de onderwijsprijs van Gezondheidswetenschappen was geen incident. Kortom, Machteld had beter verdiend.
H Rob Houtepen, 

collega UD van Machteld bij 
gezondheidsethiek en wijsbegeerte

Heren van standBij het recente afscheid van de decaan van de faculteit geneeskunde prof.dr. Kootstra -door velen, waaronder de fungerend voorzitter van het college van bestuur, als een heer van stand betiteld- viel op dat de speeches vooral over geruzie en geld gingen. Jammer toch bij het afscheid van een eminent geleerde, een goed docent, een beminnelijk bestuurder, kortom: een vreselijk aardige man.Interessant om te horen dat ondanks de zakelijke twisten -twee keer in drie jaar stapt het faculteitsbestuur op en twee keer worden vanuit de heilige berg interim-managers geparachuteerd- de heren elkaar bij de Rotary ontmoeten, samen een goed glas wijn drinken, samen lachen met elkaar... Als heren onder elkaar dus.De faculteitsdirecteur Michel Foppen, die net als ik ook krijgskunde studeerde, heb ik gevraagd of hij nu een andere baan zoekt, nu er een externe bestuurder komt die de financiën gaat doen. Nee dus! Het hoort allemaal bij de cultuur van 'beschaafde mensen'.Ik had het feestje afgeblazen en alleen met de eigen medewerkers een goed glas gedronken. Dat zou ik nog zelf betalen overigens.Dan maar Tom Poes en geen Ollie B. Bommel, heer van stand. Hoe graag ik dat ook zou willen zijn.
Hl Bram Beek, 

em. hoogleraar FdEWB
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Decaan geneeskunde Harry Hillen en interim-manager Dick van Buren Foto: Philip Driessen

Nieuwe decaan kiest voor MUCH en onderwijs
"Een wenkend perspectief " noemt 
hij het. De nieuwe decaan van 
geneeskunde, prof. Harry Hillen, gaat 
zijn best doen voor MUCH, het beoogde 
samenwerkingsverband van geneeskunde, 
gezondheidswetenschappen en het 
academisch ziekenhuis.Hillen: "De koppeling tussen onderwijs, onderzoek en patiëntenzorg bestaat nu vooral op papier. Mijn uitgangspunt is dat een patiënt in een academisch ziekenhuis volop profijt moet hebben van de ontwikkelingen in het onderzoek. Dat is maar voor een klein deel van de patiënten het geval, namelijk voor hen die meedraaien in de onderzoeksprotocollen. Terwijl bekend is dat bij die groep de behandeling beter is. Dus moet je er naar streven dat iedereen, elke patiënt, in die categorie valt."Zonder MUCH komt het soort structurele samenwerking tussen AZM en faculteiten dat nodig is, niet van de grond. Er is een verschil of je dingen ad hoe moet organiseren, of dat er al centrale voorzieningen zijn. Bijvoorbeeld een gezamenlijke manier van verzamelen van onderzoeksgegevens, over de vakgebieden heen."Ontwikkeling van behandelzorgcentra, ook een item dat mooi past in het samenwerkingsverband, vindt Hillen. Bij het AZM is men er al
Interim-manager: "Ik heb geen trucs"
Opnieuw stuurt het college van bestuur 
een interim-manager naar de faculteit 
geneeskunde. Dick van Buren is van 
origine psychiater. "Het 'niet lullen maar 
poetsen', dat is geen goede aanpak.''

Dick van Buren: "Wat ik altijd leuk vond in de psychiatrie was de diagnostiek. Vooral de vraag: waarom ontstaan problemen? Van die manier van denken trek ik nu profijt. Bij elke opdracht vraag ik me af: wat is er aan de hand, wat is er in het recente verleden gebeurd. Daar kan een aanknopingspunt voor de oplossing liggen." Na zijn medische studie in Rotterdam en zijn specialisatie tot psychoanalyticus werd hij sociaal psychiater, later klinisch psychiater, maar in de loop der tijd belandde hij steeds meer in managementfuncties in de ziekenhuizen waar hij werkte. Niet omdat het vak hem niet meer boeide, maar omdat leidinggeven hem steeds meer intrigeerde."Het ging me goed af, ook reorganiseren, een organisatie weer op de rails krijgen. Maar als het loopt moet ik weg zijn, anders ga ik me vervelen, kattenkwaad uithalen. Een vriendje van 

mee bezig: de patiënt die meer specialisten nodig heeft wordt niet van de een naar de ander doorverwezen, maar krijgt omgekeerd in zo'n behandelzorgcentrum de nodige dokters bij hem op bezoek. "Dan laatje mensen op één dag in één polikliniek bij elkaar komen, neem de borstkankerpatiënten, en stuur je de nodige specialisten daarheen. Vanuit de universitaire rol kun je kijken naar de vraag welke centra zinvol zijn, voor welke ziektebeelden en waar goede resultaten worden geboekt. En je kunt er je onderzoeksgebieden definiëren."Hij is nogal geschrokken, bekent hij, van de harde aanval op het MUCH-concept uit de gammahoek van gezondheidswetenschappen. Twee weken geleden, tijdens de bijeenkomst van medewerkers van beide faculteiten, schoot gezondheidseconoom Wim Groot het plan aan flarden: een overbodig project, zei hij, en schadelijk voor de gedrags- en maatschappijkant van GW.Hillen: "Heel jammer, want Maastricht kan juist anders worden dan de andere universitaire medische centra door de inbreng van gezondheidswetenschappen. Ook bij artsen is in de afgelopen vijftien jaar doorgedrongen dat het maatschappelijke perspectief belangrijk is. 3e kunt niet alles medisch-technisch oplossen." "Neem het verschijnsel hoge bloeddruk. Daar wordt fundamenteel onderzoek naar gedaan: 

me, die bij adviesbureau Berenschot werkte, zei: "Volgens mij vind jij junglelen leuk.' Toen ben ik gaan kijken of ik niet als interim-manager aan de slag zou gaan."In de psychiatrie genoot hij het meest van de periode dat hij als sociaal psychiater in de crisisopvang werkte. "De acute dienst, daar leer je om snel zicht te krijgen op dat wat pluis en niet pluis is." In het werk met patiënten, als klinisch psychiater, focuste hij "op de gezonde kant. Het is leuk om te zien dat ze hun potentieel beter leren gebruiken".De parallellen met management liggen voor de hand, en Van Buren laat geen gelegenheid onbenut om die te trekken: "Ook dan kijk je naar de kwaliteit die er nog in zit, in de organisatie en in de mensen. 3e moet de potenties vinden, en er gebruik van maken. Dan zie je mensen opbloeien."Hij heeft oog, zegt hij, voor de menselijke kant in problematische organisaties, en niet alleen voor de zakelijke feiten. Hij kijkt waar "de weerstand" zit, hoe "veranderingsbereid" men is, hoe hoog de druk is opgelopen. "Niet lullen maar poetsen, die kreet werkt niet. 3e moet 

hoe ontstaat het, hoe moet je het behandelen. Tegelijkertijd weetje dat slechts dertig van de honderd patiënten de medicijnen innemen. Waarom? Op dat terrein spelen gezondheidswetenschappen een rol. Net als bij de volgende vraag: hoe vertaal je de uitkomsten in effectievere gezondheidszorg?"Als de weerstand bij GW te groot is zou geneeskunde samen met het AZM door moeten gaan, vindt Hillen. "Dan moeten we daarna wel alles op alles zetten om ze er alsnog bij te halen. Maar ik denk dat het wel lukt in één keer." MUCH, hoopt Hillen, geeft Maastricht de kans om een voortrekkersrol te vervullen in de vernieuwing van de zorg. "De universitaire medische centra hebben daar het een en ander laten liggen de laatste tijd. Over de wachtlijstenpro- blematiek hoorde je ze niet."Naast MUCH heeft Hillen nog een tweede troetelkindje: het onderwijs. "We krijgen geld om nieuwe dokters op te leiden, daar gaat het om. Ik ben dan ook van plan om bij bevorderingen onderwijsprestaties even zwaar mee te laten wegen als onderzoeksprestaties. Tot nu toe telt uitsluitend het onderzoek in iemands carrière. Ik ga dat echt veranderen. En als er al bezuinigd moet worden in de komende tijd, dan mag dat niet ten koste gaan van het onderwijs. Die middelen moeten overeind blijven."
H Wammes Bos

aandacht besteden aan wat er met die mensen is gebeurd. Nee, ik zit er niet als psychiater, ik diagnosticeer niet, en trucs heb ik ook niet. Mijn integriteit, betrouwbaarheid en onafhankelijkheid kan ik niet te grabbel gooien, dan had ik het in dit vak nooit veertien jaar uitgehouden."Bij geneeskunde is inmiddels een consultant aan de slag, als assistent van Van Buren, die naar de financiële problematiek kijkt in het kader van de quick scan. Waar men bij geneeskunde de geldelijke perikelen voor een belangrijk deel wijt aan het Maastrichtse universitaire verdeelmodel is het de vraag of dat in de analyse wordt betrokken. "3a", zegt Van Buren, "natuurlijk onderzoeken we de inkomsten van de faculteit via dat model. Die kant wordt niet als vaststaand gegeven behandeld. Onze vragen: wat zijn de regels, hoe werken die, is dat inzichtelijk en helder. Maar we onderzoeken, we evalueren niet. Zoals we naar de instituten als onderdeel van de faculteit kijken, zo kijken we naar de faculteit als onderdeel van de uni- versiteit."
H Wammes Bos

■9 hi 1
< Alweer een brief met een scala aan

• onderwerpen. Ik merk het al, wij heb- 

Î3 ben dit jaar nog heel wat te bespreken, 
O te beschimpen en recht te zetten.

Laat ik maar beginnen met je hoog- 

Qj geleerde, politiek correcte collega, de 

schat, de lieverd, die zo verontrust 
is over mijn vermeende homofobe 

CQ uitingen. De mallerd en domme jongen 
heeft zich weer eens helemaal voor 
niets opgewonden en kan gerust zijn.

Ik ben niet homofoob, ik ben multifoob. 

Noem maar een willekeurige bevolkings

groep of ik ben er bang voor en heb ze 

al eens geschoffeerd. Overigens ben ik er 

gelukkig in geslaagd mijn eigen departe

ment en onderzoeksgroep van vreemde 
smetten vrij te houden en zo in te richten 

als ik wil. Er gelden slechts vier criteria

■ bij mijn HRM: mannelijk geslacht (liefst 

getrouwd want dat geeft toch enige 

zekerheid), Hagenaar of Rotterdammer, 
Feijenoord-supporter en econometrist. De 

rest en vooral Belgen, welk taaltje ze ook 
brabbelen, vrouwen ongeacht hoe ze er uit 

zien, heren met damesondergoed, ieder- 

een-met-een-zachte-geeeeh-die-ook-nog- 
eens-wablief-zegt, sociale wetenschappers 
van divers ongekamd pluimage, stotteren

de zenuwenlijders, mafkezen die niet van 

boerenkool houden, vage figuren met een 

abonnement op 'denksport', ze komen er 

bÿ mij gewoon niet in. En gezellig dat het 
is. Je zou eens langs moeten komen, het 
is soms net de schaftkeet bij een bouw

put maar dan op een iets hoger niveau. 
Bovendien zijn we het al gauw eens tijdens 

de discussies bij een snelle gezamenlijke 

lunch: bommetje, bekertje melk en hup 
weer snel terug naar de staartdelingen. 
Vergaderen hoeft dus niet te vaak want al 
dat geklets kost ontzettend veel tijd en je 

schiet er geen flikker (oeps) mee op. Kijk, 

HRM moet gewoon transparant zijn, men

sen moeten weten waar ze aan toe zijn. 

Onduidelijkheid leidt tot normloosheid, 

normloosheid leidt tot verval en verval 
leidt tot stagnatie in de wetenschappelijke 
productie.

Tja, de internationalisering van onze uni- 

versiteit, breek me de bek niet open.

Ik ben ooit nog eens verantwoordelijk 

geweest voor het opzetten van een 

Engelstalige internationale studierichting. 

Schelden, tieren, vloeken om de meute in 
het gareel te krijgen, ik had de tijd van 

mijn leven. Het grootste probleem was en 

is natuurlijk dat Nederlanders denken dat 

ze goed Engels spreken. Gebaseerd op de 

vakantie ervaring ('yes, yes, no problem') 
lijkt ons Engels natuurlijk ook heel wat, 
maar voor een klasje doorgeschoten pubers 

in het Engels tutoreren is natuurlijk andere 

koek. Op onze faculteit bedienen we ons 
dus maar van het algemeen beschaafd 
'Dunglish', een soort 'pidgin English' voor 

Hollandse bleekscheten, zal ik maar zeg

gen. We hebben zo'n elektronisch medede

lingenbord en soms valt m'n oog op een 

Engelse tekst en dan vraag je je af wat er 

nou toch weer in godsnaam wordt bedoeld 

tot je het gewoon weer terugvertaalt naar 

het Nederlands. Tijdens de interne verhui

zing van de faculteit, kon je dan ook 

de volgende mededeling lezen: 'We are 

moved'. Mijn gemoed schoot ook vol. Er 

is maar één oplossing, van elke drie mede

werkers (van secretaresse tot hoogleraar) 

moet er minstens één Engels als moeder

taal hebben. Behalve bij mijn groepje dus.

Groet,

John
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Björn Gadet

Maastrichtse afgestudeerden en hun eerste baan

Ambitie genoeg
Ze kijken niet meer op van boze cliënten, maar ze missen "het zalige niksdoen".Gezondheidswetenschapper Michiel Raats, juriste Céline Breij, psycholoog Björn Gadet en econome Maartje de Witte voelen zich als een vis in het water in hun eerste baan. Over drie jaar willen ze hogerop, maar veertig uur per week vinden ze genoeg.
■ Tekst: Tons van den Bosch
■ Foto's: Philip Driessen
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Van de economische dip hebben de ondervraag
de Maastrichtse oud-studenten weinig last. 
Voor bijna alle vier was het na een of twee keer 
solliciteren al raak. Juriste Céline Breij (23): 
"Als je weet wat je wilt kom je makkelijk aan 
een baan." Zelf zit ze sinds half augustus - twee 
weken voor haar afstuderen - bij het advocaten
kantoor Paulissen en Sadza in Beek. Daar buigt 
ze zich over huurgeschillen, ontslagen en niet 
betalende klanten van de bakker op de hoek tot 
de bedrijven op het industrieterrein in Beek. 
Juridisch is dat interessanter dan de sociale 
advocatuur, vindt ze. Dat laatste viel dus af. 
Ook springt ze liever niet in de bres voor cri
minelen. "Ik zou morele bezwaren hebben om 
iemand zoals Volkert van der G. te verdedi
gen."
Gezondheidswetenschapper Michiel Raats (24) 
wist tijdens zijn studie al wat hij wilde. Sinds 
1 januari - twee maanden voor zijn afstuderen 
- werkt hij bij de arbodienst Commit Arbo in 
Breda. Een baan op hbo-niveau, maar dat kan 
hem weinig schelen. Dagelijks krijgt hij als con
sulent werknemers over de vloer die langere 
tijd ziek zijn en adviseert hij hun werkgevers 
hoeveel uur ze nog kunnen werken.
Dat hij geen medicus is, heeft juist voordelen, 
zegt hij. "Werkgevers praten makkelijker met 
mij dan met een bedrijfsarts. Die kijken meer 
naar klachten en beperkingen en minder naar 
mogelijkheden van cEënten." Diagnoses hoeft 
hij niet te stellen. Het probleem bespreekbaar 
maken, daar gaat het om. "Ik kom veel men
sen tegen die overspannen of burnout zijn. Dat 
is vaak een werkgerelateerd probleem, waar je 
wat mee kan. Het oplossen is een kwestie van 
gezond boerenverstand." Alleen bij zware psy
chische of lichamelijke klachten verwijst hij de 
cliënt door naar de bedrijfsarts.
Psycholoog Björn Gadet (26) koos juist voor een 
hele andere richting: een baan bij de brandweer. 
Na zijn afstuderen in april 2000, volgde hij een 
gerichte opleiding bij het Nederlands Instituut 
voor Brandweer en Rampenbestrijding en sinds 
1 december vorig jaar is hij adviseur bij de regi
onale brandweer van Zuid-Oost Noord-Brabant. 
Daar probeert hij onder meer de gemeente Eind
hoven en projectontwikkelaars te overtuigen 
van het belang van veiligheid en er voor te 
zorgen dat afspraken in bestemmingsplannen 
worden vastgelegd. Bovendien geeft hij als offi
cier van dienst bij grote branden leiding aan 
de brandweereenheden en ziet er op toe dat de 
samenwerking met andere hulpdiensten goed 
verloopt. "Ik wilde verder studeren en zocht 
naar een opleiding die een link met de prak
tijk legt en je managementvaardigheden leert", 
licht hij zijn keuze toe. "Bovendien vind ik vei
ligheid een interessant thema. De hele samen
leving heeft er mee te maken. Vroeger waren 
we alleen bezig met blussen, nu proberen we 
zo vroeg mogelijk rekening te houden met vei
ligheidsaspecten en werken we met rampenbe
strijdingsplannen." Het maakt hem niet uit dat 
hij zijn vak heeft verlaten. "Deze functie doet 
een groot beroep op je vaardigheden. Ik zie het 
niet als een hele andere baan. Er komen veel 
psychologen op beleidsfuncties terecht."
Ook de vorig jaar mei afgestudeerde econome 
Maartje de Witte (24) heeft geen werk in haar 
eigen vak. Ze was een goede student die tijdens 
haar studie een managementwedstrijd won. 
Een soort wervingsactie van bedrijven als ABN 
AMR0, Shell, AKZO en DSM, waar ze psycholo
gische testen deed, slecht nieuws- en klantge- 
sprekken voerde, en een aandeelhoudersverga
dering leidde. Een managementbaan bij een van 
deze internationale bedrijven lag dus voor de 
hand. Toch dacht ze, door verhalen van studie
genoten die zich tevreden moesten stellen met 
baantjes als receptionist, dat ze niet meteen 
als econome aan de bak kon komen. Daarom zei 
ze ja, toen ze deze zomer, na een jaar Nieuw 
Zeeland, door de economische faculteit van de 
Universiteit Maastricht gevraagd werd om voor 
een half jaar de voorlichtingsafdeling te ver
sterken. Daar is ze verantwoordelijk voor de 
Werving van Nederlandse studenten. "Ik dacht 
als ik moet kiezen tussen werken als receptio
nist of hier, kies ik voor het laatste. Het was een 
makkelijke oplossing. Ik wist wat me te wach
ten stond, want ik ben hier student-assistent

Céline Breij

Maartje de Witte

Uit nog niet gepubliceerd onderzoek van het Maastrichtse Researchcentrum voor Onderwijs en 
Arbeidsmarkt (ROA), in opdracht van de vereniging van universiteiten VSHU, blijkt dat het gros 
van de studenten meteen na het afstuderen een baan vindt. Alleen bij taal- en cultuurstudies 
en gedrag- en maatschappijstudies duurt het iets langer. De regio Limburg doet het iets minder 
goed dan het westen, maar de verschillen zijn niet groot.
Een derde komt structureel in een baan terecht waar geen academisch niveau vereist is. Uit
schieter is geneeskunde: daar vindt iedereen een baan die goed aansluit bij zijn opleiding. 
Beginnende medici verdienen met gemiddeld 2371 euro bruto per maand het meeste, maar zij 
hebben dan ook zes jaar studie achter de rug. Van de vierjarige opleidingen scoren economie 
en techniek het beste: respectievelijk 2344 en 2282 euro. In de bedragen zijn de salarissen van 
aio's en oio's meegenomen.
Het merendeel, ruim 80 procent, heeft een vaste baan, of uitzicht daarop.
Uit ander onderzoek van het ROA blijkt dat de prognoses tot 2006, ondanks de economische 
dip, goed tot zeer goed zijn. Voor een aantal opleidingen zijn de kansen op een baan minder, 
maar dat geldt niet voor de studies van de Universiteit Maastricht. Alleen de perspectieven voor 
de economische opleidingen, zoals bedrijfskunde, kunnen op de korte termijn - binnen één tot 
twee jaar - verslechteren.

geweest."
Aan hun studie hebben ze zeker iets gehad, 
vinden ze. Niet alleen leerden ze analytisch 
denken en presenteren, maar ook de nodige 
feitenkennis. Bovendien kunnen ze door het 
pgo-systeem in het openbaar spreken en helder 
uitleg geven.
Minpunten zijn er ook. Breij mist achteraf bij 
rechten vooral trainingen in schrijf- en spreek
vaardigheid, iets wat ze in haar baan hard 
nodig heeft. "Toen ik studeerde schreefje in 
totaal vier keer een opstel. Nu hebben ze die in 
miniscripties veranderd. Je leert niet pleiten. 
De pleitwedstrijden die georganiseerd worden 
zijn, evenals je stage niet verplicht. Dat vind ik 
vreemd."
Raats had beter op de arbeidsmarkt voorbereid 
willen worden. "Je wordt ineens in een functie 
neergezet en moet het waarmaken. Je wordt 
beoordeeld. Tijdens je studie krijg je een her
kansing, maar hier moet ik het goed doen. 
Zo niet, dan kan ik een klacht verwachten." 
De overgang is groot, vindt hij. Zo was hij 
niet gewend aan boze cliënten. "Agressie komt 
regelmatig voor. Zelf heb ik me nog nooit 
bedreigd gevoeld, maar bij collega's in de Rand
stad zijn de laptops wel eens door de ruiten 
gevlogen." Dat mensen vaak moeten huilen, 
vindt hij geen probleem. Wel als ze hem als een 
verlengstuk van de werkgever zien. "Ze hebben 
het idee dat ze gecontroleerd worden. Als je 
vraagt of ze weer aan de slag kunnen, gaan ze 
wel eens over de rooie. Ze denken dat je hen 
dwingt aan het werk te gaan, terwijl we alleen 
maar willen laten zien dat er andere mogelijk
heden zijn dan drie weken thuis zitten."
Het van negen tot vijf-ritme valt hem, evenals 
de andere drie, reuze mee. Niet in de laatste 
plaats omdat hij tijdens zijn stage al veertig uur 
werkte. Wel denkt hij met weemoed terug aan 
het "zalige niksdoen". Raats: "Je moet dingen 
beter plannen. Ik mis mijn huis- en studiege
noten en het lekker lamballen. Mijn studietijd 
heb ik vooral bierdrinkend doorgebracht." 
Econome De Witte moet er aan wennen dat 
ze ineens collega's heeft. "Dat geeft soms een 
hoop ergernissen. Je zoekt de mensen niet zelf 
uit en ze hebben plussen en minnen." Lachend: 
"Ze vinden het niet leuk dat ik dit zeg. Tijdens 
je studie werk je ook samen, maar dat is voor 
een korte periode."

Ambitie hebben ze genoeg. Over drie jaar zit
ten ze niet meer op dezelfde plek, verwachten 
ze. Het leidinggeven lokt en ze willen graag een 
vinger in de beleidspap. De Witte: "Ik vind het 
erg frustrerend als er iets besloten wordt, waar ik 
niet achter sta. Ik ben op zoek naar een manage
mentbaan waar ik degene ben die beslist." Bij 
welk bedrijf weet ze nog niet precies, maar de 
kans dat ze aan de universiteit blijft, is klein. 
"Ik wil binnen een jaar omhoog. Bij de UM zie 
ik dat niet gebeuren. Dan moet je baas eerst 
weg, maar mensen vertrekken hier niet voor hun 
pensioen."
Alleen advocate in spe Breij zit voorlopig vast. 
"Als je na drie jaar weggaat, moet je de oplei
ding tot advocaat terugbetalen. Over zes jaar 
ben ik hier nog steeds, denk ik. Het is echt wat 
ik wil."
Ze vindt het geen punt om hard te werken, 
zolang het niet ten koste gaat van haar soci
ale leven. "Het is geen baan van negen tot vijf. 
Dingen moeten af, soms heb je een zitting op 
de rechtbank." Maar een van de maten van het 
advocatenkantoor hoeft ze niet te worden. "Die 
werken iedere avond en nog een dag in het 
weekend." Ook de anderen vinden veertig uur 
mooi genoeg, minder mag ook. De Witte: "Meer 
uren is geen voorwaarde voor meer kwaliteit." 
De inhoud van het werk is belangrijker dan geld, 
maar dat betekent niet dat ze onder hun niveau 
betaald willen worden. Breij: "Je doet die studie 
niet voor een hongerloontje." De eerste drie jaar 
zijn voor haar geen vetpot, maar na haar oplei
ding gaat ze flink omhoog. Arboconsulent Raats 
is heel tevreden met zijn 2300 euro bruto per 
maand. Dat is meer dan de gemiddelde net afge
studeerde gezondheidswetenschapper verdient. 
Er had zelfs meer in gezeten. "De directeur zat 
tijdens de onderhandelingen al boven het bedrag 
dat ik in mijn hoofd had. Dan denk je: doen."
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Duizenden eettentjes, honderden bioscopen en een uitagenda die 258 pagi
na's telt. Berlijn is vergeleken bij Maastricht een echte stad, vindt Katja 
Lubina. Zij volgt er dit jaar een master aan de Humboldt Universität. Met 
het Duits heeft zij -half Nederlands, half Duits- geen enkele moeite. Stu
dent internationale bedrijfskunde, Daan Kok, moet echter alle zeilen bijzet
ten, om het Frans, dat in het Zwitserse Lausanne gesproken wordt, onder 
de knie te krijgen. Gelukkig is hij niet bang om een fout te maken.

H Foto's: Philip DriessenIk zit net een paar dagen in Berlijn en probeer de stad onder de knie te krijgen. Mijn onderwijs begint pas volgende week, dus heb ik iedere dag tijd om gewapend met Lonely 
Planet en een plattegrond van twee vierkante meter al fietsend mijn nieuwe (tijdelijke) thuis te verkennen. Om het instituut van Europawissenschaften te bereiken, heb ik op de fiets één uur en twintig minuten nodig. Ik hoop deze prestatie met power-muesli en optimalisering van de route tot een uur te kunnen reduceren, anders wordt het toch de metro.Inmiddels ben ik trouwens iets minder trots op 'mijn' Humboldt-Universität: terwijl studenten van de andere stadsuniversiteiten gratis een soort OV-kaart voor Berlijn krijgen, moeten wij 41 euro per maand betalen, bijna 500 euro op jaarbasis. En dat is veel, zeker nu ik ontdek dat Berlijn toch niet zo goedkoop is als ik dacht. Uit eten, biertjes en cocktails zijn weliswaar goedkoper dan in Nederland, maar als je iedere avond aan de verleiding toegeeft, ben je natuurlijk weer duurder uit. Tot nu toe heb ik geen enkele keer zelf gekookt: de ene keer haal ik Döner Kebab, de andere keer falafel of ik ga naar een van de kleine Indiase tentjes. Er zijn hier trouwens meer dan 1500 Dönerkraampjes. Volgens de Lonely Planet is het Berlijns "most 
polular fast food", mijn favoriete tent is AU 

Baba und die vierzig Hühnchen bij mij om de hoek.Behalve de culinaire diversiteit ben ik erg onder de indruk van het culturele aanbod. Niks twaalf pagina's Week In- Week Uit zoals in Maastricht. Nee, de Berlijnse uitagenda omvat 258 pagina's, al moet ik in alle eerlijkheid wel vermelden dat die het programma voor twee weken bestrijkt. Er zijn alleen al zo'n 270 bioscopen. Het uitkiezen van een film plus bioscoop is daardoor een tijdrovend manoeuvre. Mijn eerste selectiecriterium is 'OmU' (Originalsprache mit Untertitel). Staat dat achter een film, dan valt hij af, want na vijfjaar genieten van originele Hollywoodstemmen heb ik geen zin meer in nasynchroniseerde films. Daarna is de keuze al iets beperkter en speelt vaak de afstand van de bioscoop een rol.Een van de leukste dingen hier vind ik de ver- keerslichtmannetjes - in het Duits die Ampel
männchen - in de voormalige oost-wijken: ze zijn net iets feller van kleur, dragen een grappig hoedje en zijn een paar kilo's zwaarder dan hun westerse collega's. Het lijkt alsof ze plezier in hun baan hebben. Het groene mannetje lijkt op een illustratie voor power-walken; iedere keer als ik hem zie, word ik blij en trap ik nog harder op de pedalen.

H Katja Lubina

Zo'n zeven weken geleden dompelde ik mijzelf onder in la langue Française om zodoende op 21 oktober, als het studiejaar hier na zo'n vier maanden vakantie dan eindelijk begint, een grotere kans van slagen te hebben. Want hoewel hele volksstammen zweren bij deze taal -hij roept immers associaties op met romantische, zwoele avonden, lang tafelen en sfeervol kaarslicht-, en die ook rap spreken, ben ik al blij als ik een heel gewoon en 

eenvoudig gesprek kan voeren in de moedertaal van Emile Zola en Alexandre Dumas. Ik ben dan ook meer geschoold in de Germaanse talen.Voor mij was direct al duidelijk dat ik het oui en 
non niet onder de knie zou krijgen door slechts drie tot vijf uren per dag Frans te spreken of te beluisteren tijdens mijn talencursus. Er moest méér in geïnvesteerd worden. Zo liep ik op de eerste dag van de cursus samen met een Schot van onze studentenflat naar de uni. Uiteraard begon de kennismaking in het Engels, maar al snel besloten we om verder uitsluitend Frans met elkaar te praten. Na tien minuten van onvermijdelijke stilte - wat nu te zeggen en vooral: hoe? - kwam het gesprek toch enigszins op gang; het onderwerp hielden we beiden bewust tout simple.Ondanks de tomeloze energie en het geduld van de docent om de groep Frans te laten spreken, liet een aantal mensen het buiten de lesuren maar al te graag afweten. Het gevolg van deze afsplitsing, verduidelijkt in de 'hokjes- denktrant', is dat er twee groepen ontstonden: de 'risiconemende'- en de 'risicomijdende' groep. Mensen uit de eerste groep, ik ben één van hen, beseffen dat het voor hun eigen bestwil zinvol is om zich zo snel mogelijk de Franse taal eigen te maken. Zij integreerden iedere (lunch)pauze weer met andere, nieuwe personen en het 'al doende leert men' bleek voor hen te werken: zij konden zich al snel redelijk verstaanbaar maken. Omdat ieder z'n eigen leertempo en - proces heeft, kan ik niet zeggen dat er tussen deze 'groepsleden' veel cohesie is ontstaan.De andere groep bestond voornamelijk uit Duitsers en Amerikanen, twee nationaliteiten die gek genoeg op dit moment in de wereldpolitiek eikaars tegenpolen zijn. Deze studenten verzetten zich - ook vreemd genoeg - stellig tegen de nieuwe uitdaging van het spreken van een vreemde taal.Vanaf 21 oktober echter moeten we toch allemaal aan dezelfde universiteit colleges en werkgroepen in het Frans volgen enne ... ik denk dat ik wel weet welk 'hokje' het best beslagen ten ijs zal komen.

H Daan Kok

Laboratoriumanalist Lou Maas was Zuid-Nederlands kampioen halve marathon

Hardlopen is een verslaving
Wie het nooit heeft gedaan, kan moeilijk 
begrijpen wat er zo fantastisch is aan dik 
veertig kilometer hardlopen. Analist bij 
gezondheidsrisicoanalyse en toxicologie 
Lou Maas (37) liep zeven marathons, maar 
was vooral op de halve marathon eind 
jaren tachtig een regionale topper. Hij is 
nog steeds fanatiek, maar ook nuchterder. 
"Eigenlijk is het niet gezond."

"Ik ben te vroeg begonnen met lange afstanden", weet Maas. Op zijn zeventiende zijn eerste halve marathon, een paar jaar later de volle afstand. Normaal piekt een atleet rond zijn dertigste, Maas zat met vijfentwintig al aan zijn top. Halverwege de jaren negentig brak het hem op. Tegen beter weten in bleef hij even hard trainen, met averechts effect. "Ik liep mindere tijden en herstelde veel langzamer van een wedstrijd." Pas toen hij dat accepteerde, ging het beter.Maas legde zich in zijn carrière vaker bij de feiten neer. Als Zuid-Nederlands kampioen op de halve marathon - naar eigen zeggen zijn grootste succes - lukte het hem niet om op nationaal niveau mee te komen. En dus bleef hij in Limburg lopen, waar hij wel succes had. Niet dat hij zich er makkelijk van af wilde maken, waarschuwt Maas. "Ik sloeg geen training over, negen keer per week." Overtuigd: "Wat erin zat heb ik eruit gehaald, zeker weten."Door zijn gedrevenheid is hij een slechte trainer, vindt hij. "Als ik eens een training overneem, verwacht ik dat jonge jongens net zo "Ik sloeg nooit een training over" Foto: archief Lou Maas

fanatiek zijn als ik vroeger. Altijd op komen dagen, op tijd naar bed en goed eten. Overdag boterhammen, een kiwi, sinaasappel en banaan en 's avonds aardappels, met vlees en groente. Daar doe ik het al twintig jaar op."Het hardlopen is voor hem veel meer dan alleen een fysieke uitlaatklep. "Ik vind het ontspannend. Vaak ontdek ik dat ik de laatste honderd meter kwijt ben, dan ben ik in gedachten verzonken."Toch kent hij ook pijn als hij tot het uiterste gaat. Wat daar zo mooi aan is, vindt Maas lastig uit te leggen. "Je moet er ook niet te veel over nadenken." Twee oude concurrenten van hem deden dat wel en stopten kort daarna. Het is een verslaving, zoiets als roken, denkt Maas, die zelf - "Nee, kom zeg!" - uiteraard niet rookt. Evenals ex-rokers wordt hij humeurig als hij een paar dagen niet loopt. "Ga alsjeblieft een uurtje rennen, zegt mijn vrouw dan."Hoewel zijn sport individueel is, vindt hij de gezelligheid van een club belangrijk. Samen trainen en na een wedstrijd blijven hangen. Nu doet hij dat wat makkelijker dan vroeger, maar de wedstrijden neemt hij nog steeds serieus. Van louter starten om er bij te zijn, is bij hem dan ook geen sprake. "Ik loop liever één wedstrijd op vol vermogen dan drie om het meedoen."
M Roel Willems

In deze rubriek komen afwisselend topspor- 
tende studenten en medewerkers die terugkij

ken op hun sportcarriére aan het woord
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